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Srečanje internirancev 
z mladino 

Tradicionalnega srečanja in
ternirancev z mladino - prvo je 
bilo leta 1972 - v Podljubelju, ki 
je letos obeleži lo tudi 40-letnico 
vstaje, se je udeležilo okrog tri 
tisoč ljudi, med njimi tudi pred
stavniki zapornikov in borcev iz 
Celovca, Stare Gorice ter ravens-
bruških zapornic iz Že lezne ka-
ple. Kulturni program so izpolnili 
ženski pevski zbor Solidarnost iz 
Kamnika pod vodstvom Viktor ja 
Mihelčiča, mešani pevski zbor 
Svoboda iz Mengša pod vod
stvom T o m a ž a Habeta, pihalni 
orkester iz Tržiča, z monologom 
Mete iz Prežihovih Samorastni-
kov pa je nastopila š tuden tka 
Mojca L a h . Poseben poudarek 
slovesnosti so dali učenci osnov
ne šole Toma Brejca, k i so kot 
živ drevored spremljali polaga
nje vencev k spomeniku. N a sre
čanju, ki so ga zaključili z ob i 
skom Dražgoš , je zbranim govo
rila M i r a Svetina. Povzemamo 
nekatere njene misli, namenjene 
srečanju internirancev z mladino 
in današn jemu trenutku v naši 
domovini. 

»Skoraj nemogoče je z malo 
besedami označiti zgodovinski in 
človeški pomen prelomnega leta 
1941,« je dejala M i r a Svetina. 
»Tedaj se je ne samo dvignila 
oborožena pest slovenskega na
roda - naroda hlapcev. Zače lo se 
je tudi še danes trajajoče preo
blikovanje osebnosti slovenskega 
človeka, ki je postajal vse odloč
nejši borec za narodovo in oseb
no svobodo, za pravico do življe
nja in ustvarjanja na svoji zemlji, 
začela se je prebujati zavest in 
miselnost današnjega in prihod
njega samoupravljalca.« 

V nadaljevanju je M i r a Sveti
na spregovorila o rojstvu osvo

bodilne fronte in o vlogi komuni
stične partije ter o preživelih ta
boriščnikih, k i so se vsa povojna 
leta aktivno vključevali v d ružbe
nopoli t ično življenje. 

»Prebili smo se skozi mnoge 
krizne položaje,« je dejala go
vornica, »od Informbiroja do tr
žaške zaostritve, od vtihotaplje-
nja sovražnih diverzantskih sku
pin do pojavov nacionalizma in 
šovinizma, ogrožanja bratstva in 
enotnosti, prikritega spodkopa
vanja ali izkrivljanja samouprav
nih odnosov, nevarnega razra
ščanja birokratskih in tehnokrat-
skih pojavov, odtujevanja, bre
zbrižnosti , omalovaževanja naše 
politike neuvrščenost i . Pr i tem 
smo nemalokrat z lastno malo
marnostjo, nepremišl jenost jo in 
podobnim negativnim ponaša
njem, predvsem pa s p repoča
snim uresničevanjem ali celo 
neuresničevanjem sprejetih sta
lišč in dogovorov cesto olajšali 
sovražniku njegovo razdiralno 
delo, ne da smo to neposredno 
hoteli ali želeli. Vse to je pripe
ljalo tudi do nedavnih zaskrblju
jočih dogodkov na Kosovu. 

Danes, ko je po štirih desetlet
jih spomin že nekoliko obledel in 
preživeta bolečina ni več tako 
ostra, smo priče poskusom, da se 
minula grozodejstva prikrivajo, 
dejstva potvarjajo, nasilnike 
opravičujejo. Takšne zle namere 
imajo lahko največji učinek prav 
pri mladini, ki si takšnih zločin
skih dejanj niti predstavljati ne 
more. A vendar, 18 milijonov 
odpeljanih v taborišča in zapore 
iz vseh okupiranih dežel Evrope, 
60 milijonov tako ali drugače iz
gubljenih življenj, imen kakor so 
Auschwitz, Mathausen, tržaška 

Franc Leskošek-Luka 
in Miha Marinko 
častna občana 
naše občine 

Na predlog občinske konference S Z D L so zbori občinske 
skupščine na zadnji seji proglasili za častna občana naše občine 
Franca Leskoška- l .uko in M i h o Marinka. 

Franc Leskošek-Luka se je rodil 9. decembra 1897 v Celju v 
delavski družini. Življenjska in revolucionarna pot ga je zane
sla tudi v našo občino, saj je po prvi svetovni vojni nekaj časa 
delal tudi v tovarni Titan, leta 1939 pa je vodil partijski 
sestanek v Volčjem potoku, na katerem so sklenili, da je treba 
ustanoviti partijske organizacije v vseh večjih krajih in indu
strijskih središčih. Narodni heroj, nosilec partizanske spome
nice, junak socialističnega dela, prvi komandant slovenske 
partizanske vojske se je tudi po osvoboditvi večkrat vračal v 
našo občino. 

Miha Mar inko sc je rodil 8. septembra 1900 v Rovtah nad 
Trbovljami in že kot mlad delavec se je pridružil delavskemu 
gibanju. O d sredine tridesetih let je sodeloval tudi z revolucio
narnim delavskim gibanjem na kamniško domžalskem ob
močju. Tako je leta 1934 v imenu pokrajinskega komiteja K P J 
za Slovenijo vzdrževal zvezo s stavkujočimi delavci v Remčevi 
tovarni na Duplici . Novembra 1940 pa se je kot predsednik 
C K KPS udeležil ustanovnega sestanka okrožnega komiteja 
K P S Kamnik v Podgorju. Tudi Miha Marinko je prejel številna 
odlikovanja; je nosilec partizanske zvezde, junak socialistič
nega dela, narodni heroj. 

Slovesna podelitev listin častnih občanov bo na slavnostni 
seji zborov občinske skupščine ob prazniku občine 27. juliju. 

Rižarna , Rab, Jesenovac, Banji
ca in končno Ljubelj kot podruž
nica Mathausna - vsega tega ni 
mogoče pozabiti, kakor tudi ne 
tovarištva in prijateljstva med 
narodi in ljudmi, ki se je kovalo 
na pragu te smrti. In prav preži
veli taboriščniki, kakor tudi svoj
ci vseh, k i so končali v jarkih, 
jamah in krematorijih, imajo ne 
samo pravico, tudi dolžnost ter
jati, da se tako skrajna nečloveč
nost ne sme nikdar več pono
viti.« 

M i r a Svetina je svoje sklepne 
misli namenila spominu na tova
riša Tita in zvestobi Titove misli. Ivo Marenk in Nande Vode na pogovoru v ETI. (Foto 

Dobra ocena za pospeševanje 
kmetijstva 

Pretekli teden sta našo občino 
obiskala Ivo Marenk, predsednik 
republiškega komiteja za kmetij
stvo, gozdarstvo in prehrano ter 
Nande Vode, predsednik Za
družne zveze Slovenije. S pred
stavniki nase občine sta se naj
prej pogovarjala o dosedanjih 
aktivnostih in dosežkih pri po
speševanju kmetijstva v občini. 

Usmeritev, ki je v Sloveniji le 
na pol prisotna, in sicer, da je 
občina nosilec razvoja kmetij
stva, v kamniški občini doživlja 
svoje prave cilje, je dejal Ivo 
Marenk, ko so ga seznanili z vse
mi ukrepi in pobudami, ki smo 
jih v občini sprejeli za^pospeše-
vanje kmetijstva ter tudi z rezul
tati, ki smo jih že dosegli. Ivo 
Marenk je posebej poudaril pre
dnost, k i jo imajo razvojni pro
grami našega kmetijstva, saj ra
zvoj te panoge pogojujemo tudi z 
razvojem družbenega standarda. 
Men i l je, da večletna organizira
na akcija oči tno daje dobre re
zultate, pri katerih imamo v slo
venskem merilu pred ostalimi 
občinami kar za okrog dvajset 
odstotkov prednosti. 

Iva Marenka so še posebej za
nimale naše izkušnje pri obliko

vanju blagovnih zalog naftnih 
derivatov za kmetijske stroje, saj 
o njih razmišljajo tudi v republi
k i . Slišati je hotel tudi naša stali
šča do predlogov o solidarnost
nem prelivanju sredstev za po
speševanje kmetijstva v širšem 
prostoru ter O predlaganih novih 
obdavči tvah v kmetijstvu, s kate
rimi naj bi dosegli, da bodo vsa 
kmetijska zemljišča obdelana ter 
da bo obdavči tev kmetovalca ta
ka, da ga bo vzpodbujala za do
seganje čim večjega pridelka. 
Hkrat i je predlagal, naj bi za na
črtovanje kmetijske proizvodnje 
v zasebnem sektorju izpopolnili 
evidenco kmetov - kooperantov, 
na kateri naj bi slonele tudi po
godbe. 

Pogovarjali so se tudi o mož
nostih, ki j ih imamo v občini za 
vzrejo konj in prašičev, o pospe
ševanju ovčjereje ter o možno
stih za povečevanje pridelka 
krompirja in slabših vrst žitaric. 

Ivo .Marenk in Nande Vode sta 
obiskala tudi Živilsko industrijo 
Eta, kjer sta se še posebej zani
mala za njihove izvozne uspehe 
ter z nekaterimi predlogi skušala 
pomagati pri odpravljanju težav 
z osnovnimi surovinami. Kl jub 

prizadevanjem, da bi Eta več 
vrtnin kupila na območju Slove
nije, j ih morajo še vedno večji 
delež nakupiti v sosednjih repu
blikah, kar seveda krepko pove
čuje prevozne s t roške. Težave so 
še večje, ker je predelovalcev 
vrtnin vse več, hkrati pa je v 
kmetijskih zadrugah prav malo 

zanimanja za vključevanje v pri
delavo vrtnin. Pa tudi pospeše
valci kmetijstva se s to vejo kme
tijstva skoraj nimajo časa ukvar
jati. Vse to kaže, da bodo morali 
v E t i še z večjo vnemo iskati 
možnost i , da si bodo čim več su
rovin zagotovili na ožjem ob
močju. J . T. 

KMEČKA OHCET V KAMNIKU 
18. junija 
ob 12. uri 
ob 15. uri 
ob 16. uri 

ob 18. uri * 

piknik v Kamniški Bistrici 
ogled D O Svilanit 
dekliščina in fantovščina na Titovem 
trgu - nastopile bodo folklorne skupine 
iz Kamniške Bistrice, Norveške in Č e 
škoslovaške, 
lajanje 

XII. zbor gorenjskih aktivistov bo 21. junija 1981 ob 10. uri 
v Mostecu v občini Ljubljana Šiška. Slavnostni govornik bo 
tov. Marjan Orožen predsednik M K ZKS Ljubljana. Organizi
rali bomo poseben avtobusni prevoz in sicer bodo avtobusi 
odpeljali iz Kamnika 21.6. ob 8. uri, vendar le v primeru, če bo 
zadosti interesentov. 

Vsi, ki bi šli na zbor z avtobusom naj to sporočijo na O K 
S Z D L ali O O Z Z B N O V . 

Če bi v Evropi hoteli najti državo, ki je zaradi številnih 
političnih, ekonomskih in socialnih dogodkov takšne ali dru
gačne vrste še najbolj podobna, recimo, južnoameriškim, po
tem kaj velikih zadreg niti ne bi bilo. Italija je nedvomno 
država, ki je skorajda dnevno v središču evropske, če že ne 
svetovne javnosti. Bombe, tiste prave in one druge, ki prina
šajo s seboj precej širši spekter težav, pokajo takorekoč iz 
dneva v dan. Trditev, da Italija zaradi vsega tega pomeni enega 

spremljevalci ali poznavalci italijanske politične scene prav 
natančno ne vedo, katera vladna kriza je že to. 

Toda pod površjem takšnih in podobnih afer se vendarle 
skrivajo dogodki, ki globoko in temeljito pretresajo italijansko 
družbo. Rastoče nezadovoljstvo med ljudmi zaradi vse slab
šega gospodarskega položaja se ne odraža v kolikor toliko 
temeljitih družbenih spremembah, temveč je očitno, da se 
družbeni razkol in lahko bi mu mogoče rekli celo razredni boj. 

Italijanske afere za dobro voljo 
izmed najbolj šibkih členov 
vsekakor ni iz trte izvita. 

zahodni kapitalistični verigi. 

Terorizem, brezposelnost, gospodarske in socialne težave -
to je kratka osebna izkaznica Italije, ki predvsem zaradi notra
njih in tudi zunanjih razprtij nikakor ne more zapluti v mir
nejše vode. Zadnja bomba, in po pravici je mogoče reči, da je 
bila zelo močna, je eksplodirala ob odkritju prostozidarske 
lože P 2. Kot se je ob podobnih aferah pri naših sosedah že 
večkrat pokazalo, je tudi sedaj glavno vlogo odigrala krščanska 
demokracija, a vendar ni videti, da bi jo afera kaj prida načela. 
Iz. dneva v dan, ko se je klobčič vse bolj odmotaval. je bilo 
očitno, da je bilo med pripadniki prostozidarske lože ravno 
največ članov najmočnejše italijanske stranke. Padla je celo 
vlada in povsem gotovo je mogoče reči, da niti najzvestejši 

vse bolj razrašča. Tudi splošno nezaupanje Italijanov do vseh 
političnih strank, vključno s komunistično partijo, kaže, da se 
stranke v klasičnem parlamentarnem sistemu izčrpavajo v 
medsebojnem boju, medtem ko težave niso nič manjše. Zdi se 
celo, da so občasne afere slej ko prej nekakšen obliž na 
prislovično latinsko brezbrižnost do vsakdanjih težav. Vendar 
pa dokazujejo, da bistveno ne prizadenejo najmočnejše itali
janske stranke, ne potegnejo za seboj korenitih sprememb 
znotraj struktur, ki so v takšen dogodek vpletene - skratka vse 
ostane po starem. Toda velikih težav seveda ni mogoče reševati 
s takšnimi sladkosnednimi afericami. pa čeprav pri tem upošte
vajo latinsko popustljivost. Zdi se torej, da bo morala Italija še 
počaka t / na pravo bombo ali eksplozijo, ki bo stresla družbo do 
tal in mogoče prinesla tudi radikalne družbene spremembe. 

J. KOVAČIČ 



Od vsepovsod S seje predsedstva OSS 

• Nekoliko slabši rezultati slovenskega gospodarstva 
L J U B L J A N A - Proizvodnja v prvih letošnjih mesecih je nižja kot 

je predvideno v planskih dokumentih, kar je predvsem posledica 
pomanjkanja reprodukcijskega materiala, višjih cen, n e k o n k u r e n č -
nosti naših tovarn na tujih trgih in tudi relativno visoke d o m a č e 
porabe, je bilo r ečeno na seji predsedstva S R S v razpravi o aktualnih 
gospodarskih nalogah v le tošnjem letu. Vs i ti problemi zahtevajo 
od ločno izvajanje resolucije o d r u ž b e n o e k o n o m s k e m razvoju, hkrati 
pa narekujejo odločen boj proti inflaciji. 

Za delegatski 
sistem smo premalo storili 

• Razviti morajo pomagati nerazvitim pri pridelavi 
hrane 

N O V I S A D - V lačnem svetu ne more biti miru, prav tako tudi ne 
napredka, je bila ena izmed glavnih misli na sedmem zasedanju 
svetovnega sveta za hrano pri O Z N . Vendar hrana ne sme biti orožje 
za izsilitev pravic in ugodnosti razvitejših, k i so na konferenci med 
drugim menili , da je izhod za lačne in revne predvsem v razvoju 
lastne pridelave hrane. Toda brez pomoči razvitih bodo revne in 
lačne dežele gotovo izgubile sedanji boj z lakoto, saj je v svetu 1,5 
milijarde lačnih ljudi, 500 milijonov pa j ih je podhranjenih. 

• Za odpravo posledic potresa iz Slovenije 1,3 
milijarde dinarjev 

B E O G R A D - Letos bo Slovenija za odpravo posledic potresa v 
Črni gori namenila okol i 924 milijonov dinarjev nepovratnih sredstev 
in nekaj več kot 460 milijonov dinarjev v obl iki posojil. Skupaj bodo 
vse republike in pokrajini letos namenile okol i pet milijard dinarjev, 
medtem ko se bodo obveznosti nekoliko povečala tudi zaradi valori
zacije sredstev zaradi podraž i tve gradbenih storitev in investicijske 
opreme. 

• Socialna politika naj bo odvisna od ustvarjenega 
dohodka 

L J U B L J A N A - Izdatki za socialno varnost predvsem v zadnjem 
času prehitevajo ustvarjeni dohodek in s tem pospešuje jo rast infla
cije. Zaradi neurejene socialne politike se dogaja, da so socialnih 

' korektivov deležni tudi tisti, k i j ih objektivno gledano ne bi smeli t 
dobi l i , kar pa seveda s pridom izkoriščajo za svoj osebni standard, je 
ugotovilo predsedstvo C K Z K S v razpravi o izhodiščih za uveljavlja
nje socialne politike. Predvsem pa je treba d o k o n č n o izkoreniniti 
miselnost, da je socialna poli t ika neodvisna od ustvarjenega do
hodka, pa zato bolj utrditi prepr ičanje , da je nedvomno sestavni del 
združenega dela. 

• Večji izvoz je mogoče doseči le s povezovanjem 
B R I O N I - Jugoslovansko gospodarstvo ne bo moglo več izvoziti , 

če si ne bo prizadevalo, da bi povečali proizvodnjo, se povezalo prek 
skupnega dohodka in začelo združevat i oziroma primerno deliti delo, 
je bilo ugotovljeno na seji d ružbenih svetov v razpravi o sistemu 
gospodarskih odnosov s tujino. Vsekakor zakonu o deviznem sistemu 
nače lno ni mogoče pripisati vse krivde za sedanji po loža j . Dogovor
jeno je, da organizacije združenega dela razpolagajo z devizami, 
vendar v praksi ni vedno tako. Gotovo pa k neurejenim odnosom pri 
delitvi deviz svoje prispevajo tudi nekatere nejasnosti v predpisih. 

• Zakon bo bolje ščitiv kupca 
B E O G R A D - Zvezni izvršni svet je obravnaval predlog zakona o 

dopolnitvah zakona o poslovanju organizacij združenega dela, k i naj 
bi preprečil i spodkopavanje enotnega jugoslovanskega trga in zaščitil 
kupca. Tako predlog zakona predvideva, da ima kupec ob prekorač i 
tvi roka dobave prizvoda ali višji ceni pravico do povrači la razlike. In 
sicer med dogovorjeno ceno oziroma tisto, k i je veljala na dan 
dobave in ceno proizvoda, k i jo je plačal. 

Poleg obravnave rezultatov 
gospodarjenja v prvem četrtletju 
letošnjega leta, je bila analiza 
uresničevanja delegatskega siste
ma v občini osnovna otočka 
dnevnega reda zadnje seje pred
sedstva občinskega sindikalnega 
sveta. 

Ugotovitev, da delegatski si
stem res ne deluje tako, kot bi 
mogel, sicer drži, vendar bodo 
morale tako družbenopol i t ične 
organizacije, kot tudi samou
pravni organi in še posebej stro
kovne službe, delegatom nuditi 
veliko več pomoči kot doslej. 
Strokovne službe v temeljnih in 
drugih organizacijah združenega 
dela in delovnih skupnostih tako 

kot tudi drugi za delegatski s i 
stem odgovorni subjekti dejan
sko niso opravili vseh svojih na
log. N a seje skupščin delegati 
prihajajo, če sploh pridejo, brez 
stališč. V e l i k o pomembnih točk 
dnevnih redov ostaja brez raz
prav. Delegati sicer sami ugotav
ljajo, da do zaupane j im funkcije 
niso zadosti odgovorni. Pr i tej 
ugotovitvi pa se dostikrat tudi 
ustavi. Je res zadosti, da samo 
ugotavljamo slabosti, pri vseh 
prednostih, k i j ih ima delegatski 
način sprejemanja stališč in odlo
čanja? Nikakor ne. Č impre j mo
ramo raziskati vzroke neaktivno
sti delegatov in ne razpravljati 
samo o posledicah. Ugotavljanje 
slabosti je sicer nujno in potreb

no, vendar le toliko, kol ikor nam 
služi za akcijo. 

Izvajanje delegatskega sistema 
letos analiziramo predvsem zara
di temelji tejših priprav na III 
kongres samoupravljalcev Jugo
slavije, in sicer na podlagi vpra
šalnika. O d 81 poslanih vprašal 
nikov v osnovne organizacije sin
dikata, je te vrnilo le 29.000, od 
21 krajevnih skupnosti pa 8. T u 
di pri tem že lahko ugotovimo 
neodgovornost, kaj šele ko ugo
tovimo, da osnovne organizacije 
niso obravnavale analizo, k i so jo 
marsikje izpolnili posamezniki. 
Tako smo ponovno na začetku. 
Vsak bo moral opraviti svoj del 
nalog tako organizacijsko kot 

vsebinsko. O b tem pa nikakor ne 
smemo prezreti izpopolnjevanja 
sistema informiranja za potrebe 
delegatskega sistema, ki dejan
sko mora spremljati vse faze od
ločanja. 

Predsedstvo občinskega sindi
kalnega sveta je pred dnevi orga
niziralo tudi posvet s predsedniki 
osnovnih organizacij sindikata v 
zvezi z vsebinskimi, organizacij
skimi in tehničnimi nalogami sin
dikata v pripravah na nove skup
ščinske volitve. Poudaril i so po
men stalnih kadrovskih priprav 
na volitve vseh vrst, v sedanjem 
obdobju pa evidentiranju kandi
datov za opravljanje pomembnih 
družbenih funkcij. 

T . M . 

Odločanje ima še vedno 
premalo vsebine 

Delegatskemu sistemu so zbori 
naše občinske skupščine na zad
nji seji namenili osrednjo pozor
nost, saj so obravnavali poročilo 
o delu delegatov iz naše republi
ke v zvezni skupščini, poročilo o 
delu delegatov občine v republi
ški skupščini, poročilo o delu ob
činske skupščine in izvršnega 
sveta ter osnutek analize dela de
legatskega sistema, ki ga je pri
pravil koordinacijski odbor za 
pripravo tretjega kongresa sa
moupravljalcev Jugoslavije. 

K e r tud v naši občini ugotav
ljamo, da je sodelovanje pri od
ločitvah zvezne skupščine še ve
dno preveč odmaknjeno, so zbori 
občinske skupščine potrdili pred
log o ustanovitvi posebne dele
gatsko sestavljene občinske de
lovne skupine, k i bo proučevala 
gradivo za zvezno skupščino ter 
opozarjala na tista pomembna 

Zdravilo za turizem 
in gostinstvo 

Na račun turizma in gostinstva 
je bilo v naši občini izrečenih že 
veliko kritičnih besed, storjenega 
pa očitno bolj malo, če sodimo 
po podatkih o gospodarski 
uspešnosti te panoge gospodar
stva. Rast doseženega dohodka 
je namreč izredno skromna, de
lež dohodka gostinstva in turi
zma v dohodku gospodarstva ob
čine pa je od leta 1976, ko je 
znašal 1,4 odstotka, v lanskem 
letu padel na 0,5 odstotka. Števi
lo nočitev upada, cene gostinskih 
storitev pa se vedno niso usklaje
ne s kvaliteto ponudbe ter vrsto 
in kategorijo obrata. 

Če naj bi turizem in gostinstvo 
postala pomemben del gospodar
ske uspešnosti občine - za kar 
imamo dovolj naravnih danosti 
in tudi dovolj kulturnih in zgodo
vinskih spomenikov - bo treba 
marsikaj spremeniti. Na bolje se
veda, pri čemer bi bilo treba za
četi z boljšo organizacijo, z večjo 
povezanostjo ter z boljšo ka
drovsko zasedbo. 

Turizmu in gostinstvu je bila 
nemenjena zadnja seja našega 
izvršnega sveta, ki je oblikoval 
več pobud in predlogov, ki naj bi 
ozdravili naš turizem in gostin
stvo. 

Dosedanjo nepovezanost te 
panoge naj bi, tako predlaga 

izvršni svet, odpravili s turistično 
poslovno skupnostjo. V njej naj 
bi se združili vsi tisti, ki so kakor
koli povezani s turizmom in go
stinstvom: delovne organizacije, 
ki jim je to osnovna dejavnost, 
zasebni gostinci, obrtniki in de
lovne organizacije, ki izdelujejo 
spominke ali izdelke domače 
obrti, nekatere interesne dejav
nosti, društva, predvsem pa tudi 
krajevne skupnosti. Pod okriljem 
te skupnosti naj bi pripravili pro
gram tradicionalnih in prilož
nostnih prireditev in ga seveda 
tudi uresničevali, pa naj gre za 
dan narodnih noš v Kamniku, za 
planšarski praznik na Veliki pla
nini, dan vaških običajev in 
kmečkih opravil v Srednji vasi do 
različnih športnih prireditev, 
med katerimi so prav gotovo tu
ristično najprivlačnejše konjeni
ške dirke. Te prireditve naj bi 
hkrati predstavile in ponudile na
šo domačo obrt, pa naj gre za 
izdelke Lončarske zadruge, za 
mojolike, planšarske specialitete 
ali podobno. 

Povsem drugače se bo treba 
lotiti tudi tiste prave turistične 
ponudbe, saj naša agencija zdaj 
bolj prodaja vozovnice, kot 
opravlja svojo osnovno nalogo. 
Potem se niti ni treba čuditi, če 
nočitvene zmogljivosti niso zase
dene in morajo izletniki in turisti 

imeti res s rečo , če med ljudmi 
naletijo na poznavalca naših zna
menitosti in lepot, da j ih pravilno 
usmeri. 

Temeljito delo nas čaka tudi 
pri gostinskih obratih, tako d ruž 
benih kot zasebnih, k i j ih bo tre
ba razvrstiti v primerne kategori
je ter nato s temi kategorijami 
uskladiti tudi njihove cene. M a r 
sikje pa bo seveda treba krepko 
pomesti nesnago in odpraviti 
druge sanitarne pomanjkljivosti. 

T u d i revitalizacija mestnega 
jedra Kamnika naj b i pripomogla 
k pestrejši turistični ponudbi ter 
obogatila program interesne 
skupnosti R T C V e l i k a planina, 
k i naj bi , če bodo članice skupno
sti svoje načr te uresniči le, čez ne
kaj let postala družinski rekrea
cijski center. D a bi na območ ju 
Menine planine, Ve l ike planine 
ter v dolini Kamni ške Bistrice 
bolje cenili naravne danosti, bo 
ustrezna organizacija izdelala 
strokovno gradivo o naravni de
diščini. O b vsem tem pa bi morali 
kar vsi po vrsti z drobnimi stvar
mi poskrbeti, da bodo naši kraji 
privlačni in zanimivi, pa naj bo s 
čistim okol jem ali lepo urejenimi 
izložbami. T u d i na podežel ju , 
kjer se bo že letos začel uveljav
ljati tudi kmečki turizem. 

J A N A T A Š K A R 

področja , o katerih naj bi spre
govorili tudi delegati občinske 
skupščine. 

Skupini delegatov za zbor 
združenega dela ter zbor občin 
republ iške skupščine sta bili do
kaj delavni, čeprav je bila ude
ležba delegatov na sestankih ve
l iko preskromna, da bi nas lahko 
zadovoljila. 

Neaktivnost delegatov in skro
mna udeležba sta v zadnjem času 
neljuba značilnost tudi za zbore 
občinske skupščine, k i je sicer 
uresničevala zastavljeni program 
dela. T o trditev so delegati potr
dil i tudi na zadnji seji, ko zbor 
združenega dela pri zadnji točki 
dnevnega reda ni bi l več sklepčen 
in so ga morali ponovno sklicati. 

Tako iz ocene dela delegatov 
za republ iško skupščino kot iz 
ocene dela občinske skupščine 
ter iz razprav delegatov na seji je 
mogoče zapisati, da je bilo delo 
izvršnega sveta dobro. Pomagali 
so delegatom pri obravnavanju 
gradiva za republ iško skupščino, 
pri svojem delu, torej pri obl iko
vanju predlogov in stališč za de
legatsko skupščino ter pri uresni
čevanju sprejetih sklepov, se 
izvršni svet vse pogosteje pove
zuje z delegatsko bazo, tako v 
krajevnih skupnostih, kot v zdru
ženem delu, kar nedvomno dvi 
guje kvaliteto njegovega dela. 
Anal iza dela delegatskega siste
ma, ki sodi v okvir priprav na III. 

Trimesečna . 
zapora mostu 

Železni most čez Kamniško 
Bistrico v Kamniku je potreben 
popravila, treba pa mu je pove
čati tudi nosilnost, k i zdaj znaša 
le 5 ton. Zato bodo predvidoma 
junija most za dlje časa - nekako 
tri mesece - zaprli za ves promet, 
da bo izvajalec del S G P Gradb i 
nec lahko nemoteno opravljal sa
nacijo mostu. N a sestanku, k i je 
bil sredi maja, so se predstavniki 
delovnih organizacij, k i bodo še 
sodelovale pri obnavljanju mo
stu, predstavniki republ iške 
skupnosti za ceste, k i bo obnav
ljanje financirala, ter predstavni
ki občinskih strokovnih služb že 
dogovorili o vseh potrebnih po
stopkih in ukrepih, od tega, kako 
bodo preusmerili promet do ure
ditve gradbišča. 

O na t ančnem datumu zapore 
mostu ter na tančnejša pojasnila 
o obnavljanju bomo objavili v 
eni prihodnjih številk. 

kongres samoupravljalcev, naj bi 
dala odgovor na vprašanja, zakaj 
se še vedno s rečujemo s toliko 
pomankljivostmi in slabostmi. 
Vendar je analiza nepopolna in 
premalo konkretna, nekatere tr
ditve v njej pa so si tudi naspro
tujoče. Zato je predsedstvo ob
činske konference S Z D L k anali
zi pripravilo nekaj ugotovitev in 
stališč, k i so j ih potrdili tudi zbori 
občinske skupščine in k i naj bo
do v p o m o č pri d o k o n č n e m obl i 
kovanju analize, pa seveda tudi v 
delovanju delegatskega sistema. 
Tako bo treba čvrsteje povezati 
delo občinske skupščine in skup
ščin interesnih dejavnosti: v prvi 
vrsti v samoupravnih okolj ih, pri 
pomembne j š ih vprašanjih pa naj 
bi skupščine Interesnih dejavno
sti nastopale kot četrt i zbor ob
činske skupščine. D a bi delegat
sko odločanje dobilo pravo vse
bino, morajo svoje naloge opra

viti bolje kot doslej tudi družbe
nopoli t ične organizacije in sa
moupravni organi v posameznih 
okolj ih, saj je oči tno , da delega
cije še vedno nimajo enakoprav
nega položaja in so delegati še 
vse preveč prepuščeni sami sebi. 
V oblikovanje programa dela 
skupščine bi se morala temeljite 
vključiti vsa samoupravna oko
lja, dnevi redi sej pa ne bi smeli 
biti več tako obširni , po možnosti 
naj bi j ih prilagodili sorodni pro
blematiki. Tudi v informiranju 
ter pretoku informacij bo treba 
še marsikaj dodelati, ne nazadnje 
pa bo treba več pozornosti name 
niti izobraževanju delegatov. In 
da bi končno presegli tolikšno 
število neupravičenih izostankov 
na sejah zborov občinske skup' 
ščine, naj bi delegacije za sej« 
imenovale tudi namestnike dele
gatov. 

J .T 

Republiško 
srečanje 
pionirjev 
zgodovinarjev in 
likovnikov 

Pionirji zgodovinarji smo pri 
zgodovinskem krožku več mese
cev pridno raziskovali na temo 
Šolstvo med N O B . Intervju vali 
smo nekdanje učence in učitelje, 
risali topografske karte in zbirali 
gradivo. Zbrano gradivo smo 
uredili in oblikovali v obš i rno ra
ziskovalno nalogo. 

K a r 300 učencev s 73 šol iz vse 
Slovenije se je zbralo na 12. re
publ iškem srečanju pionirjev 
zgodovinarjev in l ikovnikov, k i 
je bilo 15. in 16. maja 1981 na 
Ptuju. Posvečeno je bilo 40-let-
nici O F in vstaje. 

Iz O Š Kamniškega bataljona 
Stranje smo se udeležili tega sre
čanja. Aleš Robič , Joži Jankovič , 
Matej Jeras in Irena Ogrin, k i je 
zastopala l ikovni krožek . Z nami 

je bila tudi mementorica zgodo
vinskega in likovnega krožka 
Majda Štebla j . N a Ptuju so nanj 
na O Š Tone Žnidarš ič pripravili 
zelo lep sprejem s kulturnim pro
gramom, razkazali so nam zna' 
menito mesto in grad. 

Pionirj i zgodovinarji smo mo
rali opraviti tudi svoj tekmovali« 
program, pionirji l ikovniki pa so 
slikali na temo Šolstvo med 
N O B . Vse likovne izdelke in ra
ziskovalne naloge smo lahko vi
deli na razstavi, kjer so bil i izdel
k i razporejeni po kvaliteti, naj' 
boljši - nagrajeni izdelki pa oz
načeni z zlatimi, srebrnimi i " 
bronastimi znaki . 

Zelo ponosni smo bil i na našo 
raziskovalno nalogo, k i je bila 
razstavljena kot najboljša. Zanjo 
smo dobili zlato priznanje. Irena 
Ogrin pa je dobila za svoj likovni 
izdelek srebrno priznanje. Veseli 
smo se vračali domov z zavestjo, 
da smo svoje delo dobro opravili ' 

M A T E J J E R A S 
Z G O D . K R O Ž E K O Š K A M 

B A T A L J O N A S T R A N J E 

DOPISUJTE 

V KAMNIŠKI 
OBČAN 



Volitve 1982 
Drugi št ir i letni mandat č l a n o v delegacij 

in nosilcev d r u ž b e n i h funkcij se izteka. 
Spomladi 1982. leta bomo ž e tretj ič po 
sprejetju ustave leta 1974 volili nove dele
gate delegacij za s k u p š č i n e d r u ž b e n o p o l i 
t ičn ih skupnosti (DPS) in samoupravnih 
interesnih skupnosti d r u ž b e n i h dejavnosti 
(SIS). Iz dosedanjih i z k u š e n j vemo, da je 
delo okrog priprav na volitve zelo o b š i r n o , 
p o l i t i č n o odgovorno in strokovno zahtev
no, zaradi tega je v vseh temeljih samou
pravnih sredinah potrebno aktivirati vse 
r a z p o l o ž l j i v e d r u ž b e n e , samoupravne in 
p o l i t i č n e dejavnike, ki se morajo z vso 
odgovornostjo lotiti vseh aktivnosti okrog 
priprav na volitve. 

Voli lna komisija pri O K S Z D L je ž e 
pripravila obš irni program dela, ki ga je 
o b č i n s k a konferenca S Z D L v celoti spre
jela in je zato postal o b v e z u j o č dokument 
za vse d r u ž b e n o p o l i t i č n e dejavnike v o b č i 
ni. Ker pa je v k l j u č e v a n j e v predvolilne 
aktivnosti kot sestavni del volitev pravica 
in d o l ž n o s t vsakega o b č a n a , bo volilna ko- ' 
misija o vsaki aktivnosti o b č a n e sproti ob
v e š č a l a prek rednih informacijskih sred
stev, nosilci predvolilnih aktivnosti v posa
meznih temeljnih samoupravnih okoljih 
pa so o konkretnih nalogah in poteku dru
gih aktivnosti prav tako do lžn i o b v e š č a t i 
delovne ljudi in o b č a n e v svojih okoljih. 

Dograjevanje delegatskega sistema, ki 
naj bi postal dejanski odraz interesov vseh 
delovnih ljudi in o b č a n o v pri oblikovanju 
in izvajanju politike celotnega d r u ž b e n e g a 
ž iv l j enja , ne le v obč in i , t e m v e č tudi v vseh 
širših d r u ž b e n o p o l i t i č n i h skupnostih, bo 
m o g o č e le, č e se ga bomo lotili dovolj 
kr i t i čno , u p o š t e v a j e pripombe iz javnih 
razprav in če bo t a k š n o dograjevanje po
stalo stalna naloga in sestavni del aktivno
sti delegatskega sistema. 

Soc ia l i s t i čna zveza delovnega ljudstva v 
krajevnih skupnostih in sindikalne organi
zacije v T O Z D in drugih samoupravnih 
organizacijah in skupnostih so nosilci vseh 
predvolilnih in volilnih aktivnosti v svojih 
okoljih in za pravilno, celovito in p r a v o č a 
sno izvedbo tudi v celoti odgovorni. Z a 
č im v e č j o d e m o k r a t i č n o s t izvedbe vseh ak
tivnosti, ki se k a ž e tudi v v k l j u č e v a n j u 
vseh d r u ž b e n o p o l i t i č n i h in samoupravnih 
dejavnikov ž e v fazo sprejemanja progra
mov in nato njihovega izvajanja, se v vseh 
sredinah oblikujejo koordinacijski odbori, 
ki predstavljajo operativen organ za pri
pravo in izvedbo vseh nalog. O b č i n s k a vo
lilna komisija ugotavlja, da v posameznih 
sredinah ti koordinacijski odbori š e niso 
bili imenovani, zato še niti pričeli niso z 
nalogami, ki so drugje že k o n č a n e . 

Prva naloga, ki je v več in i samoupravnih 
sredin ž e k o n č a n a , je sicer administrativ-
n o t e h n i č n e narave, in jo opravljajo evi-
dent ičarj i , brez njene n a t a n č n e izvedbe pa 
v marsikateri sredini volitev ne bi mogli 
veljavno izpeljati. Gre za izpopolnjevanje 
evidence vseh, v tem osemletnem obdobju 

evidentiranih in izvoljenih delegatov dele
gacij za s k u p š č i n e SIS in DPS. T o č n a evi
denca o dosedanjih delegatskih funkcijah 
je nujna, da v fazi kandidiranja in obliko
vanja novih delegacij ne bi prišli v nasprot
je z ustavnim d o l o č i l o m , da n ihče ne more 
biti v e č kot dvakrat zaporedoma izvoljen 
za č lana delegacije iste samoupravne orga
nizacije oziroma skupnosti. T a k š n a izvoli
tev delegata ne bi bila veljavna in bi bilo 
potrebno izvesti nadomestne volitve. Novi 
e v i d e n č n i listi pa nam za vsakega delegata 
za da l j še č a s o v n o obdobje o m o g o č a j o 
spremljanje njegove delegatske aktivnosti 
in o l a j š u j e j o delo pred vsakimi volitvami. 

Prva faza evidentiranja delegatov za de
legacije tretjih delegatskih skupšč insk ih 
teles je v nekaterih sredinah že v teku, 
drugje pa z njo z a č e n j a j o prav sedaj, saj 
naj bi bila po rokovniku volilne komisije 
z a k l j u č e n a že do 30. junija. Rok za izved
bo bo v vseh sredinah, kjer z delom še niso 
priče l i , sicer kratek, u p o š t e v a t i pa je po
trebno, da v juliju in avgustu zaradi letnih 
dopustov ni pr ičakovat i t a k š n e aktivnosti, 
ki bi o p r a v i č e v a l a p o d a l j š a n j e roka. V je
seni pa bomo v vseh sredinah ž e zače l i s 
kandidacijskimi postopki, o katerih bo go
vora pr ihodnj i č . 

Glede evidentiranja delegatov je po
trebno vedeti, da bo u č i n k o v i t o le, če se 
bodo vanj vkl juč i l e vse d r u ž b e n o p o l i t i č n e 
organizacije, samoupravni organi in vsi de
lovni ljudje in o b č a n i kot posamezniki. Le 
takšna širina bo zagotovila r e s n i č n o demo
krat ičnost in prepreč i la k a k r š n o koli sku
pinsko pr i laščanje delegatskih funkcij. 
Evidentirati je treba vse delovne ljudi in 
o b č a n e , za katere menimo, da bi zaradi 
svojih moralnih, po l i t i čn ih in strokovnih 
vrlin lahko zastopali kot delegati posamez
no samoupravno sredino. Biti evidentiran 
torej pomeni priznanje in zaupanje sredi
ne kjer delujemo. 

Evidentiranje ne pomeni tudi že v na
prej do loč i t i p o d r o č j a delegatskega delo
vanja posamezniku, saj bo interesna opre
delitev njegovega delovanja m o g o č a še l e z 
njegovim pristankom h kandidiranju za 
č lana posamezne delegacije, u p o š t e v a j e 
njegove lastne interese. 

Pred jesensko fazo kandidiranja pa moramo v 
vseh samoupravnih sredinah, na podlagi ugoto
vitev analize dela delegatskega sistema v teh 
sredinah in v skladu z zakonom, v statutih dolo
čiti število članov in sestavo delegacij ter način 
njihove izvolitve oz. odpoklica. H kandidiranju 
in oblikovanju delegacij namreč ne moremo 
pristopiti, preden se samoupravno ne dogovori
mo kakšne vrste (splošne ali posebne) delegacij 
bomo oblikovali , kakšno bo število in kakšne 
kandidatne liste bomo oblikovali (odprte ali 
zaprte). D a pa bomo pričeli tudi z uresničeva
njem odgovornosti za samoupravljalsko delova
nje in odločitve, moramo v statute vnesti tudi 
določbe o primerih in načinu odpoklica izvolje
nih delegatov. 

Volilna komisija 

> Otvoritev nove delavnice v Centru za usposabljanje 
invalidov 

Delo, ki dviga osebnost 
Pretekli mesec so odprli novo 

delavnico v Centru za usposab
ljanje in varstvo invalidnih oseb 
Domžale-Kamnik v Mengšu. 
Poleg predstavnikov domžalske 
in kamniške občinske skupščine 
se je otvoritve udeležila tudi to-
varišica Lidija Šentjurc, ki 
spremlja razvoj centra od njego
ve ustanovitve pred tremi leti. 
Učenci iz Mengša so pripravili 
krajši kulturni program, o delu in 
načrtih centra pa je spregovoril 
direktor Bruno Kocbek. 

Odkar center dela so obravna
vali 99 invalidnih oseb, nekaj v 
delavnici pod posebnimi pogoji, 
večino pa v skupini, za katero j ih 
je predlagala samoupravna skup
nost za zaposlovanje. V redno 
proizvodnjo so že vrnili 17 inva
lidov. Sedaj je v centru na uspo
sabljanju 25 delavcev, dva 
opravljata delo doma. V delavni
cah pod posebnimi delovnimi po
goji je 19 delavcev, 6 j ih dela 
doma. Skoraj tričetrt invalidnih 
delavcev je iz domžalske in ka
mniške občine, sem so j ih napoti
le pristojne interesne skupnosti 
ali strokovne službe. 

Pri ustanovitvi in delu centra 
so mnoge interesne skupnosti, 
delovne in druge organizacije, 
društva, predvsem pa krajevna 
skupnost Mengeš pokazali izre
dno zanimanje in pripravljenost 
za pomoč. Kl jub maloštevilnim 
zaposlenim strokovnim delavcem 
center ob vsestranski pomoči šir
še družbe , predvsem občinskih 
organizacij socialistične zveze, 
zveze komunistov, izvršnega sve

ta in drugih, smelo izpolnjuje za
dane naloge. 

Dela j im doslej še ni zmanjka
lo, za kar gre zasluga predvsem 
razumevanju delovnih organiza
cij - kooperantov. Sestav invali
dnih oseb omogoča tudi kvalitet
no in raznoliko delo. Lani se je 
proizvodnja povečala za 233 od
stotkov napram letu poprej. T o 
so dosegli zlasti z boljšo organi
zacijo dela in z deli, ki so bolje 
vrednotena. 

Nova delavnica je pomemben 
prispevek k že naštetim ugodnim 
rezultatom centra, saj so dobili 
prostor za 20 do 30 delovnih 
mest. Kaj vse izdelujejo invalidni 

delavci v Centru je težko našteti . 
Omenimo naj le izredno domi
selna in kvalitetna ročna dela -
vozlanke, unikatne tkanine, stka
ne na ročnih statvah in izdelki iz 
tkanin, ki jih delajo pre težno po 
naročilu. 

Čeprav imajo nekateri še da
nes pomisleke nad takim uspo
sabljanjem invalidnih oseb, re
zultati zgovorno pričajo o uspeš
nosti, saj tako delo vsestransko 
dviga osebnost invalidov, njiho
vo ustvarjalnost in j im omogoča 
vključevanje v življenje in delo, 
ter nenazadnje vključevanje v 
redno proizvodno delo. 

M I R A J A N Č A R 

Nov obrat družbene 
prehrane v Stolu 

O b zaključku meseca mladosti so v dupliškem Stolu odprli še 
eno novo pridobitev - obrat d ružbene prehrane, kar je gotovo 
prijetna pridobitev za vse zaposlene. Njihov dosedanji obrat 
d ružbene prehrane namreč ni povsem ustrezal potrebam, poleg 

. tega pa so morali delavci, ko so šli na malico, prečkati cesto. 
Teh težav bo konec čez dober mesec, ko bo začel novi obrat 
delovati. V njem bodo pripravljali dvoje toploh in dvoje 
hladnih obrokov, poleg tega pa šc štiri obroke za dietno 
prehrano. 

Z gradnjo obrata so začeli leta 1979. Objekt, ki je sestavni 
del poslovne stavbe, meri 1930 kvadratnih metrov, zanj pa so 
porabili okrog 2K.6 milijona dinarjev. Lastni delež je znašal 
12,5 milijona din, ostalo so posojila Ljubljanske banke in 
nekaterih izvajalcev del. Hkrati z novim obratom so dobili tudi 
modernejše pr ipomočke za razvoz hrane v dislocirane enote in 
obrate. 

J. T. 

Vaje za boljšo 
obrambno pripravljenost 

Člani š taba in dela prištabnih 
enot teritorialne obrambe občine 
Kamnik so dva lepa majska dne
va preživeli na Starem gradu in v 
krajevni skupnosti Podgorje. V a 
je, ki so j ih imeli, so bile del 
stalnega preverjanja bojne pri
pravljenosti in znanja teh enot 
ler sposobnosti njihovega vklju
čevanja v obrambo širšega voj
nega območja Ljubljanske po
krajine. Vezisti , ki so izredno po
memben člen v obrambi, saj 
omogoča jo obveščanje oziroma 
posredovanje sporočil na širo
kem območju , so preiskusili nova 
sredstva za zveze domače proi
zvodnje. 

Svoje sposobnosti so udele
ženci vaj tokrat sicer preiskušali 
predvsem z menjavanjem pozicij 
»rdečih« in »modrih« na papirju, 
vendar so v povezavi s štabi dru

gih občin zahtevne tehnične in 
taktične naloge uspešno opravili. 

Tudi te vaje so teritorialci iz
koristili za idejnopoli t ično vzgo
jo svojih pripadnikov. S splošne
ga in vojaškega vidika so ocenili 
dogajanje v svetu in v Jugosla
viji . 

Poglabljanje in utrjevanje vo
jaškega znanja sodi v okvir celo
vitih obrambnih priprav v občini, 
zato je štab teritorialne obrambe 
tudi ob tej priložnosti svoje delo 
uspešno usklajeval z občinskim 
komitejem za splošni ljudski od
por in d ružbeno samozašči to. 

T. R. D . 

Obisk krvodajalcev 
Na povabilo občinske organizacije rdečega križa so tudi letos 

našo občino obiskali člani društva prostovoljnih krvodajalcev 
»ADVS« Doberdob iz Italije, s katerimi naša organizacija 
rdečega križa že nekaj časa sodeluje pri uresničevanju ene 
najhumanejših akcij - darovanju krvi. Polog koristne izme
njave izkušenj so so gostje seznanili tudi z nekaterimi zanimi
vostmi, saj so si ogledali razstavo v muzeju Zaprice. razstavo o 
srečanjih Tita s Kamnikom v galeriji nad kavarno Veronika, 
razstavo v Maleševi galeriji ter Mal i grad. 



Prva ljubezen 

Priznanja za 
požrtvovalno delo 

Zveza prijateljev mladine naše 
občine je svoje delo v preteklem 
obdobju usmerila predvsem v 
podružbljanje varstva, vzgoje in 
izobraževanja otrok. Svoje po
membne usmerjevalne vloge ta 
družbena organizacija ne bi mo
gla uresničiti, če ne bi imela v 
pionirskih organizacijah in odre
dih ter drugih oblikah delovanja 
številnih vztrajnih in uspešnih 
mentorjev, predvsem iz vrst uči
teljev. 

Tako je zveza v preteklem letu 
slovesno sprejela med pionirje 
več sto cicibanov. Vse pionirske 
organizacije v občini so se vklju
čile v Jugoslovanske pionirske 
igre, ki so potekale pod geslom 
»Narava - zdravje - lepota« . 
Stotine pionirjev so s p renaše -
njem Kurirčkove pošte ohranjali 
in razvijali med našimi najmlajši
mi tradicije narodnoosvobodil
nega boja, pri čemer so tesno 
sodelovali z Občinskim odborom 
Zveze združenj borcev. Pionirji 
so zbirali in obdelovali zgodovin
sko gradivo o narodnoosvobodil
nem boju v svojih šolskih okol i 
ših. Sodelovali so na srečanjih 
pionirjev v naši in drugih repu
blikah in tako poglabljali prija
teljstvo med pionirji vseh naših 
narodov in narodnosti. Z XI l i 
kovnimi deli so se predstavili na 
Shankarjevi mednarodni otroški 
razstavi v New Delhi ju. Skoraj 
vsi naši pionirji so tekmovali za 
bralno značko in sodelovali v na
jrazličnejših krožkih. Občinska 
zveza je organizirala letovanje za 
185 otrok na morju, dedka M r a 

za, pustni karneval cicibanov in 
mlajših pionirjev. Kdo bi mogel 
našteti vse, kar bogati in omogo
ča ustvarjalno življenje najmlaj
šim članom naše družbe . 

Zato so udeleženci občinske 
konference zveze - bila je 21. 
maja, dobro ocenili opravljeno 
delo. Sprejeli so pravila zveze ter 
finančni načrt za letošnje leto. V 
načrtu dela za leto 1981 so opre
delili na jpomembne j še naloge, ki 
jih čakajo v tem obdobju. Razvi
jali bodo aktivnosti, ki so j ih že 
doslej, in organizirali nove, med 
katerimi so poudarili pomen te
hnične kulture. Tesneje bodo so
delovali z Zvezo socialistične 
mladine in drugimi organiza
cijami in društvi, ki so odgovorni 
za vzgojo mlade generacije v naj
širšem pomenu besede. Posebno 
skrb bodo posvetili tudi usposab
ljanju mentorjev in organiziranju 
društev prijateljev mladine v 
krajevnih skupnostih. 

Na seji so podelili pismena 
priznanja Zveze prijateljev mla
dine občine Kamnik 31 najbolj 
uspešnim mentorjem za požr tvo
valno in vztrajno delo v dobro 
mladega rodu: Mari ja Anžlovar , 
Marina Aparnik , M i h a Babnik. 
Terezija Babnik, A n i Baraga, 
Helena Bole, Nada Dobrovoljc, 
Rudi Friedl , Neva Hotujc, M a r i 
ja Jaklič, Frančiška Jus, Boris 
Kham, Sonja Kristen, Srečo Lah, 
Andr i ja Mačkovšek, Jelka 
Mrze l , Rudi Ocepek, Stanka P i -
bernik. M i h a Prosen, A n a Raz-
potnik, Mari ja Reba, Majda Ša
lamun, Danica Škufca, A lb ina 
Štangelj , Jelka Trebušak , Mari ja 

Turkal j , Mari ja Voze l , Cvetka 
Završnik, Cene Debeljak, Hele
na Hribar. Karl ina Zcbavc, Dra
gica Božičnik, Jakobina Gantar, 
Vera Jankovič , Štefan Luštrek in 
Amal i ja Ogrinec so prejeli pi
smena priznanja Zveze prijate
ljev mladine Slovenije, zlate 
značke Zveze prijateljev mladine 
Slovenije pa so dobile Ivica Ogo-
relec, Tatjana Prošek, Milena 
Romšak , Majda Šteblaj in Vlasta 
Znidaršič . 

T A T J A N A R. D J A L I L 

Mesec maj je mesec mladosti, 
torej ni čudno, da ga pogosto 
imenujemo tudi mesec ljubezni. 
In če je temu tako, ni ovire, da ne 
bi oh izteku meseca objavili, ka
ko svoje prve ljubezni doživljajo 
naši šolarji. Takole so jih opisali. 

Lansko leto sem se zaljubil. 
Imel sem srečo, da je hodila v 
isto izmeno. Nekaj časa sem ji 
pošiljal listke in ona meni tudi. 
Zaradi nje se nisem mogel učiti. 
Ves čas sem mislil nanjo. Nekega 
dne je moj prijatelj vse izvedel in 
raztrobil po šoli. Vsi so se mi 
posmehovali. zato sem bil zelo 
nesrečen. Taka je bila moja prva 
ljubezen. 

• • 

Č e je človek zaljubljen, je ves 
nor in se druži le s tistimi, ki o 
punci kaj več vedo. Seveda mu ni 
do učenja in ne sodeluje pri pou
ku. V šolo pride malo prej, ker 
misli, da bo tudi ona prišla prej. 
Zasleduje jo, da ugotovi, kje sta
nuje. Vsi so mu v napoto, s starši 
se ves čas krega. Ona mu je vse. 

• • 

Že v petem razredu sem se 
zaljubil. Domov sem hodil,'kot bi 
me nosila luna. Vse sem delal kot 
robot. Oče mi je velel ostrici tra
vo in jaz sem strigcl, strigel. Po
tem sem še pograbil. Iz šole sem 
šel vedno takrat kot ona. 

Pozimi sva skupaj smučala. Ni
sem se upal peljati z vrha. Rekla 
je, da sem reva. Tega nisem pre
nesel. Šel sem na vrh, se spustil 
navzdol in se zarit z nosom v 

sneg. Poslej sem se vedno spuščal 
z vrha. Danes je nimam več tako 
rad in najhujše je mimo. 

• * 
Začelo se je v drugem razredu. 

Zaljubil sem se v svojo sošolko. 

Nisem vedel, kako naj ji to po
vem. Bil sem čisto zmeden. Do
mačih nalog nisem znal več dela
ti, v šoli nisem znal. Doma sem 
bil resen in ves zaskrbljen. Potem 
sem nekega dne zbral pogum in ji 
povedal. Ona je rekla, da me ne 
mara. Tako se je vse končalo. 

Problemska 
konferenca 
slovenskih pionirjev 

V Ljubljani je bila 23. in 24. aprila pionirska konferenca pod 
geslom P I O N I R J I O H R A N J A J O IN R A Z V I J A J O T R A D I 
C I J E N O B . Tako smo tudi slovenski pionirji počastili prazno
vanje 40-letnice O F in vstaje jugoslovanskih narodov. Tega 
srečanja slovenskih pionirjev sva se iz Kamnika udeležili 
Alenka Gradišek iz O . Š. Stranje in Darja Dujakovič iz O. Š. 
Tomo Brejc. 

Najprej smo izvolili organe konference, ki jo je vodila 
pionirka Andreja iz Ljubljane. Po izvol 1 tvi organov so pionirji 
odnesli cvetje na grobnico narodnih herojev. Uvodni referat je 
imel Ivo Bajt. in sicer je govoril o naši pretekli zgodovini In 
vlogi pionirjev med N O B . V nadaljnjih razpravah so sodelovali 
pionirji in mentorji. Prvi je poročal Boris Zupančič , ki je 
posebno poudaril vlogo pionirjev v S L O in SD (obrambni dan, 
pohodi, taborjenje). V nadaljevanju so sodelovali pionirji iz 
vseh slovenskih krajev. Po konferenci smo si ogledali Ljub
ljano in Cankarjev dom, prenočili pa smo pri ljubljanskih 
pionirjih. 

V petek, 24. aprila, smo se v dopoldanskih urah udeležili 
živega obroča okrog Ljubljane, kjer je bila med vojno bodeča 
žica. Po sklenjenem obroču smo delegati odšli v dom J N A, ' kjer 
se je nadaljevala konferenca. Razpravljali smo o različnih 
oblikah ohranjevanja in razvijanja tradicij N O B . V tej razpravi 
sem sodelovala tudi sama s temo K A M N I Š K I P I O N I R J I PRI 
R A Z V I J A N J U T R A D I C I J N O B . Slovenski pionirji smo se po 
končani konferenci razšli z novimi in lepimi vtisi in z obljubo, 
da bomo nadaljevali Titovo pot. 

D A R J A D U J A K O V I Č , 7. C r. 
O . Š. Toma Brejca 

Kaj počnemo v prostem času 
Oglašam se vam prvič. Vzpod

budil me je stavek v Kamniškem 
občanu: Dopisujte v Kamniški 
občan . Priznati moram, da do ne
davnega nisem-brala tega časopi
sa, zdaj pa se mi zdi, da je od 
številke do številke boljši in pe
strejši. Vsakdo lahko v njem naj
de kaj zase. Vsem skupaj vam 
čest i tam, da vam je uspelo izobli
kovati časopis, ki seznanja obča
ne z vsemi pomembnimi dogod
ki , obenem pa ostaja svež in raz
nolik! 

Spomnila sem se, da lahko tudi 
jaz opišem zanimiv dogodek iz 
življenja v našem Izobraževal
nem centru. 

• • • 

O b 25. maju, Titovem rojst
nem dnevu in dnevu mladosti, 
smo dijaki Izobraževa lnega cen

tra Rudolfa Maistra sklenili pri
praviti Dan šole. T a dan smo ho
teli predstaviti, s čim vse se uk
varjamo v prostem času. Izkazalo 
se je, da smo aktivni na mnogih 
področj ih : nekateri se ukvarjajo 
z ročnimi deli, modelarstvom, 
drugi so radioamaterji. Ne manj
ka zavzetih matematikov, zbiral
cev značk, tistih, ki se ukvarjajo s 
slikarstvom, g lasbo . . . 

Z a propagando smo zaradi f i
nančnih težav poskrbeli kar z 
ročno izdelanimi plakati, poka
zalo pa se je, da j ih je bilo težje 
raznositi po mestu, kakor naredi
ti. N o , tudi to smo nekako uredi
l i . Dan šole smo imeli 25. maja. S 
programom smo začeli ob trinaj
stih, ko se je s tremi pesmimi 
predstavil pevski zbor. Nato je 
dramski krožek predstavil daljša 
odlomka iz komedije Bosa v par

ku. Sledil je glasbeni program, v 
katerem so sodelovali pianisti, 
kitarist in flavtist. V nadaljeva
nju popoldanskega programa je 
zaigral tudi ansambel. Poleg tega 
so si obiskovalci lahko ogledali 
številne razstave. Zanimiva je bi
la razstava ročnih del, kjer so se 
ponujali očem gobelini, prti, ple
tenine in nekaj zares lepih volne
nih in makrame tapiserij, pa raz
stava fotografij, ki se je imenova
la kar »Škljoc razstava«. Ostr
meli smo ob pogledu na risbe s 
tušem in tihožitja, ki so j ih ustva
rila dekleta iz pedagoške gimna
zije. V geografski učilnici smo 
imeli priložnost videti vtise z ma
turantskega izleta, posnete na 
filmski trak; v učilnici za obram
bo pa puške in razne detektorje. 
Posebno zanimivo je bilo, ker 
smo vse te dosežke lahko tudi 
sami preizkusili. V sosednji učil

nici smo se seznanili z nudenjem 
prve pomoči . 

Srditi kr iki so nas iz razstavnih 
prostorov zvabili v avlo. Tam so 
karateisti prikazovali svoje vešči
ne. Zatem smo si lahko vnovič 
ogledali predstavo dramskega 
krožka. U r a je bila pet in počasi 
smo začeli odhajati domov, še 
prej pa smo se ozrli na razstavlje
ne likovne stvaritve, morda kupi
li glasilo »Zeleni lo« in si ogledali 
taborniške šo tore , ki so bili po
stavljeni pred zgradbo. 

Mis l im, da je Dan I C R M 
uspel, vendar pa bi lahko še mar
sikateri dijak predstavil svoje iz
delke ali dosežke , ki jih ustvarja 
v prostem času. Naj bo letošnji 
uspeh vzpodbuda vsem za nada-
Ijevnaje z delom. 

J A N A G R K M A N 

Pojasnilo k članku Čigava je skrb za ureditev okolice 

Le skupno delo rešuje težave 
Na zgoraj navedeni članek, ki 

je bil objavljen v 9. številki Ka
mniškega občana, napisali so ga 
stanovalci iz Jakopičeve ulice na 
Duplici (stari bloki, ki imajo šte
vilke, pa tudi eden od stanovat' 
cev bi se lahko podpisal) bi dodal 
še sledeče. 

Stanovalci se zaradi neurejene 
okolice okoli blokov pritožujejo 
prek Kamniškega občana. Lepo 
je, da se oglašate v našem in va
šem glasilu, to je dokaz, da ga 
tudi berete. Še lepše pa bi bilo, 
ko bi se oglasili v prostorih KS v 
kulturnem domu na Duplici, kjer 
so uradne ure za občane vsak 
torek od 16. do 18. ure. To bi 
bila prava pot, kajti v prostorih 
KS bi dobili odgovor na vpraša
nje, zastavljeno v omenjenem 
članku. Mnogo stvari smo v KS 

uredili s pomoč jo občanov in nji
hovih predlogov, verjetno pa j ih 
bomo še veliko. Brez predlogov 
in iniciative občanov, ki tam živi
jo in delajo, pa se verjetno stvari 
ne bodo premaknile z mrtve 
točke. 

Prisoten sem skoraj na vseh 
sejah sveta K S , skupščine K S in 
S Z D L , katere predsednik sem, 
pa nisem zasledil nobenega pred
loga za ureditev tega dela okolja. 
Imeli pa smo tudi zbore občanov , 
k i je najustreznejše mesto za raz
prave in odloči tve za š i roko pale
to dejavnosti, kakršne se pri hi
tro razvijajočih se K S , kot je D u 
plica, vedno pojavljajo, pa tudi v 
širšem obč inskem merilu. Eden 
takih zborov občanov je bi l 
24. 2.1981 v kulturnem domu na 
Dupl ic i , na katerem smo med 

drugim razpravljali in sklepali o 
letnem in polletnem planu razvo
ja K S . Plan pa je skupek doku
mentov in analiz, ki med ostalim 
pove, od kod bomo dobili sred
stva in kje j ih bomo potrošili , če 
se zanj odloč imo. Eden izmed 
glavnih virov sredstev za potrebe 
K S je vsekakor samoprispevek. 
Žal pa se zanj krajani K S D u p l i 
ca nismo odločili z večino glasov. 
V^e druge K S v občini Kamnik 
pa so se odločile zanj in s tem 
pospešile hitrejši razvoj K S in 
drugih dejavnosti v občini, kot so 
zdravstvo, šolstvo, itd. pa tudi za 
okolje v katerem živimo. 

Pričujoči članek v Kamniškem 
občanu je vzbudil malo polemi
ke. Vendar naj bo ta polemika 
tovariška, krit ična, strpna in pa 
tudi samokri t ična. Ne bi se stri

njal s trditvijo, ki so jo navedli 
stanovalci, češ, da odgovorni to
variši nimajo posluha. Bol j bo 
držalo, da od prizadetih ni po
bud. Primer za pravi način reše
vanja problemov je Klavčičeva 
ulica. T u so stanovalci dali pobu
do za rešitev podobnega proble
ma in so ga s pomoč jo K S tudi 
rešili. 

Kar pa zadeva predlog »88 
dreves«, ki bi simbolizirali življe
nje tovariša Ti ta , je vsekakor 
spoštovanja vreden. Prizadevali 
si bomo, da bomo to akcijo ure
sničili, če ne v K S , pa vsaj v 
obč inskem merilu. T o delo mora 
potekati odgovorno in strokov
no. V tem članku bi rad opozoril 
tudi na to, da med seboj nismo 
dobro povezani in organizirani. 
Zato izkoriščam to priložnost in 

opozarjam občane na to, da je 
ravno letos čas, da se med seboj 
še bolj povežemo in organizira
mo. Ravno zdaj potekajo pripra
ve na skupščinske volitve, ki bo
do v aprilu in maju 1982. leta. 
D o jeseni moramo izpeljati po
stopek evidentiranja. Pri S Z D L 
smo se dogovorili , da bi potekalo 
evidentiranje po vseh stanovanj
skih enotah K S . Posebno pozor
nost moramo posvetiti evidenti
ranju kandidatov v novo naselje
nih stanovanjskih blokih Blejče-
ve, Klavčičeve ulice in Bakovni-
ka. Kajti iz teh stanovanjskih 
enot so se prebivalci še najmanj 
vživeli v življenje in delo K S . T o 
je razvidno tudi iz podatkov zad
njega referenduma, katerega se 
iz blokov Blejčeve ulice ni udele
žilo 130 volilnih upravičencev. 

Podatek je vreden razmišljanja. 
Pr i tej akciji pozivamo hišne 

svete in predsednike hišnih sve
tov, da bodo iz svoje sredine evi
dentirali sposobne tovariše in to-
varišice, ki bi bili kos nalogam v 
družbeno-pol i t ičnem življenju v 
K S . Nekateri predsedniki hišnih 
svetov se pri tožujejo, da s svoji
mi zahtevami pri stanovanjski in 
komunalni skupnosti ne uspejo. 
Zato smatramo, da je potrebno 
ustanoviti povezovalni organ 
med hišnimi sveti, nek koordina
cijski odbor, ki bi zbiral potrebe 
in želje in j ih uresničeval preko 
delegacije zbora K S v občinski 
skupščini. Po tej poti bi birokra
ciji pristrigli peruti ali pa bi se 
birokratska kolesa hitreje zavr
tela. 

M A K S V U K M I R 



Iz poročila o delu inšpekcijskih služb 
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Po petdesetih letih skupnega življenja sta si Marija in Anton 
Najger iz Kamnika ponovno izmenjala zlata prstana, kot sim
bol ljubezni in zvestobe, ki ju je družila v slabem in zlu, v 
prijetnih in težkih trenutkih pol stoletja. Oba praznujeta letos 
tudi visok življenjski jubilej, 80-letnico rojstva. 

Anton se je rodil blizu Brežic. Revščina in pomanjkanje sta 
ga kot najstarejšega otroka že s sedmimi leti pognala od doma 
za hlapca. Med prvo vojno je moral pomagati svoji družini s 
trdim delom na kmetiji, ker je bil oče v ruskem ujetništvu. 
Potem se je nadaljevala njegova trda pot za delom skozi 
Zagreb, Kosovo, Makedonijo v zasavske revirje, kjer ga je 
zajela druga vojna vihra. 

Kot razgledan rudarski delavec je takoj stopil na stran 
pravice in opravljal zahtevne naloge aktivista O F v revirjih. 
Toda njegovo delovanje so kmalu razgalili domači izdajalci in 
ga pahnili v roke okupatorju. Prestal je vsa nečloveška muče
nja v trboveljskem zaporu, zloglasnem celjskem starem piskru, 
v Mariboru in koncentracijskem taborišču v Mathausnu, od 
koder se je po osvoboditvi vrnil izmučen v domovino. Po 
upokojitvi, ki jo je dočakal kot delavec organov za notranje 
zadeve v Zagorju, se je z družino preselil v Kamnik. Tudi tu ni 
ostal nepoznan, predvsem je bil pribljubljen med mladimi 

4 . ljubitelji športa, ki jim nikoli ni odrekel svoje pomoči. 
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Tudi Marija je bila vajena trdega kmečkega dela od mladih 
nog, saj je bila najstarejši otrok sedmčlanske kmečke družine 
Rudolf v Zavrču pri Ptuju. 

Po končani babiški šoli v Ljubljani je spremljala moža 
Antona na težavni poti v novo življenje. Najtežje trenutke je 
preživljala v Zagorju po aretaciji moža in odhodu sina v 
partizane. Misel na njuno dobro delo in skorajšnjo vrnitev v 
svobodo jo je ves čas spodbujala in ji dajala moči. Upanje je ni 
izneverilo. 

Čeprav sta imela Anton in Marija samo sina, imata danes že 
dve vnukinji inštiri pravnuke, ki jima radostijo in lepšajo jesen 
življenja. Marija je še vedno polna življenja in dobre volje, kar 
je tudi njen skrivnostni recept za še vedno mladostni izgled. 
Anton je kljub invalidnosti in nekoliko slabšemu zdravju še 
vedno korenjak. 

Čestitkam ob njunem dvojnem jubileju se pridružuje tudi 
uredništvo našega glasila, ki ga Marija in Anton zvesto prebi
rata! 

M . J. 

Zgledni pač nismo 
V zadnjem letu (natančneje od 

maja lani do maja letos) je ka
mniška inšpekcijska služba izto
čila iz prodaje petnajst vrst živil, 
v skupni vrednosti 3.200 dinar
jev. V tem času so bakteriološko 
preiskali 15 vzorcev živil in od 
tega jih je bilo kar devet oporeč
nih. Inšpekcija je hkrati ugotovi
la, da so trgovci pogosto prodaja
li živila, čeravno jim je že potekla 
trajnost. 

Posebno pozornost je tržna 
inšpekcija v tem času namenila 
rednemu spremljanju založenosti 
trgovin z živili in blagom široke 
porabe ter preprečevala, da bi 
trgovci zadrževali blago na zalo
gi. V zvezi s tem je inšpekcija 
zasledila le en resnejši primer kr
šitve predpisov, in sicer v poslo
valnici Emone - Kmetijska koo
peracija Kamnik, kjer so kupcem 
hoteli prodajati blago, ki ga je 
primanjkovalo na tržišču, pod 
pogojem, da pri njih kupijo še 
določene druge izdelke, pa če
prav jih kupci niso potrebovali. 

Pri pregledu opremljenosti 
prodajaln so inšpektorji ugotovi
li, da ta v nekaterih trgovinah v 
starem delu Kamnika in v okoliš-
nih vaseh ni ustrezna in da te 
trgovine tudi nimajo skladiščnih 
prostorov. 

Prav zaradi tega pa izbira bla
ga v takšnih trgovinah ni na že-
ljeni ravni. Nekaterim trgovinam 
je inšpekcijska služba zato izdala 
odločbe za ureditev lokalov v 
skladu s predpisi, vendar so tr
govci zaprosili za podaljšanje ro
ka za ureditev, bodisi, ker še niso 
uspeli zagotoviti denarja ali ker 
še niso našli izvajalcev del. 

Inšpektorji so zabeležili največ 
nespoštovanja predpisov glede 
kakovosti, izvora in označevanja 

nje pa seveda ni v skladu s cilji, 
ki smo si jih zastavili in se nana
šajo na pospeševanje kmetijstva. 
Sejmišče namreč mora biti na
menjeno kmetom za izmenjavo, 
prodajo in nakup živine. 

Pri nadziranju gostinsko turi
stičnih objektov so bili inšpek
torji najbolj natančni pri prever
janju izpolnjevanja minimalnih 
tehničnih pogojev za te objekte. 
Pri tem so ugotovili največ po
manjkljivosti v hotelu Malograj-
ski dvor in v planinskem domu 
na Veliki planini. Inšpekcijska 
služba je zato obema izdala od
ločbi, v katerih zahteva, da pro
store ustrezno uredijo, sicer bo
do sledile odločbe o prekategori
zaciji navzdol. 

Zapetljaji so tudi glede kam-
pa, ki posluje v sklopu gostilne 
Pod skalco in je tretje kategorije. 
Inšpektorji so opozorili, kaj bi 
bilo treba v kampu urediti, ven
dar je zadeva zaenkrat še na 
mrtvi točki, ker še ni urejeno 
vprašanje lastništva. 

Sicer pa bi po pritožbah obča
nov inšpekcijski službi lahko so

dili, da so se gostinske storitve v 
zadnjem času poslabšale, in pre
cej pikrih pripomb je bilo tudi na 
odnos gostincev do gostov. Pri 
pregledu zasebnih gostišč so inš
pektorji ugotovili, da v večini za
sebnih gostiln ni moč dobiti to
plih obrokov, prav tako pa niti 
nimajo izdelanih normativov 
hrane. 

Inšpektorji so bili precej de
javni tudi pri odpravljanju šuš-
marstva. Pri tem so jim pomagali 
občani, in sicer tako, da so tiste, 
ki so opravljali razne obrtniške 
storitve nekvalitetno ali za njih 
zaračunavali previsoke cene, 
sproti prijavljali inšpektorjem. 

Tako je občinska inšpekcijska 
služba v zadnjih dvanajstih me
secih izdala sedem odločb o pre
povedi opravljanja obrtne dejav
nosti, poleg tega pa so sprožili še 
šest postopkov za odvzem neu
pravičeno pridobljenega premo
ženja. Nekaj bivših šušmarjev pa 
se je registriralo pri občinskem 
referentu za obrt in tako svojo 
obrtno dejavnost legaliziralo. 

L. D. 

Boj za življenje 

Veterinarska inšpekcija je v 
minulem letu opravila precej 
kontrolnih pregledov v klavni
cah, mesnicah in gostiščih. Pri 
tem je zaradi neustreznih higien
skih pogojev in ostalih tehničnih 
pomanjkljivosti prepovedala 
prodajo mesa v prodajalnah 
Šmarca in Moste. Zato je Trgov
sko podjetje Kočna v omenjenih 
trgovinah uvedlo prodajo pakira
nega mesa. 

Hkrati so sprožili postopek 
proti upravljalcu živinskega sej
ma - Komunalnemu podjetju 
Kamnik, ker prostor za sejmišče 
uporablja za skladiščenje grad
benega materiala. Takšno ravna-

Pri Zobavnikovih v Volčjem 
potoku imajo lepo kmetijo, zato 
ob vsej živini, ki jo imajo, ne 
manjka tudi konj. 

Imajo prikupno kobilico, ki se 
prosto pase po vrtu in ima veliko 
svobode, zato je tudi sama zelo 
živahna. 

Toda 15. maja se je pri Zobav
nikovih zgodilo nekaj, kar je vre
dno omembe. Kobilica se je kot 
vedno pasla po vrtu. Ko se je 
začel spuščati mrak, jo je kobili
ca mahnila proti domu. Vendar 
je bila tako razigrana, da ni hote
la v hlev. Zadaj za hlevom, kjer 
imajo gnojno jamo, je po nesreči 
skočila na pokrov, ki se je v hipu 
obrnil in kobilica je zdrsnila v 
jamo. 

Doma so bili v prvem hipu 
presenečeni in zmedeni, vendar 
pa so jim sosedje stali ob strani in 
pomagali pri reševanju. Takoj so 
ugotovili, da je treba kobilici po
magati tako, da izčrpajo gnojnico 
iz jame, da živalca ne utone ali se 
zastrupi s plinom. Sami ji niso 
mogli na noben način pomagati 
iz jame, bili so nemočni. Zato so 
se zatekli po pomoč k gasilcem, 
ki so se klicu takoj odzvali. 

Med prvimi so na kraj nesreče 

prispeli miličnik ter ljubljanski 
gasilci, ki so pripeljali s seboj 
dvigalo, s katerim so pomagali 
kobili iz jame. Nato so prišli še 
dupliški in kamniški gasilci. V ja
mi sta gasilca navezala kobilo z 
gasilskimi cevmi. Ko je bil že 
skoraj rešena, je zopet zdrknila 
nazaj. Mnogim, ki so dogodek 
spremljali, se je v očeh bliskal 
strah in trepet pred nesrečo. Po 
štiriurnih naporih in naprezanju 
je kobila prišla na prosto. Takrat 
pa so pričujočim vstali pokonci 
lasje, od ganjenosti, namreč. 
Uboga živalca se je svojim rešite
ljem zahvalila na tak način, da je 
še na navezi zarezgetala, kljub 
mukam, ki jih je prestala. Marsi
komu se je v tistem trenutku za
svetilo oko. Domači so bili še 
posebno srečni. 

Nesreča združuje ljudi. To 
smo dokazali tudi tistega majske
ga večera, ko smo rešili življenje 
ubogi kobilici. 

Zobavnikovi se za pomoč in 
požrtvovalnost zahvaljujejo 
vsem gasilcem, predstavnikom 
milice, živinozdravniku dr. Pelcu, 
sosedom in vsem, ki so pomagali 
pri nezgodi. 

Vanja K. 

Hvaležni 
smo vsem 

Petnajstega maja je po silovi
tem neurju, ki se je razbesnelo 
od Tuhinjske doline proti vzho
dnem delu Kamnika, treščila 
strela v moje gospodarsko po
slopje na Gozdu - Laze št. 28. 
Zal nimamo v vsem naselju stre
lovodov, saj zaselek šteje le 12 
gospodarstev. Zavarovanje proti 
takim elementarnim nesrečam pa 
je na najnižji stopnji. 

Takoj po vžigu so pričeli po
magati z gašenjem sosedje Pan-
čur in Rifel, prav tako pa tudi 
P G D Gozd na čelu s poveljni
kom Francom Sprukom. Če ne bi 
bilo tako hitre pomoči sosedov in 
gasilcev, bi se vnelo še poslopje 
soseda Pančurja. 

Ko je udarila strela, je bila ura 
13.15, ko se je gašenje zaključi
lo, je bila ura štiri popoldne. Naj
lepša zahvala za plemenito sode
lovanje pri gašenju požara gre 
prav vsem. 

- obema sosedoma, ki sta mi 
takoj prihitela na pomoč Pančur 
Jerneju in Rifel Jožetu 

- PGD Gozd za plemenito po
moč pri gašenju, da so uspeli ob
varovati stanovanjsko hišo ter po 
nesreči zbrali solidarnostne pri
spevke v KS Črna in Gozd - v 
vrednosti (z lesom vred 100.000 
din) 

- vsem sosedom, nadalje vsem 
okoličanom, tako iz Kamnika ali 
Tuhinjske doline, ki so kakorkoli 
pomagali pri gašenju in kasnej
šem obnavljanju pogorišča. 

Lepa hvala tudi moji tozd 
»KALCIT« Stahovica, kot D O 
Rudnik kaolina Črna-Kamnik, ki 
mi je omogočila 30-dnevni izre
dni plačani dopust, da bi lahko 
uredil težke posledice po požaru. 
Prav tako gre zahvala O Z D 
» E L E K T R O T E H N A « iz Ljub
ljane, ki je s prispevki članov ko
lektiva zbrala 10.000 din in sicer 
zato, ker je tam v delovnem ra
zmerju moja hčerka Marija. 

Naj povem, da celotna škoda 
znaša, po neuradni oceni, blizu 
800.000 din. 

Vsem še enkrat prisrčna hvala! 
L U D V I K PIRC 

Gozd 28 

DOPISUJTE 
V KAMNIŠKI 
OBČAN 

Kosila tudi za plitvejši žep 
Ko je začela delati kuhinja v 

Izobraževalnem centru Rudolf 
Maister, je bil uresničen prvi 
korak za organizirano šolsko 
prehrano v našem kraju. Pro

storske zmogljivosti pa seveda 
niso dovolj, začeli so se zapleti, 
od kadrovskih do organizacij
skih, da ne omenjamo oddalje
nosti centra od obeh osnovnih 

šol, katerih učenci naj bi kosili 
v novi kuhinji ICRM. Premaj
hno število prijavljenih ni obe
talo prave »računice«. 

Zato je bilo treba pohiteti s 

Doma večina otrok najraje je po »domače« v skupni jedilnici pa se potrudijo, da bi jedli, kot 
zahteva Bonton za otroke. 
(Foto: Mira Jančar) 

preureditvijo šolske razdelje-
valne kuhinje v osnovni šoli 
Fran Albreht, kjer so že ob iz
gradnji telovadnice zgradili 
večnamenski prostor, ki naj bi 
v prvi vrsti služil za jedilnico. 
Pred nedavnim je bila tudi ta 
naloga uspešno zaključena in 
sedaj se učenci obeh sosednjih 
osnovnih šol že lahko prehra
njujejo v neposredni bližini. 

Zaenkrat majhno število to
plih obrokov še ne zagotavlja 
rentabilnosti kuhinje v ICRM, 
kjer že pripravljaj nekoliko več 
kosil in toplih malic, vendar 
lahko pričakujemo v nasled
njem šolskem letu znatno več 
interesentov. To pa bi zagoto
vilo stabilnejše in dostopnejše 
cene toplih obrokov ter renta-
bilnejše poslovanje kuhinje. 
Cene že sedaj niso pretirane, 
izobraževalna skupnost pa z re
gresom omogoča prehranjeva
nje tudi učencem družin z nižji
mi dohodki. 

V kuhinji in jedilnici osnov

ne šole Fran Albreht je tudi 
večji red pri razdeljevanju hra
ne in med jedjo, saj dežurni 
učitelji in učenci poučujejo 
učence o lepem vedenju pri je
di. Kdor se zaveda pomembno
sti zdrave prehrane odraščajo
čih otrok, mora priznati, da je 

začetek organizirane šolske 
prehrane v Kamniku velika pri
dobitev in da si moramo še 
vnaprej prizadevati za bolj ure
jeno življenje otrok in naših 
družin, za kar bo potrebno sto
riti nov velik korak, korak v 
celodnevno šolo. M. J. 

Čeprav imata kuharici v osnovni šoli F. Albreht poleg priprave 
malic tudi z razdeljevanjem kosil in pomivanjem posode polne 
roke dela, sta zadovoljni, ker otroci radi jedo. 



Dan mladosti 
v Beogradu 

Za zaključno prireditev na sta-
ionn J N A v Beogradu ob Dne-
B mladosti - 25. maja 1981, je 
ilo na voljo 54 vstopnic. Največ 
dadincev in mladink je ilo iz 
»O ZSMS Stol, OS Komenda-
foste, Titan, Duplica, Klub tal
entov, OŠ T. Brejca, Zarja, 
utna, Utok, OŠ Stranje, Tunji-
e, Graditelj in predstavniki O K 
» M S Kamnik. 

V nedeljo se je v Ljubljani 
bralo 49 mladincev in mladink, 
i posebnim vlakom smo se pod 
odstvom Grbac Olafa odpeljali 
z Ljubljane. Vlak je imel približ-
IO enajst vagonov, vsak vagon je 
prejel 66 ljudi v i l kupejih - v 
nem kupeju je torej »uradno« 
edelo šest mladincev. Predvide
na naj bi ta vlak pobral polovico 
mladih iz Slovenije, namenjenih 
la zaključno prireditev ob Dne-
u mladosti, to je približno 800, 
Irugo polovico pa vlak, ki je iste-
a dne odpeljal v večernih urah 
z Maribora. 

Kmalu sem ugotovila, da je 
Iružba dobra. Radovednosti, 
do je v drugih vagonih in kupe-
h se nisem upirala - začel se je 
ohod. Če drugih ne poznaš, 
kočiš malo do Domžalčanov in 
sveda se nisem zmotila, tu sre-
am stare znance iz brigad, semi-
arjev - mladince, ki so aktivni v 
lladinski organizaciji. Malo si 
gledaš še Koprčane, Ajdovce, 
'ovomeščane, Kranjčane . . . 
d., nikjer nismo tako hitro skozi 
61 Slovenije, kot na tem vlaku. 

Na koncu sem se umirila in 
ristala v kamniškem kupeju, 
jer je Seiko igral na piščalko in 
rglice in kjer se je pelo vse tja 
0 jutra. Pri igri »Tovor pelje -
jvor se ustavi!«, ti pri delitvi 
azni le-ta ni ušla: samo to noč si 
ihko hodil po vseh štirih po va-
onu in lajal kot pravi pes ali 
etdesetkrat zavpit skozi okno 
igona v temno noč: »Jaz sem 
sel, jaz sem o s e l . . . ! « Poskrbeli 
no tudi za večkratni obhod ali 
olje budnico po kupejih, da se 
akšen mladinec ja ne bi zmotil 
1 do Beograda prespal kakšno 
ro. Kako so nam bili za to hva-
:žni drugi, ne vem in tudi ne 
dgovarjam. Zaslišala se je pe-
em in še enkrat pesem. Skozi 
tmazana stekla oken vlaka smo 
ideli le temo, sem in tja je švig-
lila mimo kaka luč - čas je tekel. 

Okrog 6. ure zjutraj 25. maja 
mo bili na postaji Topčider v 
Seogradu. Za nami je bila devet 
n pol urna vožnja, neprespana 
toč in strašansko dolge pevske 
'aje. Najprej sem ugotovila, da 
majo v Beogrdu veliko bezga in 
:elenja. Kljub temu, da smo na 
sestanku pred odhodom govorili 
D obisku Hiše cvetja na Dedi
njah, tja nismo šli, ker nismo bili 
preko S Z D L prijavljeni in zato 
ne bi prišli na vrsto. 

Da osvojimo Beograd peš, 
smo se zmenili že na vlaku. Med 
hojo proti centru mesta sem opa
zila hiše z nizkimi strehami in 
precej starih stavb. Pogledali 
smo na stadion »Crvene zvezde«, 
kjer je okrog 40 snažilk pobiralo 
časopisni papir - verjetno Sport -
ske novosti in druge odpadke, ki 
jih je bilo neverjetno veliko. Za 
stadionom smo posedli za mize, 
na katerih je bilo polno praznih 
pivovskih steklenic. Na moje za
čudenje je okrog devetih nataka
rica pobrala z miz steklenice, 
ostale odpadke pa kar stresla z 
miz na tla, kjer je bilo že polno 
smeti. Po tem prizoru smo po
brali šila in kopita do naslednje 
restavracije, kjer smo ugotovili, 
da ne bomo kmalu postrežem. 
Vse počaka, a naši lačni že lode 
ne! Trgovin v Beogradu koliko 
hočeš, nihče ne more biti lačen. 
V trgovini sem bila tako prijazno 
postrežena, ko so zvedeli, da sem 

Slovenka, da sploh nisem verjela. 
Kmalu sem ugotovila, da so Beo
grajčani prijazni ljudje. Pri naku
pu razglednic Beograda sem ugo
tovila, da Beograjčani radi govo
rijo in za čudo, še slovensko za-
stopijo. 

Zvonjenje tramvaja me je vsa
kokrat spomnilo, da sem v Beo
gradu. Začeli smo hoditi po Beo
gradu: vsepovsod polno dreves, 
drevoredov, parkov, restavracij, 
pa tudi semaforji, križišča, trgo
vine, kot v vsakem mestu. 

Šli (bolje peljali z dvigalom) 
smo na najvišjo stavbo v Beogra
du - »Palata Beograd«, ki s svo
jimi 83 metri spada med najvišje 
objekte na Balkanu. Ima 25 nad
stropij, 15 dvigal, v 5 nadstropju 
je restavracije »Beogradanka«, v 
šestem »Klub B 74« . V 25 nad
stropju je terasa, s katere se do
bro vidi panorama Beograda. 
Terasa je do pol metra od tal 
obdana s steklom, zato sem imela 
zelo slab občutek, da bi lahko 
padla v globino pod seboj. V sre
dini, v zaprtem delu terase, je 
stalna razstava. 

Po sprehodu po Terazijah - to 
je dolga ulica, bolje cesta, ki je 
zaprta za promet in se ljudje pro
sto sprehajajo - pri njih to ime
nujejo »korzo«, kar pri nas ni v 
navadi. Ura je bila okrog dvanaj
stih, a po Terazijah se je kar trlo 
ljudi. 

Končno smo prispeli na Kale-
megdan. Na prvi pogled ogro
men park, vendar je to park ob 
stari porušeni trdnjavi, poln spo
menikov. Na koncu je lep raz
gled na reko Donavo in ladje na 
njej. Seveda sem si kosilo na la
dji na Donavi le nasanjala. Ne
sreča ali sreča je brez vodiča razi
skovati Beograd. Sončen dan je 
številne obiskovalce utrudil, le
žali so po tratah parka in se sen
čili. Tu smo se dobro odpočili. 

Ko smo odhajali s Kalemegda-
na, raja zelenja, ljudi in starih 
romantičnih zgradb, smo komaj 
gazili skozi množico, ki se je zgri
njala na prireditveni prostor pro
slave Dneva mladosti - tu so bili 

tisti, ki niso dobili vstopnic za 
prireditev r.a stadionu JNA. 

Nazaj do zbornega mesta v 
parku smo se na srečo peljali z 
avtobusom, v katerem je bilo na
bito, kot pri nas. 

Pred odhodom na stadion JNA 
smo se uspeli še fotografirati za 
spomin. Med množico, ki se je 
zlivala do stadiona, so se našli 
mnogi, ki so prosili za odvečno 
karto, da bi šli lahko na stadion. 
Predno se je stadion napolnil in 
se je začel prograln, smo vsi lju
dje, ta večtisočglava množica, v 
en glas peli pesmi: Jugoslavija, 
Sivi sokole in Druže Tito mi ti se 
kunemo - največji zbor sveta, cel 
stadion je bučal. Izgubila sem 
predstavo obstoja, tal po nogami, 
zdelo se mi je, da sem pesem, da 
sem množica. Skandiranje in rit
mično ploskanje se je vrstilo že 
sedaj in med programom. Na sta
dionu so se zbrali tudi vsi nasto
pajoči v svetlo modrih, belih, 
rdečih, rumenih kombinezonih, 
pionirčki v svetlo rumenih kom
binezonih, narodne noše vseh 
naših narodov in narodnosti, vo
jaki. 

Ko se je pred nabito polnim 
stadionom prireditev v počastitev 
Dneva mladosti začela, so se na
stopajoči na stadionu le menja
vali, niso zapuščali stadiona. Pro
gram je trajal dobro uro, ki je 
minila kot utrinek lepote. Ob 
koncu je napočil tudi slovesen 
trenutek - predaja štafetne pali
ce, ki so jo mladinke in mladinci 
nosili po vsej Jugoslaviji. Kmalu 
se je nad stadion zgrnila vrsta 
svetlečih se raket, ki so v vseh 
barvah zapolnile temno nebo. 
Stadion se je praznil. 

Vlak je odpeljal iz Beograda 
ob polnoči. Polni vtisov, ožuljeni, 
nismo zdržali enakega tempa kot 
smo ga do Beograda. Pospali 
smo po kupejih. Ob enajstih do
poldne, 26. maja smo bili že v 
Kamniku. Razšli smo se vsak v 
svojimi vtisi in spoznanji o Beo
gradu - Dan mladosti ni bil dan 
kot vsi ostali v letu, nikdar ga ne 
bomo pozabili. 

M O J C A KOSIRNIK 

Lep večer 
z Liro 

Zadnji dan maja so pevci Lire 
odpotovali na šestdnevno turne
jo v Avstrijo in na Češkoslova
ško. Na Dunaju so gostovanje 
pripravili Kulturno informativni 
center SFRJ, Klub slovenskih 
študentov na Dunaju ter Sloven
sko kulturno društvo »Ivan Can
kar«. V Pragi pa je gostovanje 
pripravilo Združenje praških uči
teljev. 

Pred to turnejo so se pevci L i 
re, ki bodo prihodnje leto prosla
vili sto letnico svojega obstoja, 
pripravili koncert za domače ob
činstvo. Pod vodstvom svojega 
dirigenta prof. Sama Vremšaka 
je zbor, ki se mu je v zadnjem 
času pridružilo nekaj mladih 
pevcev, nastopil s pestrim pro
gramom, ki je ogrel dlani poslu
šalcev v kinu Dom. Težko je reči, 
katera od zapetih pesmi je naj
bolj navdušila, saj zbor z enakim 
žarom in kvaliteto predstavlja ta
ko starejše avtorje, kot pesmi, ki 
nastajajo v današnjem času. Vse
ga je bilo v koncertnem progra
mu dovolj, saj so začeli z Gallu
som, nadaljevali s Schubertom in 
Foersterjem ter zapeli nekaj le
pih pesmi domačih avtorjev, od 
Srebotnjakovih Bori do čudovi
tih priredb Franceta Marolta. 

J. T. 

Jani Kovačič ali kulturni 
teden ob dnevu mladosti 

V četrtek 21. maja se je v de-
vetki na občini zbralo na sestan
ku mladinske organizacije okrog 
sedem mladincev. Že sem misli
la, da bomo po končanem sestan-
kovanju zavili v kak lokal, ko mi 
prijateljica pove, da za kavarno 
Veroniko igra Jani Kovačič, da je 
kulturni teden, da je bila v pone
deljek poezija, včeraj punkerji in 
danes Jani Kovačič - in ljudje 
moji v Kamniku nobenega pla
kata. Kje le živim! Bila sem tako 
jezna, da nisem bila obveščena, 
da bi se najraje požrla - saj se ve, 
da Kamniku manjka podobnih 
prireditev. Na prostoru je bilo 
okrog pol šestih zbranih okrog 
šestdeset mladincev, a Jani ni 
igral - igrala je glasba iz kaseto
fona. 

S prijateljico sva šli na slado
led, da bo čakanje hitreje minilo, 
kajti bilo je očitno, da ga še ni. 
Vrnili sva se; tu prijatelj, tam 
pozdrav prijateljici, spustila sem 
se že v močno debato z bivšim 
sošolcem, a čas kot da ne teče, 
Janija še ni. Ob osmih, po dveh 
urah in pol čakanja, se je vendar
le eden potrudil do mikrofonov 
in povedal, da če se še nismo 
naveličali, naj počakamo vsaj še 
pol ure, ker bodo šli Jani Kovači-
ča iskat v Ljubljano. A kljub te
mu smo se počasi začeli razha
jati. 

ABC POMURKA 
TP »KOČNA« KAMNIK 
KAMNIK, Ekslerjeva 8 
TOZD PRODAJA NA DEBELO 
objavlja 
naslednja prosta dela in naloge za n e d o l o č e n č a s 

1. Vodenje transportnega vozila 
Pogoji: - š o l a za voznike motornih vozil kategorije B, 
C, E 
- tri leta delovnih izkušenj kot voznik motornega 
vozila 

2. Razkladanje in nakladanje ter 
razmeščanje blaga 

Pogoji 
- k o n č a n a osemletka 
- eno leto delovnih izkušenj 
Kandidati naj pisne ponudbe z dokazili o Izpolnjeva
nju pogojev pošl jejo v 15 dneh po objavi na naslov: 
A B C POMURKA TP »KOČNA« KAMNIK, KAMNIK, Ek
slerjeva 8. O izbiri bomo kandidate obvestili v 10 dneh 
po k o n č a n e m zbiranju ponudb. 

Naslednji dan sem izvedela, da 
je začel igrati okrog devete ure 
zvečer, vse tja do malo čez dese
to uro zvečer. Ampak, kje je bila 
tu organizacija, me tudi zanima. 
Menda ni v Kamniku čakanje 
kultura in kulturni teden? 

M O J C A KOSIRNIK 

Nepozaben 
večer z 
ansamblom 
Rockovnjači 

Pred kratkim je mladinska or
ganizacija Zavoda za usposablja
nje invalidne mladine Kamnik 
povabila ansambel Rockovnjači. 
Vabilu so se radi odzvali. Tokrat 
je bilo prvič dovoljeno, da lahko 
povabimo tudi druge mladince 
naše občine, ki niso v našem za
vodu. Cilj tega je bil predvsem 
spoznavanje invalidne mladine s 
telesno neprizadeto mladino. 

Čeprav so člani ansambla še 
zelo mladi, so dokazali, da dobro 
obvladajo svoje instrumente. 
Predvsem so z ročk glasbo zado
voljili vse prisotne, ki jim je bilo 
všeč, da so fantje upoštevali tudi 
želje publike. Dve uri sta tako 
hitro minili, da marsikdo na kon
cu ni mogel verjeti, da je že toli
ko ura. To je bila prva zabava po 
zaključnem plesnem tečaju, ki je 
bil vsak torek v telovadnici zavo
da. Tečaj je bil prilagojen za vse 
vrste invalidnosti, tako da smo na 
zabavi tudi mi lahko zaplesali. 

Veliko gojencev je izjavilo, da 
v zavodu ne pomnijo tako prijet
nega večera, zato upamo, da bo
mo Rockovnjače še kdaj videli, 
predvsem pa poslušali v našem 
zavodu. Če bomo v zavodu več
krat organizirali take večere, ne 
bomo več »odrezani od sveta«, 
kakor nekateri pravijo, ampak 
bomo vse pogosteje prihajali v 
stik z ostalo mladino, saj dobra 
muzika privabi vsakogar. 

Vsem, ki vam je ansambel 
Rockovnjači všeč, sporočam, da 
jih lahko poslušate vsako soboto 
v Tenis baru. 

IVICA V U K A D l N 

Iz doma upokojencev 
Ob 40-letnid Osvobodilne 

fronte slovenskega naroda in me
dnarodnega praznika dela so nas 
obiskali najmlajši, pionirji OS 
Fr. Albrehta, s prisrčnim pev
skim in redtatorskim nastopom. 
Prepleti! so svoje navdušenje za 
oba praznika In menjaje se z be
sedami in petjem poživili te dni 
tudi nam v Domu upokojencev. 
Mala pisana družba je prišla k 

i v svojih značilnih pionirskih 

»uniformah«, s čepicami in ruti
cami, pod vodstvom voditeljic, 
tovarišic Francke Jus in Jelke 
Trebušak, ki sta nastop prizadev
no pripravili. 

Zborček nam je najprej zapel 
pesem o mladi vojski partizanov. 
Sledili so pionirke in pionirji, v 
manjših skupinah, po dva, trije 
ali več, z reritiranjem in petjem. 
Redtirali so nam in zapeli o 
prazniku v aprilu in o 1. maju. 

Srečanje starostnikov 
v Nevijah 

Krajevna organizacija S Z D L Nevlje je za 28. maj ob 17. uri 
povabila na srečanje prebivalce krajevne skupnosti Nevlje, 
stare nad 71 let. Tajnik S Z D L Štefan LUŠTREK je pozdravil 
29 navzočih, kolikor jih je prišlo (od 65 povabljenih). Neka
teri zaradi bolezni niso mogli priti. Ker je bil vabljeni zdravnik 
dr. K R A L J tudi bolan, je na srečanje prišla socialna delavka 
Doma upokojencev Mojca REMS in navzočim na kratko 
opisala življenje ostarelih ljudi. Prisoten je bil tudi sekretar 
O K S Z D L tov. Jože Z A G O R C . 

Skrbno posredovani program podružnične šole Nevlje je 
pripravila in vodila tovarišica S L A D I Č E V A in navzoče zelo 
razveselila. Ob skromni pogostitvi so*se vabljeni zadovolni 
porazgovorili in celo zapeli. 

Udeleženci srečanja in K O S Z D L Nevlje se tovarišicama 
S L A D I Č E V I in R E M S O V I ter tovarišu L U Š T R E K U prisrčno 
zahvaljujejo in želijo, da bi bila taka srečanja vsakoletna. 

K A R E L SVETIC 

Spominjali so se partizank in 
partizanov, vojakov in kurirjev. 
S posebno lepimi in nežnimi ver
zi so slavili majski dan, s pomla
dnim pozdravom, z mladimi leti, 
ko cvetijo vse rože in pojejo pti
ce. Spet so peli o borbi in spomi
nih nanjo, da se »čuje odmev 
korakov«, in o lepih mislih na 
Tita, ki je ostal v mladih srdh, 
dalje o pogumni poti male kurir-
ke, ki je znala šteti komaj do 5 
ter o grobu malega kurirčka, nad 
katerim šepetajo listi dreves. 

Pogumen pionir nam je lepo 
zaigral na svojo piščal (frulo) Kje 
so moje rožice, potem pa spet 
pesmi v čas domovini in maju, ki 
ga proslavljamo v svobodi. Po
stavili so se tudi malo večji pio
nirji s pesmijo, da lahko računa
mo nanje, ker je bodočnost z nji
mi. Najmanjši so zaključili s pe
smico o delu in domovini. 

Ob koncu sta nam obe to vari-
š id voditeljid zaželeli lepo praz
novanje, in da bi te dni čim lepše 
preživeli. 

Obema tovarišicama in otro
kom naša prisrčna zahvala. 

• • • 

V Domu upokojencev smo bili 
veseli vzpodbude po tem prijet
nem nastopu in smo skušali res 
preživeti praznične dni kar se da 

ugodno: 2. maja smo se posebej 
zbrali pri praznični večerji. Ob 
glasbi in pogrnjenih mizah smo 
stanovalci Doma veselo razpolo
ženi še dolgo ostali skupaj in se 
poveselili. 

Ob tednu Rdečega križa sta v 
petek, 8. maja prišla k nam za
stopnika R K Krajevne skupnosti 
Kamnik, tovarišica Aparnikova 
in tovariš Simšič s skupino učen
cev in učenk nižjih razredov OŠ 
Fr. Albrehta. 

Pozdravila nas je tov. Aparni
kova in povedala, da so nas prišli 
razveselit z razvedrilnim progra
mom pionirjev, s petjem in pri-
zorčki. Razložila nam je na krat
ko delo rdečega križa, humani
tarne ustanove, ki želi dobro 
vsem, v vojni in miru, in deli po 
možnosti darila, obleke, pomoč v 
denarju. V tednu R K so prišli 
pozdravit tudi starejše občane z 
željami za zdravje. Pritegnili so 
tudi otroke, da bi nas razveselili, 
in ti so se radi odzvali ter s tova-
rišicami pripravili program. 

Naj omenim tudi darila, ki smo 
jih prejeli. R K Krajevne skupno
sti nam je podaril 300 pomaranč, 
ki so nas stanovalce razveselile. 
Pa tudi otroci so se potrudili. Za 
star papir so dobili denar in s tem 
kupili za nas pomaranče in bana
ne, ki so jih ta dan prinesli s 
seboj. To je bilo lepo preseneče
nje. 

Tudi program, ki je sledil, je 
bil prijeten. Prvi je nastopil har

monikar, ki nas je »ogrel«, saj j« 
harmonika pri nas zelo priljub
ljena. Radi smo prisluhnili zborč 
ku, ki so ga spremljali pihalni 
instrumenti. Potem pa nas je iz-
nenadila mala pionirka, ki je i 
lirskim sopranom zapela zahtev
no arijo, in nato še deklica s har
moniko. Sledili so trije skeči, Ču 
dežna vreča, Sneguljčica in Rde
ča kapica. Prva je povedala, kdo 
je vzel sladkor, »posodobljeni« 
Sneguljčica z odločno malo ča-
rovnico in Rdeča kapica z ljub
kim rajanjem sta dali mnogo ra 
zvedrila. 

Potem je spet zapel zborček, ki 
je zaključil s tisto o soncu, ki ]c 

prehitro vstalo, in si nataknilo 
copate, da bi sijalo na vs« 
ljudi.. . 

Tako prijetno se je zaključi' 
program. 

Tovarišica Aparnikova nam je 

ob koncu ponovno zaželel' 
zdravja, optimizma in dobre vo
lje. In če si še želimo obiska, naj! 
se javimo, otroci bodo radi spo' 
prišli. 

Za naklonjenost in pripravlje
nost pomagati nam, predvsem p* 
za obisk z razvedrilnim progra
mom, se iskreno zahvaljujem" 
zastopnikom R K in tovarišicai* 
voditeljicam otrok. Radi bom" 
ostali »v navezi« še dalje, saj SITI 

vsi pripadniki te humane organi 
zaeje in z zanimanjem sledi 
njenemu človekoljubnemu ude) 
stvovanju. 

M A R I J A L A V R I 



C PRILOGA ZA DELEGATE ) 
Delavci v zd ruženem delu, drugi delovni ljudje in občani samou
pravno organizirani v občinski skupnosti o t roškega varstva Kamnik 
sklenejo 

DOGOVORI 

O ENOTNIH MERILIH ZA PRIDOBITEV 
PRAVICE DO MINIMALNEGA OBSEGA 

DENARNE POMOČI OTROKOM 
S P L O Š N E D O L O Č B E 

1. člen 
Delavci v združenem delu, drugi delovni ljudje in občani , samou

pravno organizirani v občinski skupnosti o t roškeva varstva Kamnik 
(v nadaljnjem besedilu: udeleženci dogovora) s tem dogovorom 
določamo pogoje, merila in kriterije ter medsebojne pravice, obvez
nosti in odgovornosti pri uresničevanju zagotovljenega minimalnega 
obsega denarnih pomoči (v nadaljnjem besedilu: denarne pomoči ) 
otrokom, določenega v samoupravnem sporazumu o temeljih planov 
družbenega varstva otrok v S R Sloveniji za obdobje 1981-1985. 

2. člen 
Pravico do denarne pomoči ima vsak otrok, k i prebiva v S R 

Sloveniji in otrok, katerega roditelj ima na območju SR Slovenije 
lastnost delavca ali delovnega človeka, ob pogoju, da celotni doho
dek druž ine , v kateri otrok živi oziroma v katero spada, ne dosega 
višine dohodka na družinskega člana, ki ga določijo udeleženke 
dogovora. 

3. člen 
Denarno p o m o č uveljavlja občan, ki otroka dejansko preživlja. O b 

določenih pogojih uveljavlja to pravico tudi otrok sam ali skupnost 
socialnega skrbstva. 

4. člen 
Denarna pomoč se uveljavlja s predložitvijo zahtevka praviloma 

pri temeljn oziroma enoviti O Z D , delovni skupnosti, ali pri občinski 
skupnosti o t roškega varstva ali pri drugi ustrezni službi, ki jo poobla
sti občinska skupnost o t roškega varstva. 

5. člen 
Pravica do denarne pomoči se za novorojenega otroka lahko 

uveljavlja največ za tri mesece nazaj, pri tem se ne šteje mesec, v 
katerem je bil zahtevek vložen. V vseh ostalih primerih se pravica do 

'denarne pomoči lahko uveljavi s prvim delom naslednjega meseca po 
vložitvi zahtevka. 

H. POGOJI, M E R I L A IN KRITERIJI Z A P R A V I C O D O D E 
N A R N E POMOČI 

6. člen 
Pravica do denarne pomoči se ugotavlja na osnovi dejanskega 

socialnega položaja družine , v kateri otrok živi, oziroma v katero 
spada, oziroma na osnovi dejanskega socialnega položaja otroka. 

7. člen 
Pri ugotavljanju socialnega položaja družine se upoštevajo vsi 

dohodki, ne glede na vir ali predpise, po katerih jih družina ali otrok 
ima. 

M e d dohodke družine š tejejo: dohodki od dela, vse oblike nado
mestil osebnega dohodka, dohodki od opravljanja kmetijske ali 
samostojne poklicne ali gospodarske dejavnosti, prejemki iz pokoj
ninskega in invalidskega zavarovanja in starostnega zavarovanja 
kmetov, dohodki po predpisih o varstvu borcev in vojaških invalidov, 
dohodki od premoženja , š t ipendije, preživnine, ter vse že dodeljene 
socialne dajatve in<drugo. M e d dohodke družine se ne štejejo jubi
lejne nagrade. 

8. člen 
Pri ugotavljanju upravičenosti do denarne pomoči komisija za 

uveljavljanje pravic pri skupnosti o t roškega varstva lahko upošteva 
mnenje krajevne skupnosti, v kateri družina oziroma otrok živi in 
temeljne oziroma enovite O Z D ali delovne skupnosti, v kateri sta 
roditelja zaposlena. 

9. člen 
Osnova za določitev višine denarne pomoči je dejanski socialni 

položaj družine oziroma otrok v odnosu do ugotovljenih življenjskih 
stroškov za otroka, dogovorjenih v okviru Skupnosti socialnega 
varstva Slovenije na podlagi podatkov iz raziskovalnega projekta 
»Življenjski s t roški«. 

Pri dodeljevanju oziroma določitvi višine denarne pomoči se upo
števa tudi druge oblike družbenih pomoči , ki j ih otrok oz. družina že 
prejema n. p.: predšolska vzgoja in izobraževanje, prehrana v V V O 
ter v šoli, bivanje v domu in drugo. 

10. člen 
Pri ugotavljanju socialnega stanja družine se za člane družine 

štejejo občan , pri katerem otrok živi oziroma h katerem spada, 
njegov zakonec oziroma oseba, ki živi z občanom v življenjski 
skupnosti v skladu z zakonom o zakonski zvezi in družinskih razmer
jih, otroci in stari starši. 

Otroci in stari starši se š tejejo za člane družine , če so brez do
hodka, oziroma imajo lasten vir dohodka, ki ne presega višjfie 
dohodka, ki ga po uskladitvi v Skupnosti socialnega varstva Slovenije 
določi skupščina občinske skupnosti o t roškega varstva. 

11. člen 
Pravico do povečane denarne pomoči ima težje telesno ali duševno 

Prizadet otrok, če je ugotovljeno, da je zaradi otrokove prizadetosti 
družina v bistveno težjem socialnem položaju. 

12. člen 
Pravico do povečane denarne pomoči ima otrok, k i ima edinega 

hranilca, če je ugotovljeno, da je družina zaradi tega v bistveno 
težjem socialnem položaju. 

13. člen 
Določbe o pravici do denarne pomoči veljajo smiselno za pravico 

do povečane denarne pomoči . 

III. P R E I Z K U S 

14. člen 
Občinska skupnost o t roškega varstva vsako leto do 1. maja ugotovi 

na podlagi socialnega položaja družine oz. otroka upravičenost do 
denarne pomoči . 

Občan i , ki prejemajo denarno p o m o č , so dolžni do 15. marca 
tekočega leta predložiti zahtevek in ustrezna dokazila za ugotavljanje 
nadaljnje upravičenosti do denarne pomoči . 

Pravica do denarne pomoči preneha brez obvestila, če v roku, 
do ločenem v prejšnjem odstavku, ni predložen zahtevek. 

IV. I Z P L A Č E V A N J E D E N A R N E POMOČI IN P O V E Č A N E 
D E N A R N E POMOČI 

i 
15. člen 

Denarna pomoč in povečana denarna p o m o č se izplačuje od 
prvega dne naslednjega meseca, v katerem je pravica do denarne 
pomoči oziroma povečane denarne pomoči nastala, pa do konca 
meseca, v katerem je pravica do denarne pomoči oziroma povečane 
denarne pomoči prenehala. 

16. člen 
Otroku, ki je zaradi vzgoje in šolanja v zavodu, kjer ima vso 

oskrbo in zanj občan , pri katerem otrok živi oziroma h kateremu 
spada, ne nosi s troškov oskrbe, se denarna pomoč in povečana 
denarna p o m o č za čas bivanja v zavodu ne izplačuje. 

17. člen 
Denarno p o m o č in povečano denarno p o m o č izplačujejo: 
- delavcem temeljne oziroma enovite O Z D , delovne skupnosti, 

kjer združujejo delo, 
- upokojencem oziroma o b č a n o m , ki so uživalci pokojnin Skup

nost pokojninskega in invalidskega zavarovanja v S R Sloveniji, 
- drugim občanom občinske skupnosti o t roškega varstva ali od 

občinske skupnosti o t roškega varstva pooblaščena služba. 

V. O B V E Z N O S T IN O D G O V O R N O S T P R E J E M N I K O V IN 
I Z P L A Č E V A L C E V D E N A R N E POMOČI T E R P O V E Č A N E 
D E N A R N E POMOČI 

18. člen 
Prejemnik denarne pomoči-in povečane denarne pomoči je dolžan 

sporočiti občinski skupnosti o t roškega varstva ali od občinske skup
nosti o t roškega varstva pooblaščeni službi vsako spremembo, ki 
vpliva na pravico do denarne pomoči oziroma povečane denarne 
pomoči , in sicer v roku 8 dni od dneva, ko je sprememba nastala: 

19. člen 
Občan , ki je prejemal denarno p o m o č oziroma povečano denarno 

pomoč , do katere ni bil upravičen, mora povrniti prejeti znesek: 
- če je prejemanje denarne pomoči oz. povečane denarne pomoči 

izposloval na podlagi nepravilnjh podatkov, za katere je vedel, da so 
nepravilni, 

- če je neupravičeno prejemal denarno pomoč oz. povečano de
narno pomoč zato, ker ni prijavil spremembe, ki vpliva na pravico do 
denarne pomoči oziroma povečane denarne pomoči , čeprav je vedel 
zanjo. 

20. člen 
Izplačevalci denarne pomoči so odškodninsko odgovorni, če izpla

čujejo: 
- denarno pomoč oz. povečano denarno p o m o č brez pismenega 

posamičnega akta pristojne občinske skupnosti o t roškega varstva, 
- denarno pomoč oz. povečano denarno pomoč za otroka, starega 

nad 15 let, brez ustreznega dokazila o nadaljnjem izobraževanju oz. 
brez izvida in mnenja ustrezne institucije, da je otrok nezmožen za 
samostojno življenje in delo, 

- denarno p o m o č oz. povečano denarno p o m o č , za katero je 
dokazano, da je izvršena nepravilno po izključni krivdi izplačevalca. 

21. člen 
Občinska skupnost o t roškega varstva ima pravico in obveznost da: 
- opravi po lastnem preudarku in po potrebi pregled poslovanja o 

izplačanih denarnih pomočeh pri izplačevalcih denarne pomoči , 
- pred dvigom denarnih pomoči opravi pregled pravilnosti dviga 

ter dvig denarne pomoči odobri ali zavrne, če ugotovi nepravilnost, 
- vodi ustrezne evidence o dvigih denarnih pomoči . 

VI. Z A G O T A V L J A N J E S R E D S T E V Z A D E N A R N E POMOČI 

22. člen 
Udeleženci dogovora bodo v smislu določb samoupravnega spora

zuma o temeljih planov d ružbenega varstva otrok v SR Sloveniji za 
obdobje 1981-1985 solidarno zagotavljali sredstva tistim skupno
stim, ki z lastnimi sredstvi ne bi mogle zagotoviti minimalnega obsega 
denarnih pomoči otrokom družin, k i so v slabšem socialnem polo
žaju. 

23. člen 
Skupščina občinske skupnosti o t roškega varstva bo vsakoleto naj

pozneje do 1. marca v skladu z. določili samoupravnega sporazuma o 
skupnih izhodiščih za zagotavljanje socialne varnosti v obdobju 
1981-85 določila dohodkovni pogoj in višino minimalne denarne 
pomoči . 

l

t 24. člen 
Postopek za uveljavljanje in varstvo pravic do denarne pomoči in 

povečane denarne pomoči po tem dogovoru se izvaja v skladu z 

zakonom, statutom skupnosti, pravilnikom o postopku za uveljavlja
nje denarnih in materialnih pravic in drugimi samoupravnimi sploš
nimi akti. 

25. člen 
Dogovor je sklenjen, ko ga sprejme skupščina občinske skupnosti 

o t roškega varstva. 

26. člen 
Dogovor se objavi v Kamniškem občanu. 
Določbe tega dogovora se uporabljajo od 1. maja 1981. 

Nova merila za denarne pomoči otrokom 

Delegati Skupnosti o t roškega varstva so na seji - bila je 28. maja, 
sprejeli poroči lo o uresničevanju finančnega načrta skupnosti za leto 
1980. Poročilo je pred sejo pregledal tudi organ samoupravne delav
ske kontrole skupnosti in se z njim strinjal. Brez pripomb so delega
cije sprejele tudi predlog finančnega načr ta skupnosti za letošnje 
leto, potem ko so delegate seznanili z načinom vračanja presežka 
prihodka skupnosti v lanskem letu zd ruženemu delu. Zaradi presežka 
prihodkov skupnosti nad dogovorjenimi v letu 1980 in pr ičakova
nega zvišanja mase osebnih dohodkov v letošnjem letu se bodo s 1. 
julijem letos znižale prispevne stopnje za o t roško varstvo. Tako se bo 
prispevna stopnja, k i jo zbiramo po načelu prebivališča, znižala od 
1,66 na 1,36 od brutto osebnega dohodka, prispevek za denarne 
pomoči otrokom, k i ga zbiramo po načelu mesta zaposlitve, se bo 
znižal od 1,92% na 1,60% od brutto osebnega dohodka. Prispevek 
za Zvezo skupnosti o t roškega varstva, ki ga združujemo v republiki 
predvsem za nadomestila za osebne dohodke za čas, ko so delavke na 
porodniškem dopustu, v višini 1,16% od B O D , se ne bo spremenil. 

Delegati so sklenili sprejeti dogovor o enotnih merilih za pridobi
tev pravice do minimalnega obsega denarne pomoči otrokom. Dogo
vor, ki so ga delegati na predlog delegacije Doni ta v 7. členu 
dopolnili z do ločbo , da se med prihodke družine ne š te te jo jubilejne 
nagrade delavcev, objavljamo v celoti. Dogovor se od prejšnjega 
dokumenta razlikuje predvsem v poudarku dejanskega materialnega 
položaja družine , v kateri otrok živi. Bol j preprosta je tudi tehnika 
izplačevanja denarnih pomoči , pri čemer dogovor uveljavlja refunda
cijo denarnih pomoči . Skupščina se je strinjala s predlogom delega
cije Kemijske industrije Kamnik , da k sklepu o višini denarnih 
pomoči in dohodkovnih pogojih v letu 1981 v občini Kamnik (objav
ljeno v Kamniškem občanu številka 8/81) dodajo člen: »Če je v 
družini otrok, ki je težje telesno ali duševno prizadet, se pri ugotovi
tvi poprečnega dohodka na družinskega člana število družinskih 
članov poveča za 0,5.« Z dodatnim členom bo skupnost družinam s 
prizadetimi otroki omogoči la , da bodo kljub spremenjenim merilom 
še dobivali d ružbeno pomoč . Starši prizadetih otrok imajo namreč 
zaradi večje skrbi in nege, ki jo potrebujejo le-ti, povečane življenj
ske s t roške. 

Delegati obeh zborov so sprejeli predlog lestvice za diferencirano 
plačevanje cene storitev vzgojnovarstvene dejavnosti za otroke v 
vzgojnovarstvenih oddelkih (predlog je bil objavljen v Prilogi za 
delegate 10. številke letošnjega Kamniškega občana) ter program 
dela in nalog skupnosti za letošnje leto. 

Ž ivahno so delegati na ločeni seji zbora uporabnikov skupščine 
skupnosti razpravljali o svobodni menjavi dela za letošnje leto. 
Ekonomske cene, ki jih je predlagala izvajalska delovna organizacija 
Vzgojnovarstvena organizacija Antona Medveda, so. delegati spre
jel i , ker je tudi nova lestvica za diferencirano plačevanje cene storitev 
ugodnejša za delavce z nižjimi dohodki (glej 10. številko Kamniškega 
občana) . Delegati so predlog za povišanje cen sprejeli z razumeva
njem. Ekonomski položaj o t roškega vrtca je slab - v prvem četrtletju 
tega leta je imela delovna organizacija 240.000 din izgube. Osebni 
dohodki delavk so zelo nizki, saj ena tretjina dobiva manj kot 6.000 
din osebnega dohodka. 

SESTALI SO SE ZBORI OBČINSKE 
SKUPŠČINE 

Seja družbenopol i t ičnega zbora občinske skupščine je bila 1. ju
nija, skupna seja zbora združenega dela in zbora krajevnih skupnosti 
pa 2. junija. 

Na predlog izvršnega sveta občinske skupščine so delegati sprejeli 
informacijo o poslovanju organizacij združenega dela naše občine v 
prvem četrtletju tega leta. Ugotovil i so, da je bilo kamniško gospo
darstvo še posebno uspešno v izvozu. V občini pr ičakujemo, da se 
bodo ta, tudi s širših družbenih vidikov pomembna prizadevanja, 
nadaljevala še naprej. Zadovoljni smo lahko tudi z rastjo sredstev za 
reprodukcijo. 

V prvih treh mesecih leta so tri temeljne organizacije združenega 
dela v občini poslovale z izgubo. M e d njimi Titanova temeljna 
organizacija Livarna z obdelavo, ki je imela največ primanjkljaja -
13.115.000 din. Delegati Livarne so na seji pojasnili vzroke izgub in 
delegate seznanili z ukrepi za izboljšanje poslovanja. Predvsem bodo 
zmanjšali s t roške, na katere lahko vplivajo z boljšim delom, bolj si 
bodo prizadevali tudi na komercialnem področju. Delavci upajo, da 
bodo v prvem polletju vsaj obču tno znižali izgubo, če ne že v celoti 
odpravili primanjkljaj. 

Izguba, ki jo izkazuje Rudnik kaolina, je sezonskega značaja. O 
usodi temeljne organizacije združenega dela Meso Kamnik bo po
trebno odločat i na osnovi celovite analize nadaljnjih možnosti ra
zvoja v okviru S O Z D A B C Pomurka, ki jo pripravlja ta sestavljena 
organizacija. 

Delegati so se strinjali z izvršnim svetom, da ni treba sprejemati 
dodatnih ukrepov za uresničitev resolucije za leto 1981, temveč 
vztrajati, da v občini izvajamo ukrepe, ki jih za njeno uresničitev 
skupščina sprejela na decembrski seji. Opozori l i pa so, da je treba 
skrbneje razvijati d r u ž b e n o samozašči to, predvsem tisto področje , ki 
lahko vpliva na rezultate gospodarjenja - poža rno varnost v organi
zacijah združenega dela in varovanje družbenega premoženja . 

Delegati so sprejeli poroči lo odbora za spremljanje izvajanja do-
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govora o uresničevanju d ružbene usmeritve razporejanja dohodka v 
letu 1980. Kl jub temu, da smo v občini sprejeli dogovor po samou
pravni poti, z njegovim izvajanjem ne moremo biti zadovoljni. 
Imamo n a m r e č štiri kršitelje dogovora. Skupščina je izrazila prizna
nje delavcem, samoupravnim in poslovodnim organom ter d r u ž b e n o 
političnim organizacijam v tistih delovnih organizacijah, kjer so kljub 
neugodnim pogojem gospodarjenja in neobiča jnemu zviševanju živ
ljenjskih s t roškov spoštovali določila d ružbenega dogovora in si 
prizadevali za uskladitev delitvenih razmerij. Industrija pohištva Stol, 
Obrtno in m o n t a ž n o podjetje Zarja, Komunalno podjetje Kamnik in 
Lekarna Kamnik pa morajo v šestih mesecih za preveč razporejena 
sredstva za osebne dohodke v letu 1980 uskladiti višino letošnjih 
sredstev za osebne dohodke ter o tem poročat i . 

Samoupravni organi in družbenopol i t ične organizacije delovnih 
organizacij - kršiteljic dogovora naj o storjenih napakah razprav
ljajo, družbenopol i t ične organizacije v teh delovnih okolj ih in tudi na 
ravni občine pa naj ocenijo morebitno poli t ično odgovornost predla
gateljev takega razporejanja dohodka. 

Z nekaterimi pripombami so sklenile delegacije sprejeti poroči lo 
delegatov iz SR Slovenije v Zveznem zboru Skupščine S F R J za leto 
1980, poroči lo o delu skupin delegatov za zbor združenega dela -
področ je gospodarstvo in zbor občin Skupščine S R Slovenije za 
obdobje april 1980 do 31. marca 1981, poroči lo o delu skupščine 
občine Kamnik in njenih delovnih teles od aprila 1980 do aprila 
1981, poroči lo o delu občinskega izvršnega sveta za leto 1980 ter 
poroči lo o delu in problematiki upravnih organov skupščine občine 
od 1. maja 1980 do 30. aprila 1981. 

Ker dosedanji pravilnik o podeljevanju častnih priznanj občine 
Kamnik ni dopuščal možnost i , da bi občani za dolgoletno delo prejeli 
ta priznanja večkrat , je skupščina sprejela nova pravilnik, ki to 
omogoča . 

USKLAJEVANJE PROGRAMOV 
SAMOUPRAVNIH INTERESNIH 
SKUPNOSTI DRUŽBENIH 
DEJAVNOSTI 

Družbenopol i t ičn i zbor občinske skupščine je obravnaval in sprejel 
poroči lo o usklajevanju programov s pr iporoči lom, da je treba prou
čiti problematiko odnosov med samoupravno komunalno skupnostjo 
in Stanovanjsko komunalnim gospodarstvom. 

V torek 2. junija je bilo sklicano skupno zasedanje zbora združe
nega dela občinske skupščine ter skupščine občinske zdravstvene 
skupnosti. Ker zbor združenega dela ni bil sklepčen, je tega dne samo 
skupščina občinske zdravstvene skupnosti obravnavala poroči lo o 
rezultatih usklajevanja programov samoupravnih interesnih skupno
sti d ružbenih dejavnosti v letu 1981. Sprejela je dopolnilo k samou
pravnemu sporazumu o temeljih plana občinske zdravstvene skupno
sti za obdobje 1981 -1985 , ker ta načrtuje d rugačen obseg sredstev za 
program svojih dejavnosti, kot je bil sprejet s samoupravnim spora
zumom o temeljih plana skupnosti. Sredstva skupnosti v letih 1979 in 
1980 niso zadoščala , da bi skupnost lahko financirala običajni obseg 
zdravstvenega varstva. D a bi zagotovili normalni obseg zdravstve
nega varstva v letu 1981 in ustrezno rast sredstev v s redn je ročnem 
obdobju, je bilo potrebno v izhodiščno osnovo vnesti obveznosti, k i 
j ih skupnost ni mogla poravnati v preteklem letu. Zato je prispevno 

stopnjo za zdravstveno varstvo treba od 1. julija dalje zvišati za 0,56. 
Delegati skupščine občinske zdravstvene skupnosti so kljub nekate
rim pripombam dopolnilo k samoupravnemu sporazumu sprejeli. 

Z dopolnilom se je strinjal tudi zbor združenega dela občinske 
skupščine, ! ; i se je sestal 3. junija in ugotovil, da se v globalu 
prispevne stopnje za SIS družbenih dejavnosti v 2. polletju tega leta 

• Delegati zbora združenega dela so v razpravi znova opo
zorili na nezadovoljstvo občanov in delovnih ljudi zaradi dolge 
čakalne dobe v zobozdravstvu. Predlagali so, naj bi iz sredstev, 
zbranih za delo zdravstva, večji delež denarja namenili zoboz
dravstvu oziroma naj bi prispevno stopnjo še nekoliko pove
čali, da bi razrešili težave. Nekateri so razmišljali, da bi z 
nadurnim delom zobozdravnikov poskušali skrajšati čakalno 
dobo, pa čeprav bi tako kršili dogovor o družbeni usmeritvi 
razporejanja dohodka. Slišati je bilo tudi predlog, naj delovne 
organizacije s posebno pogodbo (kakršno ima Alprem) z izva
jalci zagotovijo svojim delavcem zobozdravstvene storitve, s 
čimer bi prav tako lahko skrajšali čakalno dobo. 

znižujejo. (Nekatere samoupravne interesne skupnosti zaradi presež
kov prihodkov v letu 1980 znižujejo prispevne stopnje zadnjo polo
vico letošnjega leta. O dopolnilih morajo oziroma bi že morali 
sklepati še delavski sveti organizacij združenega dela. 

Delegati našega združenega dela so priporočili občinski zdrav
stveni skupnosti in Zdravstvenemu domu Kamnik, naj č imprej prou
čita in zboru poroča ta , kaj lahko storita za skrajšanje čakalne dobe v 
zobozdravstvu. 

PRESEŽEK PRIHODKOV VRNITI 
ZDRUŽENEMU DELU 

Na sejah zborov skupščine Obč inske izobraževalne skupnosti, k i 
sta bil i 19. in 21. maja, so delegati kri t ično ocenili ude ležbo delegatov 
na sejah skupščine v letu 1980 in 1981. Delegacije krajevne skupno
sti Tunjice, Tovarne usnja, Svita, Zarje, Rudnika kaolina, Via tor -
Hote l i in žičnice, Kozoroga in kmetov se niso udeležile niti ene seje 
skupščine, le enkrat pa so bile navzoče delegacije krajevnih skupnosti 
Volčji potok in Motn ik ter Združen ja samostojnih obrtnikov. Zato 
bo strokovna služba skupnosti obvestila delegacije in konference 
delegacij, naj pošiljajo delegate na seje. Delegacije, k i se združuje jo 
v konference delegacij, naj zagotovijo ude ležbo delegatov na sejah 
konferenc delegacij. V predpripravah na volitve v prihodnjem letu bo 
vsekakor treba upoštevat i dosedanjo delavnost delegatov. 

Delegati so sprejeli poroči lo o uresničevanju programa Občinske 
izobraževalne skupnosti v preteklem letu. Men i l i so, da bo treba v 
letošnjem letu več skrbi posvečati d ružben i prehrani otrok, saj sedaj 
prejema kosila v šoli le 3% šolarjev. Bol j pozorno bo treba načrtovat i 
interesne dejavnosti v osnovnih šolah, da ne bo, kot se je zgodilo v 
letu 1980, prihajalo do takšnih p rekoračevan j pri številu doseženih 
ur interesnih aktivnosti - predvsem špor tn ih aktivnosti, na š k o d o 
drugih dejavnosti oziroma dodatnega in dopolnilnega pouka. Sprejeli 

so tudi poroči lo o realizaciji f inančnega načr ta skupnosti v letu 1980. 
Le-ta je imela 126.448.873 din prihodkov, odhodkov pa 
110.043.940 din. Skupnost je imela 3.869.000 din presežka prihodka 
nad dovoljeno porabo. T a sredstva bodo poračunal i v prispevni 
stopnji za leto 1981. Tako bo prispevna stopnja za OIS od 1. 7. 1981 
dalje 4,51 % (sedaj 5,59%.) Razl iko med prihodki in odhodki v višini 
16.404.933 din sta zbora skupščine skupnosti sklenila razporediti v 
letu 1981 delno za program skupnosti, za investicije, za gradnjo 
dijaških in š tudentskih domov in drugo. 

Brez pripomb sta zbora sprejela poroči lo o opravljenem delu in 
realizaciji f inančnega načrta Strokovne službe samoupravnih intere
snih skupnosti v letu 1980 ter program dela in nalog te službe v letu 
1981. Sprejela sta tudi merila, standarde in normative za opravljenje 
in vrednotenje programov Občinske izobraževalne skupnosti ter cene 
storitev za letošnje leto. Zvišanja cen so v največji meri povzročile 
zakonske obveznosti, k i so bile doslej nižje. Kl jub nekaterim po
manjkljivostim, k i pa j ih bo moč odpraviti kasneje z dopolni l i , so 
delegati sklenili pristopiti k samoupravnemu sporazumu o uporabi in 
vzdrževanju večnamenske dvorane pri Osnovni šoli Fran Albreht . S 
sporazumom je prevzela dolžnosti upravljalca dvorane osnovna šola. 

Potem ko so v finančni načr t skupnosti za leto 1981 vključili tudi 
odkup zemljišča pri osnovni šoli Komenda, so delegati predlog načrta 
sprejeli. Strinjali so se tudi s predlogom programa dela skupščine v 
tem letu. S sprejemom samoupravnega sporazuma o svobodni me
njavi dela na področju vzgoje in izobraževanja, so delegati omogočili 
podpis pogodb z izvajalci. 

Po analizi stanja in potreb po domski oskrbi v Di jaškem domu v 
Kamniku so delegati sklenil i , da je dom potrebno usposobiti za 
dejavnost osnovne šole s prilagojenim programom s celodnevno 
organiziranostjo, podal jšanim bivanjem in delno domsko vzgojo za te 
učence in učence osnovnih šol. Takoj bodo pripravili samoupravni 
sporazum o združevanju denarja za amortizacijo, da bi tako zagoto
vil i sredstva za obnovo doma. O b obravnavi težav Dijaškega doma so 
delegati sprejeli tudi cene oskrbe v njem. Nova cena, k i bo omogočila 
nemoten potek dela v domu, se bo povečala za 25% in bo od 1. 
marca dalje znašala 2.343 din za polno oskrbo. 

Delegacija krajevne skupnosti Moste je na zasedanju zbora upo
rabnikov predložila predlog za spremembo Samoupravnega spora
zuma o temeljih plana Obč inske izobraževalne skupnosti za srednje
ročno obdobje 1981-1985. Z oč i tkom, da ima skupnost nepravilen 
odnos do razvoja »podežel ja« , je delegacija zahtevala, naj bi v 
sanaciji osnovne šole v Mostah vključili izgradnjo nove telovadnice, 
povezovalnega prostora, ki naj bi zajemal kuhinjo, razdelilnico hrane 
in dve učilnici ter zaklonišče. Kl jub nesklepčnost i je zbor nadaljeval z 
delom in sprejel stališče, da investitorju to je Osnovni šoli Moste, 
lahko občinska izobraževalna skupnost zagotovi za sanacijo šole 
sredstva, kot so predvidena s samoupravnim sporazumom skupnosti 
o temeljih plana za obdobje 1981-1985 in tudi že sprejeta s finanči-
nim planom za leto 1981. Z b o r izvajalcev pa je sprejel sklep, da 
investicijo prevzame Osnovna šola Komenda Moste. Obč inska izo
braževalna skupnost bo na osnovi samoupravnega sporazuma o 
temeljih plana skupnosti za s redn je ročno obdobje 1981-1985 s 
finančnim načr tom za leto 1981 zagotovila denar za adaptacijo 
oziroma sanacijo v višini 8.364.000 d in. 

Delegati obeh zborov skupščine skupnosti so v komisijo za razvoj 
osnovnih šol pr i Občinski izobraževalni skupnosti imenovali tovariša 
Ivana Volčanška kot predstavnika zbora uporabnikov. 

Pesem nas (ne) druži 
Osnovna organizacija ZSMS 

Kamniška Bistrica je v počastitev 
meseca mladih organizirala v 
dvorani kina » D o m « Kamnik 
dne 30. maja, kulturno zabavno 
prireditev. Lahko bi to prireditev 
imenovali tako, kot je razvidno iz 
naslova članka. Zakaj? 

Naša osnovna organizacija se 
aktivno vključuje v organizacijo 
raznoraznih prireditev, za katere 
bi vsak obiskovalec lahko dejal, 
da so vredne pozornosti. Predv
sem kar se tiče pestrosti progra
ma, je lahko vsak zadovoljen in 
po končanih prireditvah ni odveč 
vprašanje obiskovalcev »kdaj 
boste spet kaj pripravili« ali pa 
»to je pa bolje kot radio in tele
vizija«. S tem nočemo naše orga
nizacije dvigati nekam v višine, 
ampak žel imo dobiti oceno prire
ditev od krajanov in občanov. 
Naj vas seznanim s programom 
prireditve »Pesem nas druži«. 

Za začetek nam je instrumen
talna skupina pod vodstvom na
šega predsednika Krt Dominika 
zaigrala prijeten avizo, takoj za
tem sta vse prisotne pozdravili 
naši članici Marinka Rozmanič in 
sekretarka Mija Bemot. Ni bilo 
veliko časa za govorjenje, saj sta 
nas Tatjana Uršič in njena sestra 
Mirjana popeljali na sončno 
morje s pesmijo »Mi otroci mor
ja«. »Kaj bo rekla mamica«, če 
slučajno na modrem in sončnem 
morju dobim fanta, nam je s pe
smijo povedala Nada Uranič, ta

koj zatem smo bili že daleč v 
arabski državi, saj sta nam mala 
Magda in njen očka Haseeb 
Kaddoura prikazala pravi arab
ski ljudski ples. (Tega plesa ni 
mogoče videti vsak dan). Ker 
smo bili že pri ljudskih običajih, 
se je Janez Bernot opogumil in 
nam s harmoniko dokazal, da 
mladi ljudskega običaja nismo 
zavrgli in da ljubimo vsako zvrst 
glasbe, ne pa smo tisto »nabija
nje«, kot velika večina ljudi mi
sli. Za zmanjšanje napetosti v 
dvorani je poskrbel Jože Per, ki 
je na trobenti izvabil mile tone 
priredbe v aranžmanu Dominika 
Krta »Kita ljubezni« Richarda 
Kleidermana. Že smo se spet po
svetili ljudskemu izročilu in To
maž Plahutnik je iz citer priklical 
mile zvoke in jih povezal v ven-
ček narodnih pesmi. Pionirski 
zbor O š Stranje pod vodstvom 
Dominika Krta nas je presenetil 
s poskočno pesmico o maskah, ki 
so že za nami, a tradicionalne. 
Tehnično izvedbo Avsenikove 
polke za klarinet nam je v celoti 
prikazal Emil Krt ob spremljanju 
ansambla bratov Krt. Sledili sta 
dve pesmi učenk 6. razreda OŠ 
Mekinje pod vodstvom Ivanke 
Potočnik in ob spremljavi na har
moniko Roberta Smolnikarja 
»Dolga pot« in »Mami, oj ma
mi«. Za zborom se je na odru 
pojavila prikupna in živahna de
klica Damjana Ajdovec z milo 
pesmico o ptički. Na vrsto je pri

šel naš gost iz Gorenje vasi Alojz 
Fortuna 60-letnik in raznežil obi
skovalce ob zvokih citer, ter jih 
spravil v smeh s šaljivo pesmijo 
»Če bi bil j a z . . . « 

Kaj pa je bil, bi lahko zvedeli, 
.če bi prišli na prireditev! 

Morje, sonce in spet smo se 
preselili za hip k naši obali. Pa 
čeprav je bila pesem »Zbogom 
Dalmacijo« za slovo od morja, 
bo vseeno čas počitnic v kratkem 
prišel in veliko se nas bo podalo 
pod šotore, v prikolice in stano
vanja na morju. Lahko se z učen
ko 5. razreda O Š Natalijo Ajdo
vec kar pohvalimo za izvedbo te 
melodije. Gotovo boste njo in 
njeno sestrici Damjano še lahko 
slišali na naših prireditvah, če bo
sta tako pridno vadili. 

Prvič se je predstavil tudi glas
beni krožek OŠ Kamniškega ba
taljona Stranje pod vodstvom 
Dominika Krta s poskočno pe
smico, ki jo je zložil vodja krož
ka. Vredno je omeniti tudi Člane 
krožka: Primož Krt - Klavir, 
Rok Kališnik - zvončki, Matej 
Krt - violina in Tomaž Humar -
kitara. Občinstvo je bilo očitno 
zadovoljno z izvedbo in je aplavz 
malo podaljšalo. Bravo fantje!! 

Da pa ne bomo hvalili samo 
mladih, nam je dokazala Katja 
Turk, ki nam je opisala utrinke z 
morje. Ona je namreč prav ta 
dan prišla z morja, kamor je odš
la kot nagrajenka televizijske od
daje »Srečanja«, ki jo prav goto

vo vsi zasledujete. Naj vam po
vemo, če slučajno še ne veste, da 
je prava pesmica, risarka, vezilja 
in odlična ptstirica, saj ne more 
ustreči vsem ljudem, ki ji hočejo 
dati v vrstvo svoje krave in telič
ke na Veliki planini. 

Sedaj se je naš program opre
delil bolj na narodno stran in So
nja Spruk je ob spremljavi an
sambla bratov Krt zapela pesem 
»Moj očka ima konjička dva«. 
Pravo virtuoznost na harmoniki 
nam je pokazal Robert Smolni
kar z lastno skladbo »S harmoni
ko po divjem zahodu«. »Vese lo v 
Kamnik« je pesem, ki jo gotovo 
dobro poznate in tudi radi prepe
vate. No, na naši prireditvi sta to 
storili Silva Roznanič in Martina 
Dobovšek. Z Dominikovo sklad
bo »Planinam« sta nam naši na
povedovalki, ki sta povezovali 
program opisali lepote naših pla
nin, kamor vsi radi zahajamo, da 
se znebimo mesta in vsakdanjih 
skrbi, ter se sprostimo na svežem 
zraku ob pogledu na dolino. 

Navdušili sta že malo starejši 
pevki Mara Mlakar in Mira Krt s 
pesmijo S. Avsenika »Za tvoj 
rojstni dan« in s tem čestitali 
vsem tistim, ki so praznovali svoj 
praznik, obiskovalci so bili tako 
navdušeni nad petjem in izved
bo, da sta morali pesem ponoviti. 
Našo prireditev je zaključil an
sambel bratov Krt s Dominikovo 
pesmijo »Razigrana trobenta«. 
Ansambel je nastopal v finalu ra
dijske oddaje »kar znaš to ve
ljaš« in zasedel 5. mesto v kon
kurenci 21. nastopajočih. Pred 
kratkim ste o ansamblu lahko 
brali v reviji Stop. Zaželimo jim 

veliko sreče pri nadaljnjem delu, 
obenem pa jim lahko izrečemo 
veliko zahvalo - kakor tudi čla
nom instrumentralne skupine, ki 
so nam pomagali in upamo, da 
nam bodo še vnaprej pomagali 
pri izpeljavah raznoraznih prire
ditev. Naj povemo še to, da za 
pomoč niso zahtevali nobenega 
plačila, takih pa je danes vedno 
manj, ki bi za besedo hvala lepa 
darovali svoj dragocen študent
ski čas. Sledila je poslovilna be
seda naših voditeljic program in 
še enkrat ansambel bratov Krt z 
Avsenikovo skaldbo Iz Bohinja. 
Obiskovalci kar niso hoteli iz 
dvorane in so navdušeno ploskali 
ob ritmu skladbe. Vprašajte jih, 
če mislite, da ni res?! 

Ob zaključku te prireditve pa 
se sprašujemo, zakaj ni bilo niti 
povabljenih, katerih je bilo 50 in 
lahko povemo, da se jih je- od
zvalo povabilu le 5%, in zakaj ni 
bilo ostalih občanov? Pa to vpra
šanje še ni bistveno vprašanje, ki 
si ga zastavljamo, temveč je le 
nakaz k bistvenemu vprašanju; 
N E ZDI SE N A M N A M R E Č 
P R A V , D A BI N A N A Š E PRI
R E D I T V E HODILI MI SAMI, 
KI JIH O R G A N I Z I R A M O . Ne 
zdi se nam prav, da bi tako rekoč 
prosili ljudi, da bi obiskovali naše 
in vse ostali kulturne prireditve. 
Koncert ansambla Srebrna krila 
je bil množično obiskan; prav ta
ko tudi koncert prvega sloven
skega pevskega društva Lira iz 
Kamnika. 

Zakaj bi potem naši prireditvi 
lahko sodili, če jo niste videli? 
Veliko ljudi je dejalo, ko je vide
lo plakate z naslovom »Pesem 

nas druži«: spet ena brezvezna 
prireditev... neka mladinska or
ganizacija pripravlja... grem ra
je spat... in podobno. 

Al i si v Kamniku žel imo kvali' 
tetne in množične kulturne prire
ditve? O tem bi bilo vredno do
bro razmisliti in dati točen odgo
vor: Da ali ne - sicer je škoda 
truda, ki ga v to delo vlagamo 
mladinke in mladinci ter ostal1 

kulturni delavci občine Kamnik 
Al i mogoče velja geslo, da 

dvorane polnijo slavna imena, 
ostali naj se pa trudimo zase?! 

Lahko tudi povemo, kdo se 
trudi na kulturnem področju: po
leg pevskega društva Lira in pev
skega društva Solidarnost nihče 
Mi smo hoteli priskočiti na po
moč pri oživljanju kulturnih pri
reditev v naši občini in žal spoz
nali, da se trudimo zaman. N' 
moremo reči, da nimamo obisko
valcev, lahko pa povemo, da s i 1 

vstopnino ne pokrijemo niti stro
škov, k i nastanejo ob taki prire
ditvi. K temu sledi stavek: S e z i v 

svoj žep , Najemi dvorano in * 
organizirano prireditev oglej 
sam! Kje pa je potem denar z* 
vabila, raznorazne aranžersk ' 
potrebe? 

Vidna pa je tudi razlika p'1 

vstopnini in s tem tudi narav'11 

l judi: Srebrna krila so svoj pro
gram izvedla z enourno zamudo* 
cena vstopnic je bila majhna I 
samo trikrat večja od vstopnin' 
kulturnih prireditev. 

Kulturne prireditve - predrag' 
ste - nasvidenje!! 

mladinke in mladina 
O O Z S M S K A M N I Š K A B | 

S T R I C * 



Kronika dveh mesecev 

Priprave na dopust 
Čas dopustov je vse bliže. Do

gajanja, ki jih obravnava naša 
kronika pa kažejo, da so preddo-
Pustniške »priprave« kar precej 
intenzivne. Podatki na področju 
javnega red in miru kažejo, da 
bodo nekateri kar dobro fizično 
pripravljeni na letovanje, saj je 
bilo v dveh mesecih precej fizič
nega obračunavanja in delitev 
udarcev. Tudi »pomorščakov«, 
ki so »vozili barko« je bilo pre
cej. Žal so tudi primeri kaznivih 
dejanj in prometnih nesreč pre
cej stalni in ne kažejo znakov 
upadanja. Želje za izboljšanje 
razmer na vseh treh področjih v 
začetku letošnjega leta so, vsaj 
kaže tako, ostale res samo želje. 

J A V N I R E D I N M I R 
Na področju kršitev reda in 

f i r u je tudi v preteklih dveh me
secih prevladovalo merjenje mo
či - fizično razračunavanje , ka-
ntor š te jemo primere: stepli so 
se, udaril ga je, fizično ga je ali jo 
je napadel itd. V aprilu je bilo 
takih primerov 31, v maju pa 29. 
Sledi razgrajanje in razbijanje -
v aprilu 8 in v maju 12. Tudi 
glave bodo dobro pripravljene za 
tnorje, steklarjem pa bo še vedno 
Primanjkovalo surovin. Skoraj 
Polovica vseh kršitev se je prime
rila v gostinskih lokalih, čeprav 
se je tudi cena sokovom povišala. 
V hramih, kjer točijo ž lahtno 
kapljico, je bilo storjenih v aprilu 
'5 prekrškov zoper javni red in 
mir, v maju pa 14. V maju smo 
zabeležili kršitve reda in miru tu
di v slaščičarnah (ne zaradi sla
doleda) in celo na pošti . Medtem 
ko so prostori za pr idržanje v 
a Pr i lu samevali, so v maju gostili 
dva »gosta«, med njimi tudi prvič 
Predstavnico nežnega spola. 
Emancipacija na pohodu tudi na 
.'em področ ju? 

Vseh prekrškov zoper javni 
r ed in mir je bilo v aprilu 31, v 
•naju pa 29. 

4. aprila so ob 21.35 v disco 
klubu v Šmarci neznanci pretepli 
'ri občane , kateri so morali iskati 
zdravniško pomoč . Vprašanje je, 
kaj je storilce preveč razgrelo -
glasba ali morda kaj drugega? 

Z a 1. maj - praznik dela je za 
delo miličnikov poskrbel tudi 
Branko S. iz Most, k i se je 1. 
"laja ob 22.25 pretepal na 
Gmajnici, 2. maja pa že ob 18.35 
Pri Olgi v Mostah. Dolgčas med 
Prazniki je zares neznosen. 

28. maja je po Črni »vozila 
barko« Karolina Š. s Tunj iške. 
Ob enih ponoči je pričela z glas
benim sporedom v obliki vpitja 
l n zmerjanja. Njena »prireditev« 
1 , 1 bila prijavljena in ker ni znala 
Prenehati in ne miličnikom dati 
S v o j ih podatkov, so jo do iztrez-
"itve »shranili« v prostore, kjer 
•naligani hitro zapuščajo »izmu
čena « telesa. 

31. maja je ob 0.30 vstopil v 
Prostore za pridržanje V i n k o P. s 
^rga svobode, ki je pred tem do-
•"a pretepal ženo in otroke. T a 
"avada mu je že prišla močno v 
kri, tokrat pa je obstojala nevar-
n ° s t , da bo s svojim počet jem 
"adaljeval in so ga do iztreznitve 
Pridržali. Dražal i so ga tudi ob 
vstopu v prostore za pr idržanje . 
Zoper V i n k a je vložena kazen
ska ovadba zaradi surovega rav
nanja z otroki. 

T A T V I N E I N V L O M I 
Dolgi prsti so še kar na delu. 

^esa vsega ni na seznamu ukra
denih predmetov. Spisek je pre
dolg, da bi opisovali vsa kazniva 
dejanja, zato se bomo omejili sa-
">o na najpogostejša. V dveh 
Mesecih je bilo na Kamniškem 
storjenih 64 kaznivih dejanj, od 
' e ga v aprilu 30 in v maju 34. 
Medtem ko je bilo v aprilu naj-
v eč tatvin denarja (7), so prišla v 
"laju na prvo mesto kolesa (13), 

vlomov v stanovanja, vikende, 
avtomobile ipd. je bilo v aprilu 5, 
v maju pa 7 - od teh kar 6 v 
avtomobile (od tega v 5 avtomo
bilov na Z ikov i ) . Del i avtomobi
lov in oprema so največkrat tarča 
na Z i k o v i , Klavčičevi in ulici M . 
Blejca. V aprilu je bilo zabeleže
nih'tudi več odvzemov motornih 
vozil , med njimi trije osebni av
tomobili, kolo z motorjem in celo 
avtobus, kateri je bil kasneje 
udeležen v prometni nesreči . 
Zadnje čase je vse več kaznivih 
dejanj odstranjevanja in poško
dovanja prometnih znakov. Sto
rilce takih kaznivih dejanj je tež
ko odkrivati, saj počenja jo z l i -
kovci take stvari predvsem v noč
nem času, očividci pa ponavadi 
takega početja nočejo in nočejo 
videti. Taka dejanja povzročajo 
dodatno nevarnost v cestnem 
prometu, posebno za tiste, ki K a 
mnika ne poznajo (domačini ta
ko vozimo na pamet). Morda pa 
nekateri skrbijo za bolj pestro 
turist ično sezono in dogajanje na 
naših cestah!? 

V aprilu je bilo vlomljeno v 
vikend v Tunjicah. Zmanjkala je 
hrana in odeja. Dejanja je osum
ljen Rasim S., brez zaposlitve in 
prebivališča. Še eden več pri 
»sončni upravi«. 

12. aprila je neznanec odpeljal 
iz Črne nezakljenjen osebni avto. 
Delo je bilo lahko, saj je lastnik 
ključe pustil v avtomobilu. Nez
nanec je postal znan ob 3.45, ko 
se je z ukradenim avtomobilom 
na Neveljski poti zaletel v drevo. 
Zoran K . iz / j o d i č a je tako ob 
drevesu zaključil svojo avanturo. 

11. maja je ob 21. uri Jože M . 
z Neveljske poti urejal cestno 
prometno signalizacijo na M a i 
strovi pri železnem mostu. Kaže , 
da so mu bili prometni znaki zelo 
napoti. Z a l je takih in podobnih 
Jožetov v Kamniku vedno več. 

20. maja je v dopoldanskem 
času v Zdravstvenem domu dobi
la »noge« torbica pacientke. 
Torbica seveda ni bila prazna. V 
njej so bili dokumenti, ključi in 
2.300 din. Dejanja je osumljena 
Marjeta U . iz Cankarjeve, ki je 
večkrat neznana znanka pri po
dobnih dejanjih. 

Kraje iz avtomobilov so dokaj 
pogoste. V veliko primerih pri
haja do kraj iz odklenjenih avto
mobilov, zato naj ne bo odveč 
opozorilo, da je le dobro avto
mobile zaklepati in ne v njih pu
ščati stvari večjih vrednosti. T a 
ko pa se nam dogaja, da je v 
avtomobilih prava razstava fo
toaparatov, digitronov, torbic z 
denarjem ipd. 

Pri odhodu na dopust ne piši
mo na listke pri vhodu »smo na 
morju« ipd. Raje se dogovorimo 
s sosedi, da malo popazijo na 
naše stanovanje; v izogib vsem 
nevšečnost im, ki nas lahko dole
tijo. Prostora je premalo, da bi 
lahko napisali vsa opozorila. Z 
večjo budnostjo in pazljivostjo 
pa lahko marsikomu prepreč imo 
oziroma zmanjšamo možnost i za 
dosego cilja na krivih potih. 

P R O M E T N E N E S R E Č E 
Z dogajanji na področju pro

meta nikakor ne moremo biti za
dovoljni, kljub temu, da je po 
dolgem, predolgem času pričel 
poskusno delati semafor v križi
šču v Šmarci. Število prometnih 
nesreč na kamniških cestah je še 
vedno preveliko. Ža los tno je 
dejstvo, da med vzroki promet
nih nesreč nenehno prevladuje 
človeški faktor: neprimerna hi
trost, izsiljevanje prednosti, ne
nadni prihod na cestišče, alkohol 
(ki v veliko primerih spremlja 
neprimerno hitrost) itd. 

Skupno se je v dveh mesecih 
pripetilo na Kamniškem 46 pro
metnih nesreč, od tega v aprilu 
21 in v maju 25. V nadaljevanju 

som nanadoma prečkal cesto 
otrok M . U . Otroka je zadel voz
nik osebnega avtomobila Pavle 
P. Iz Kranja. Otrok - kolesar je 
zadobil hude telesne poškodbe . 

18. maja je ob 7.10 uri v Šmar
ci v bližini trgovine voznik tovor
njaka Stane K . iz Kranja pri ne
previdni vožnji mimo ustavljene
ga tovornjaka povoz i l otroka B . 
Š. iz Šmarce , ki je bil v nesreči 
težje poškodovan . 

Istega dne je ob 10.20 uri v 
Vrhpolju pred trgovino voznica 
osebnega avtomobila Anica H . iz 
H r i b a zadela triletnega M . B . , 
k i je stekel čez cesto. Otrok je 
bil k sreči le lažje pošodovan . 

25. maja je ob 15.20 uri v Jap-
Ijevi ulici voznica osebnega avto
mobila Mari ja P. iz Kamnika za
dela dvanajstletno S. P. s Trga 
svobode. Otrok je zadobil lažje 
telesne poškodbe . 

Počitnice so tik pred nami in 
živ žav na cestah ter drugih pro
metnih površinah se bo še pove
čal. Tudi razne igre na teh povr
šinah bodo pogostejše. Opozor i 
la naj ne gredo v veter. Torej 
previdno in dobrohotni nasvet 
pešcem pri prečkanju ceste, ko
lesarjem (predvsem otrokom) pri 
vožnji na cestah in predvsem pri 
zavijanju v levo, motoristom za 
nošenje zašč i tn ih čelad itd. itd. 
Naj ne bodo samo določila nove
ga zakona o varnosti v cestnem 
prometu tista, k i naj bi nas opo
zarjala na pasti v cestnem pro
metu. 

P O H V A L N O 
V dveh mesecih se je na sezna

mu najdenih predmetov znašel 
denar, hranilne knjižice, doku
menti, ključi, knjige, ura in še 
kaj. Pošteni najditelji: Peter Ba 
lon - Titov trg, V i n k o Perčič -
Prešernova, Marjan Bele - trg 
talcev, Nina Irt - Steletova, V i t 
ka Vapet ič - Vavpet ičeva, Ne-
nad Djermanovič - Medvedova, 
Karel Kutnar - Medvedov.,, He
lena Kuhar - Kidričeva, Sandi 
Kvaternik - Ljubljanska in Lojze 
Hočevar - Drnovškova . 

M A J 

bodo številke za maj v oklepaju. 
Posledice prometnih nesreč so 

bile naslednje: hude telesne po
škodbe 7 (8), lahke telesne po
škodbe 0 (10), praske in odrgni
ne 2 (3), samo materialna škoda 
13 (6). 

Udeleženci v prometnih nesre
čah: vozniki osebnih avtomobi
lov 26 (29), vozniki tovornjakov 
2 (5), vozniki koles z motorjem 2 
(5), vozniki avtobusov 1(1), ko
lesarji 1 (4) in pešci 7 (4). M e d 
udeleženimi pešci sta bila žal tudi 
2 (4) otroka. 

Po dnevnih so si nesreče sledi
le: ponedeljek 1 (5), torek 1 (2), 
sreda 4 (2), četr tek 4 (2), petek 4 
(5), sobota 5 (4) in nedelja 2 (5). 

Po urah pa je bila situacija na
slednja: od 1. do 5 ure - 4 (1), od 
5. do 7. ure - 1 (2), od 7. do 9. 
ure - 0 (1), od 9. do 11. ure - 1 
(3), od 11. do 13. u r e - 0 ( 3 ) , od 
13. do 15. ure - 2 ( 1 ) , od 15. do 
17. ure - 2 (5), od 17. do 19. ure 
- 5 (4), od 19. do 21. u r e - 5 (3), 
od 21. do 23. ure - 1 (1) in od 
23. do 1. ure - 1 (1). 

4. aprila je ob 1.40 uri v M o 
stah na križišču pri Kra l ju izsilje
val prednost neznani voznik 
ukradenega avtobusa osebnemu 
avtomobilu. Nastala je znatna 
materialna škoda. Avtobus so za
klenjen kasneje našli v-Vodicah. 

22. aprila sta ob 18.30 uri v 
Suhodolah nenadoma izza žive 
meje pritekla na vozišče pred 
osebni avto, ki ga je vozil C i r i l 
R. , dva otroka. V nesreči je eden 
od otrok dobil pretres možganov. 

30. aprila je ob 22.40 uri na 
Zduši Janez E . z dvema sopotni
koma na kolesu z motorjem za
peljal v skupino pešcev, od kate
rih je eden dobil hude telesne 
poškodbe . Voznik je bil pod vpli
vom alkohola. 

7. maja je ob 15.45 uri v M o 
stah pri bencinski črpalki s kole-
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OGLAŠUJTE 

V KAMNIŠKI 
OBČAN 

V Komendi 
praznujejo 

V spomin na dogodke med narodnoosvobodilnim bojem, ko 
so požgali partizansko bolnišnico v Komendski Dobravi ter 
ubili zdravstveno osebje in ranjenec, praznujejo v krajevni 
skupnosti Komenda svoj praznik Slavnostna seja skupščine 
krajevne skupnosti bo 1 1. junija ob 19.30 v prostorih Doma, 
spominska slovesnost v Komendski Dobravi pa 13. junija ob 
16. uri. O b svojem prazniku so v Komendi pripravili bogat 
program prireditev. 

P R O G R A M P R I R E D I T E V 

Č E T R T E K , 4. 6. 1981, ob 16. uri. 
Otvoritev razstave Društva upokojencev Komenda »Ročna 

dela in izdelki upokojencev« Razstava lončarskega podjetja 
»Komenda« »Lončeni izdelki nekoč in danes« 

Razstavi bosta v prostorih Društva upokojencev Komenda 
od 4. 6. do 7. 6. 1981 

N E D E L J A , 7. 6. 1981, ob 15 uri 
Zakl juček razstave Društva upokojencev in Lončarskega 

podjetja Komenda z družabnim večerom in srečolovom. 
P O N E D E L J E K , 8. 6. do 15. 6. 1981 
Razstava likovnih izdelkov učencev OŠ Komcnda-Moste v 

prostorih sejne dvorane v Z a d r u ž n e m domu Komenda 

Č E T R T E K , 11.6. 1981, ob 19.30 
Slavnostna seja.KS Komenda v počastitev krajevnega praz

nika v dvorani »Doma« Komenda 
Sodelujejo: 
Moški pevski zbor »Janez Čcbulj« Komenda Učenci OŠ 

Komenda-Moste 
P E T E K , 12. 6. 1981, ob 15. uri 
Tekmovanje v streljanju z zračno puško na strelišču S D 

Komenda za prehodni pokal K S 
Sodelujejo: 

Strelske družine: Stol, Titan, KI K , Komenda 

S O B O T A , 13. 6. 1981, ob 9. uri 
Mednarodni košarkarski turnir za prehodni pokal K . S. 

Sodelujejo: K K Mengeš , S V V W Celovec, Kamnik, Komenda, 
Ob I 1. uri 
Revija košarke pionirjev in pionirk K K Komenda in K K 

Mengeš 
S O B O T A , 13. 6. 1981, ob 9. uri 
Nogometni turnir pionirjev za prehodni pokal K S . - Sodelu

jejo: Radomlje, Enotnost, Kamnik, Komenda 
S O B O T A , 13. 6! 1981, ob 16. uri 
Proslava pri partizanski bolnici na komendski Dobravi v 

počastitev spomina požiga partizanske bolnice in 40-letnicc 
vstaje 

Po proslavi tovariško srečanje na Komendski Dobravi 

N E D E L J A , 14. 6. 1981. ob 8. uri 
Tekmovanje na glinaste golobe in tarčo srnjaka pri Lovskem 

domu Komenda za prehodni pokal krajevne skupnosti 
Proslava 60-letnice ustanovitve Lovske družine Komenda z 

zabavnim programom 
N E D E L J A , 14. 6. 1981, ob 9. uri 
Članski nogometni turnir 

Sodelujejo: Kamnik. Enotnost, Vodice. Komenda 

N E D E L J A , 2 1 . 6 . 1981. ob 8. uri 
Ve l ik i nagradni šahovski brzoturnir za prehodni pokal K S v 

prostorih Šahovskega kluba Komenda 
N E D E L J A , 28. 6, 1981, ob 14. uri 
Razvitje prapora konjeniškega kluba Komenda Velike konj

ske dirke in tekmovanje v preskakovanju zaprek na hipo
dromu v Komendi 

Smrti: 

Anton P I L I Č E K . os. upoko
jenec iz Kamnika . Zale 7. star 59 
let, 

Alojz i ja K V A R T l C . os. 
upokojenka iz Kamnika. Trg 
svobode 2. stara 85 let. 

Avgust H L E P C E . upok. 
vlakovodja iz Ljubljane. Ilradcc-
kega 26. star 98 let. 

Mari ja L A V T I Z . A R . os. 
upokojenka iz Mekinj . Neveljska 
pot 26. stara SI let. 

Frančiška K O Z I 1 .1. druž. 
upokojenka iz Stahovice 20. sta
ra 76 let. 

Franc I 5 A U M A N N . osebni 
u pokoj, i / Podgorja 36. star 65 
let. 

Angela V R H O V N I K . dru
žinska upokojenka iz Tunjic 2. 
stara 87 let. 

Fraričišck T R O B E V Š E K . 
kmet iz Zakala 15. star 78 let. 

I rančišča SUŠNIK. soc. 
podpiranka iz Zavrha št. 2. stara 
81 let. 

I S K R A Juri , km. 
upokojenec iz Kamnika , Medve
dova 32, star 82 let. 

R E S N I K Janez, kmet iz Tre-
belnega pri Palovčah št. 3, star 
91 let. 

K L E M E N C Frančiška, soc. 
podpiranka iz Mengša, Glavni 
trg 13, stara 98 let. 

S U Š N I K Ivan, os. upokoje
nec, iz Oševka 8, star 72 let. 

C V E R L E Ema, družinska 
upokojenka iz Kamnika , Trg tal
cev 5, stara 95 let. 

B L A Z E V I Č Franjo, 
inv. upok. star 79 let iz Most . št 
35. 

Č E B U L J Janez, upokojenec, 
star 62 let iz Suhadol, št. 3. 

Poroke: 
Marjan R E P I Č . strojni te

hnik iz Mekinj in Marinka M O Č 
N I K , dijakmje iz Kosiš. 

E m i l C R N K O V 1 Č . natakar 
iz Kamnika in Sonja P O T O Č 
N I K , predelov alka živil iz Zgor
njih Stranj 58 

Jelenko M I L I C , miličnik iz 
Kamnika in Marija D R O I C. ši
vilja iz Hruševke 

Zlatko J E G L I Č , monter 
konstrukcij iz Z g . Okroga 8 in 
Olga H R I B A R , šivilja iz Zgor
njega Tuhinja 56 

Ivan D A C A R . galvanizer 
i / Buča in Rada J A G O D I C , de
lavka iz Kamnika 

Branko H R I B A R , obratni 
elektrikar iz Črne pri Kamniku in 
Mojca I O N Č A R I Č . bolniška 
strežnica iz Črne pri Kamniku. 

P R E Š E R E N Ro
man, zidar iz Mekinj in U R Š I Č 
Eva, dijakinja iz Zgornjih Stranj 

H R I B A R Viktor , papirničar 
iz Lukovice in S M E Š N J A V E C 
M i c i , montaže rka iz Kamnika 

L I P O V Š E K Danilo, strojni 
ključavničar iz Špitaliča in 
K R I Ž N I K Helena, P T T usluž
benka iz Špitaliča. 

M A L I Anton , zidar iz Bele in 
H V A L E Nežka, prodajalka iz 
Rožičnega 

D R N O V Š E K Marjan, šofer 
iz Orehovice 11, Izlake in 
D R O L C Helena, delavka iz C i r 
kus v Tuhinju 

S U Š N I K Mi ran , delavec iz 
Gozda in S P R U K Mari ja , delav
ka iz Gozda 

V I N I Č Franjo, varnostnik iz 
Mekinj in F I C K O Silva, delavka 
pri stroju iz Križa 

U R H Mi lan , izdelovalec kem. 
izdelkov iz Kamnika in D U R J A 

Marjetka, operater na E P S iz 
Kamnika . 

Z A K O V Š E K Srečko, proda
jalec iz Kamnika in Š K O F I C Da-
rija, prodajalka iz Spodnjih.Jarš . 

Posnemajmo jih 
Pohvale vredno delo mladih iz 

hišnih svetov Duplica - Jakopi
čeva 25 in 26. 

Pred dnevi, natanko 16. maja 
1981, so se navsezgodaj zbrali 
mladinci omenjenih hišnih sve
tov. V dobrih štirih urah marlji
vega dela so uredili lep cvetlični 
nasad pred bloki Jakopičeva 25 
in 26. S tem so naredili zelo po
trebno in pomembno pregrado 
med peskovnikom za otroke in 
ulico, kajti prej je bilo ob cesti 
vedno polno naplavljenega pe
ska. In ne samo to, zelenico so 
prekopali in jo zares lepo uredili. 

Vs i stanovalci smo j im zelo 
hvaležni. Kaj pravite ostali? A l i 
j ih ne bi bilo lepo posnemati? In 
ne samo čakati in kritizirati, to in 
ono bi bilo treba narediti. 

Če j ih še niste posnemali, pa 
imate voljo, je še vedno čas, da 
podobna dejanja izpeljete. 

K . H . 



Obisk pri 
netopirjih 

Ogromna površina različno 
oblikovanih vlažnih skal se je kar 
naenkrat pojavila pred nami. Ko 
smo se še malo prej strmo vzpe
njali po nemirnem listju, ki se je 
drenjalo pod stopali naših goj-
zarjev, si je v mislih vsak ustvaril 
svojo podobo portala - na 1400 
metrih, visokega, razčlenjenega 
vhoda v Kamniško jamo. 

Vse naše izmišljene podobe o 
jami so se zdaj združile v eno 
samo: 27 jamarjev iz. Bleda, K r a 
nja, Domžal in Kamnika , ki smo 
se 2. maja (v času tabora M O P D 
Kamnik v Beli) odpravili sem 
gor, je obstalo pred vhodom v 
jamo pod Zeleniškimi špicami. 

Potem smo vstopili. Pred nami 
se je velik, prostoren vhod naen
krat pomanjšal v ozek rov, v ka
terega so vzidana železna vratca 
( K L J U Č O D V R A T D O B I T E 
PRI J A M A R S K E M K L U B U 
K A M N I K ) , ker je tudi ogled do
voljen le v spremstvu jamarjev). 
Rov je še večkrat spremenil 
smer, preden smo prišli v glavni 
bivalni prostor. Kadar potekajo 
skupinske raziskave jame tudi 
več dni, jamarji tukaj tudi pre-
spijo, kajti temperatura v jami je 
stalna - 4 ° - 5 ° C . Pot smo hitro na
daljevali, ker je jama dolga 1700 
m. Po prečnici nad breznom Dre-
novcev smo prišli do Pasaže 1. 
maja, kjer smo se skozi ozek pre
hod pomaknili v glavni rov. Sle
dil je spust v dvorane, kjer je bilo 
dno pokrito z ilovico (Zelške ja
me), Šumenje bližnjega studen
ca, ki teče le kratek del po jami, 
ker kmalu ponikne, nas je 
spremljalo še vse do naslednje, 
druge vode, ki pa izginja v deset

metrskem breznu. Še vedno smo 
si želeli le naprej, v 220 metrsko 
globino Kamniške jame. Skozi 
dvorano podornih blokov smo 
dosegli najlepši del jame - naj
večji prostor v jami. Omamila 
nas je tišina, tukaj, sredi teh 
ogromnih srhljivih skal in skriv
nostnih brezen, da smo se ustavili 
in opazovali naše črne sence na 
osvetljenih stenah. Samo še zad
nja, prelomna dvorana nam je 
ostala, ker se potem lahko pre
hodni del jame zaključi. 

Popotovanje se je končalo , ko 
smo spet zagledali razcefrane 
sončne žarke skozi iglast gozd. 
Dolgo moraš opazovati, da vidiš 
neprekinjene žarke skozi iglice. 
Jama še skriva svoje skrivnosti, 
toda jamarji bi j ih radi č imprej 
odkri l i . Tako načr tuje jo organi
zacijo več medklubskih akcij go
renjskih jamarjev za skupne razi
skave jam v Kavcah in na Vežici 
ter na Jelovici. Z a Kamniško ja
mo pa je pripravljen že tudi de
vet metrski aluminijasti drog za 
raziskavo vodnih kaminov. Nera
ziskanih je tudi še nekaj stran
skih rovov in predvidoma naj bi 
bila vsa raziskovanja v tej - naj
večji jami Kamniških A l p , letoš
nje poletje končana . 

Poslovili smo se od aragonitnih 
ježkov, ki so redkost naših alp
skih jam, od 130 metrov globo
kega brezna Drenovcev, pa od 
tistega dela jame s slapom, kjer 
doseže jama najvišjo točko, kjer 
se nahajajo meandr i . . . Naše 
sence iz jame so izginile, odprli 
smo dežnike in stopili smo v svet
lobo pod skrito sonce in vedno 
iste oblake, v zvezdni dež. 

M A T E J A 

V osmini finala za 
pokal maršala Tita 
KAMNIK : KOPER 6:1 (4:1) 

V prvi letošnji tekmi za pokal Maršala Tita med mladinci na 
'slovenskem območju sta se v Kamniku pomerili IV . selekciji 

Kopra in domačega Kamnika. V zelo kvalitetni In privlačni 
tekmi so Kamničani visoko premagali najboljše mladince z 
gor i ško-koprskega območja s 6:1 (4:1). 

Pri domačinih sc je zlasti odlikoval napad, v katerem sta bila 
najboljša Bekrič in Fricelj. O d gostov velja pohvaliti predvsem 
vratarja, ki je preprečil še hujši poraz. Zlasti v drugem polčasu 
je obranil vrsto močnih strelov Juršiča in Bekriča. Zadetke za 
Kamnik so dosegli Juršič dva, Bekrič in Vugrinee po enega v 
prvem polčasu, v nadaljevanju pa še Fricelj in Rak. Proti 
koncu teme je Bevk zastreljal šc najstrožjo kazen. 

Za Kamnik so zaigrali: I.cban, Slavec (Vlainič), Novak 
(Mandekič ) , Bevk, Modri jan, Švajger (Majdič) , Vugrinee, F r i - , 
celj, Bekrič, Juršič, Rak. 

S to zmago so se Kamničani uvrstili v četrtfinale pokalnega 
tekmovanja, to je med osem najboljših mladinskih ekip v 
Sloveniji. S [ . V I 

Tekmovanje 
pionirjev 
kolesarjev 

SPOŠTOVANI! 

Rdeči križ Slovenije 
o b č i n s k a organizaci ja Kamnik organiz i ra v juniju 
12., 16., 17., 18. in 19. junija redno krvodajalsko 
akcijo. 

Dajanje krvi je najbolj humana in so l idarnos tna 
akci ja č l o v e k a . O b č i n s k a organizaci ja R d e č e g a kr iža 
Kamnik je ob sodelovanju krajevnih organizaci j 
r d e č e g a križa in š tev i ln ih aktivistov osnovnih 
organizaci j s indikata v organizaci jah z d r u ž e n e g a 
de la v letu 1980 zbra la 1.724 krvodajalcev. O d tega 
je bilo iz zdravstvenih razlogov 125 odklonjenih , 
1.599 krvodajalcev pa je darovalo kri. Tako je bilo 
skupaj zbrano 594 litrov krvi . 

L e t o š n j a akcija krvodajalstva je pomaknjena v junij 
kar nam daje š e več jo skrb, da bo akcija dovolj 
m n o ž i č n a , saj vemo, da so porabe in z njo potrebe 
po tem zdravi lu v poletnih mesec ih izjemno velike. 

Organiza tor krvodajalske akcije s š tevi ln imi aktivisti 
v krajevnih organizaci jah RK in osnovn ih * 
organizaci jah s indikata , si bo prizadeval pr idobi t i 
č i m v e č novih krvodajalcev in š e v večji meri vključil 
mladino. 
Ges lo , ki ga stalno ponavljamo, nam je vodi lo , da je 
obveznost vsakega zdravega č l o v e k a , da v življenju 
vsaj enkrat daruje kri . 
Kri ni le d ragoceno zdravi lo , s imbol iz i ra č l o v e š k e 
vezi , prijateljstvo, n e s e b i č n o s t in plemenitost . 
S p o š t o v a n i o b č a n i , za krvodajalsko akci jo se lahko 
prijavite v organizaci j i z d r u ž e n e g a dela, v krajevni 
skupnos t i - aktivistu krajevne organizaci je R d e č e g a 
kr iža ali neposredno na s e d e ž u O b č i n s k e 
organizaci je R d e č e g a križa v K a m n i k u , Mais t rova ul . 
š t . 2. Avtobusn i prevozi bodo organiz i rani iz 
krajevnih skupnos t i do Zavoda za transfuzijo krvi v 
Ljubljani in nazaj - vsak dan v vseh petih dneh 
akcije ob 6. uri ob 8. uri in ob 10. uri. Iz nekaterih 
krajevnih skupnos t i pa tudi v vmesnih urah po 
dogovor jenem programu. 
Vl judno vabljeni! 

Tudi letošnje leto so se učenci 
- kolesarji kamniških osnovnih 
šol pomerili v prakt ičnem in teo
ret ičnem poznavanju cestno-pro-
metnih predpisov in v ocenjeva
nju spretnostne vožnje. Tekmo
vali so na šolskem, obč inskem in 
republ iškem tekmovanju. P r i 
prave na tekmovanja so potekale 
v okviru prometnih krožkov na 
šolah, izvedena pa so bila s po
močjo svetov za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu. 
Učenci so pokazali največ znanja 
v praktični vožnji po prometnih 
ulicah in zahtevnih križiščih v go
stem sobotnem prometu. T o je 
pomembne j še kot spretnostna 
vožnja na poligonu, saj je glavni 
namen teh tekmovanj vzgojiti 
kolesarje v pravilni in previdni 
vožnji v prometu. 
Rezultati občinskega tekmova
nja: 

5. in 6. razred - posamezno: 
1. Roman Komatar - O . Š. 

Toma Brejca 
2. Silvo Balant ič - O . Š. K a 

mniškega bataljona, Stranje 
3. Uroš Andič - O . Š. Toma 

Brejca 
ekipno: 
1. O. Š. Toma Brejca 220 točk 
2. O . Š. Kamniškega bataljo

na, Stranje 520 točk 

3. O . Š. Komenda Moste 82) 
točk 

4. O . Š. Frana Albrehta 94« 
točk 

7. in 8. razred - posamezno: 
1. Mati ja Majcenovič - O. $ 

Toma Brejca 
2. Uroš Brumen - O . Š. Torti! 

Brejca 
3. T o m a ž Globočnik - O . I 

Toma Brejca 
ekipno: 

1. O . Š . T o m a Brejca 215 točk 
2. O . Š. Kamniškega bataljc 

na, Stranje 485 točk 
3. O. Š. Frana Albrehta 93< 

točk 
4. O . Š. Komenda Moste 11 

točk 
Učenec Mati ja Majcenovič s(, 

je udeležil republ iškega tekme 
vanja v Postojni in zasedel 1' 
mesto med 57 tekmovalci. V Po 
stojni so tekmovali tudi pionirj1 

prometniki iz O . Š. Toma Brejc' 
Stanka Svetec, Mit ja Dolinšek i' 
C i r i l Čož ter osvojili odlično 1 
mesto med 43 tekmovalnimi eki 
parni. Vsem tekmovalcem in nji' 
hovim mentorjem čes t i tamo in n 
zahvaljujemo za organizacijo te' 
Zavarovalni skupnosti Triglav Z* 
prakt ične nagrade. 
Svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu občine Kamni* 

Planinstvo nam je 
potrebno kot vsakdanji 
kruh 

Vsaj pol leta je že, kar smo se 
zadnjič oglasili v Kamniškem ob
čanu. T o pa ne pomeni, da smo v 
tem času prenehali z aktivnostmi. 
Nasprotno! Zimski čas smo vse
stransko izkoristil i , tako za tele
sno utrjevanje, kot izpopolnjeva
nje znanja. 

8. decembra se je pričela pla
ninska šola, v katero se je vklju
čilo 30 naših učencev od 3. do 7 
r. Na več predavanjih so mladi v 
sliki in besedi spoznali vse, kar bi 
moral vedeti prav vsak, kdor se 
podaja v gorski svet, ki je poln 
skrivnostnih lepot, pa tudi nevar
nosti. V začetku marca je bil 
preizkus znanja, katerega je 
uspešno opravilo 28 planincev. 
Na o b č n e m zboru P D Kamnik , 
so ti prejeli zaslužene znake in 

potrdila P Z Slovenije o opravlje
ni planinski šoli. Poleg tega nas 
je 20 prejelo znake za prehojeno 
Zasavsko planinsko pot, nekateri 
najbolj aktivni planinci so osvoji
li tudi zlato, srebrno in bronasto 
značko P I O N I R P L A N I N E C . 

Mnogi se nismo ustrašili snega, 
ne mraza, niti napornih poti, zato 
smo se udeležili spominskih po
hodov v Dražgoše , na Stol in Po-
rezen. Skupaj s preživelimi borci, 
starejšimi in mladimi planinci iz 
raznih krajev Slovenije in zamej
stva smo obiskali kraje, kjer so se 
naši borci z nadčloveškimi napori 
borili in umirali - tudi za to, kar 
mi danes imamo. 

K o je sneg skopnel in so priku-
kali na dan črni telohi, nas je 
toplo sonce zvabilo na Šen turško 

goro. B i lo je zares lepo, saj so 
nas povsod pozdravljale pomla
dne rože in zdelo se nam je, da se 
še ptice veselijo z nami! 

25. aprila smo spet krenili na 
spominski pohod. Z avtobusom 
smo se popeljali do črnuškega 
mostu, kjer je bilo š ta r tno mesto. 
O d tam nas je pot vodila skozi 
vas Rašica na vrh narodnega he
roja Staneta Kosca. S tamkaj
šnjega razglednega stolpa se v 
jasnem vremenu vidi daleč nao
koli . Hi te l i smo dalje, skozi zele
neče gozdove, od koder se je 
oglašala kukavica. Naš cilj je bil 
pri Mengeški koči, kjer so člani 
P D Mengeš pripravili krajši kul
turni program v počast i tev letoš
njih jubilejev. Tam smo se lahko 
pomerili v streljanju z zračno pu
ško. Z a boljše razpoloženje je 
poskrbela godba na pihala. 

Nekateri naši učenci, večina iz 
vrst planincev, so bili tudi med 
pohodniki ob žici okupirane 
Ljubljane. Zakl jučne proslave na 
Trgu revolucije pa smo se udele
žili kar z dvema praporoma-pio-
nirskim in planinskim. 

V kratkem bomo z ostalimi 
planinci kamniškega društva obi
skali Vremščico, kjer ta čas cveti
jo potonke in narcise. 

V L A D K A G O L O B , 7. b. 
O . Š. K A M N I Š K E G A B A T A 

L J O N A , S T R A N J E 

Seznam izletov 
PD Kamnik 

Planinsko društvo je letos že orga
niziralo nekaj izletov, da pa se boste 
lažje odločili in izbrali sebi primeren 
cilj, smo sestavili program izletov. Č e 
bodo nastopile kakšne spremembe, 
vas bomo še dodatno obvestili, za zdaj 
pa je pregled izletov takle: 

14.6. XI. planinski tabor na Šmarni 
gori gori, 28. 6. Logarska dolina-Ka-
mniško sedlo-Kamniška Bistrica juni

ja bo tudi T R I M pohod na Veliko 
planino, organizira A O , 4.-5. 8. 7. 
Stol, Zelenica, 14.-16. 8. Triglav-
Sedmera jezera-Komna avgusta Trim 
pohod na Kamniško sedlo, organizira 
A O , 6.9. Lisca, septembra T R I M po
hod na Kokrško sedlo, organizira A O , 

13. 9. Dan planincev, 10. 10. izl«1 

Plenuma, 24.-25. 10. Pohod po pote* 
II. grupe odredov 8. II. Stari grad' 
Palovče-Vranja p e č - V e s n o , 20. 1» 
Spominski pohod na Kostanjsko p'3' 
nino 

IRENA i 

Himalajci 
doma 

Na Brniku.se je trlo alpini
stov in sorodnikov, radove
dnežev ni bilo veliko. Vs i 
udeleženci himalajske odpra
ve so se vrnili brez večjih po
škodb. Steno so premagali, 
niso pa osvojili vrha Lhotse-
ja. Vremenske razmere so bi
le zelo neugodne. Nenehno je 
snežilo in to je sprožalo pla
zove, ki so pometali v steni. 
Mnogi , tudi »stari mački« so 
dejali, da v takih razmerah še 
niso plezali. 

Tudi Kamničana Marjan 
Kregar in Janez Benkovič sta 
se srečno vrnila. M a l o sta 
shujšala, Marjan ima malo 
omrzlin na prstih rok in nog, 
vendar ni hudo. Najbrž se bo
sta kmalu pojavila v naših go
rah in v stenah. 

I. M . 

HO-RUK NA KAMNIŠKEM SEDLU 
Koča na Kamniškem sedlu! Kako prijazno se pokaže izza zadnj' 

strmine in kako dobrodoš la se zdi vsem, ki z muko premikajo nog* 
navkreber. Topel čaj , počitek, zavetje pred slabim vremenom, pren"' 
č i š č e . . . Vse to nam je nudila. Zgrajena je bila 1906 leta, adaptiran' 
pa 1953. In sedaj se 75-letna starka poslavlja. S kakšno muko je bi" 
zgrajena, ve le malokdo. Še vsi, ki smo jo pomagali podirati, srn" 
imeli veliko dela. 

G o l i tramovi, veliki kupi lesa, majhna, na zunaj neobljudet1' 
jedilnica brez strehe - Kamniška koča danes. In zraven nov prizidek' 
ki čaka, da bo dobil podobo nove koče. 

Pr i vsej tej zmešnjavi pa mravlje delavcev: planinci, alpinis" 
zmajar j i . . . ki neutrudno podirajo, da bodo lahko gradili. 

Dela ne bo zmanjkalo. K m a l u bo žičnica začela dovažat i materi* 
za gradnjo. Vsak planinec je dobrodoše l , če bo vsak naredil nekaj, & 
veliko. Saj planincev in ljubiteljev gora v Kamniku ne manjka! 

I R E N A 1 

http://Brniku.se


Tek po ulicah 
Kamnika 

Ob dnevu mladosti je Z T K O 
Kamnik organizirala pod pokro
viteljstvom O K ZSMS Kamnik 
množični tek po ulicah Kamnika. 

Na tekmovanju je sodelovalo 
prek 500 tekmovalcev vseh kate
gorij, katere je na ulicah Kamni
ka spremljalo okoli 2000 gledal
cev. Tekmovali so v 14. kategori
jah, od najmlajših do veteranov. 
Čeprav je bilo tekmovanje pri
pravljeno v občinskem merilu, so 
se ga udeležili tudi tekmovalci iz 
Tržiča, Ljubljane, Novega mesta, 
Kranja in Domžal. 

Najbolj razburljiv je bil tek 
članov, saj sta Božnik in Novak 
tekla skupaj do predzadnjega 
kroga, nato pa je Novak povečal 
tempo in zmagal. Najboljši tek
movalci so prejeli diplome in 
praktično darilo »majoliko s ka
mniškim grbom«. 

Po končanem tekmovanju so si 
vsi želeli srečno pot in nasvidenje 
prihodnje leto. 

Tekmovanje je izvedel in pri
pravil novo ustanovljeni T R I M 
TIM in s tem pokazal, da velja v 
kamniškem okolju pričakovati še 
več množičnih akcij. 

R E Z U L T A T I : 

- veterani: 3000 m 
1. Štros Rok A K Triglav-

Kranj, 2. Kušar Brane Š D Podu
tik, 3. Štine Jože Novoteks-Novo 
mesto, 4. Bartol Ivan Moste 
Ljubljana, 5. Lampe Uroš R K 
Jezica Ljubljana, 6. Skamen Ma
tevž Kolesarsko društvo Kamnik 

- člani: 3000 m 
1. Novak Franc Nevlje Ka

mnik, 2. Božnik Branko T U D 
Tržič, 3. Rokavec Marko Meki
nje Kamnik, 4. Pibernik Metod 
Moste Kamnik, 5. Urh Ivan Ka
mnik 

- mL mladinke: 1500 m 
1. Pramenko Zinka Odbojkar

ski klub Kamnik, 2. Kemperle 
Martina OŠ Stranje, 3. Kemperle 
Marina Karate klub Kamnik, 4. 
Osolnik Olga Odbojkarski klub 
Kamnik, 5. Kadunc Martina Od
bojkarski klub Kamnik 

~st. mladinke: 1500 m 
1. Smolnikar Tatjana Smučar

ski klub Kamnik, 2. Alagič Kadi
la Karate klub Kamnik, 3. Jeglič 
Erna Karate klub Kamnik 

- st. mladinci: 2000 m 
1. Smolnikar Robert Mekinje 

Kamnik, 2. Jehovec Peter Dija
ški dom Kamnik, 3. Repnik Ciril 
OŠ Jože Moškrič Ljubljana, 4. 
Koritnik Tone Karate klub Ka
mnik, 5. Matijašič Tomaž Šutna 
Kamnik 

- st. mladinci: 2000 m 
1. Škorjanc Janez A K Olimpi-

ja Ljubljana, 2. Lamprečnik Sta
ne Črna, 3. Klemene Jože SK 
Kamnik, 4. Lazar Roman A K 
Olimpija Ljubljana, 5. Bratovž 
Janez A K Domžale 

- pionirke 7.-8. razred OŠ: 
3X500 štafeta 

1. ŠŠD OŠ Frana Albrehta I. 
(Vavpetič, Hrovat, Trobevšek), 
2. ŠŠD OŠ Toma Brejca (Hu-
mar, Brajan, Smrečnik), 3. ŠŠD 
OŠ Frana Albrehta II. (Roginič, 
Hribovšek, Jenko) 

- pionirji 7.-8. razreda OŠ: 
3X500 štafeta 

1. ŠŠD Frana Albrehta I. 
(Ogrinec, Grošelj , Škorjanc), 2. 
ŠŠD Frana Albrehta II. (Golob, 
Friedl, Sedušak), 3. Smučarski 
klub Kamnik (Galjot, Jankovič, 
Zupan) 

- pionirke 5.-6. razreda OS: 
3-500 štafeta 

1. ŠŠD OŠ Frana Albrehta I. 
(Podobnik, Smolnikar, Krošelj), 
2. ŠŠD OŠ Toma Brejca (Zavrl, 
Lipovšek, More), 3. ŠŠD OŠ 
Frana Albrehta II. (Kolarič, Ka-
lišnik, Sonc) 

- pionirji 5.-6. razreda OŠ: 
3 500 štafeta 

1. Smučarski klub Kamnik 
(Doplihar, Galjot, Griljc), 2. 
ŠŠD OŠ Frana Albrehta I. (Be-
lovič, Kirbuš, Pavič), 3. ŠŠD OŠ 
Frana Albrehta II. (Repnik, Fi-
deršek, Hočevar) 

- pionirke 3.-4. razreda OŠ: 
500 m 

1. Horvat Tanja OŠ Toma 
Brejca, 2. Lukan Saša OŠ Dupli
ca, 3. Kolenc Lidija OŠ Toma 
Brejca, 4. Franc Simona OŠ To
ma Brejca, 5. Kladnik Darja OŠ 
Nevlje 

- pionirji 3.-4. razreda: 500 
m 
- 1. Močnik Andrej OŠ Stranje, 
2. Marodin Janez OŠ Frana A l 
brehta, 3. Škafar Matej OŠ Du
plica, 4. Alekšič Gorazd OŠ Fra
na Albrehta, 5. Pramenko Isho 
OŠ Frana Albrehta 
- pionirji 1.-2. razreda OŠ: 300 
m 

1. Resanovič Damjan OŠ Fra
na Albrehta, 2. Matjan Tone OŠ 
Mekinje, 3. Rok Roman OŠ 
Nevlje, 4. Grabnar Igor OŠ Nev
lje, 5. Hribar Anton OŠ Nevlje 

J A N E Z V O D I Č A R 

Združeno delo pomaga mladim nogometašem 
Šestnajst rednih kol spomladanskega dela prvenstva IV. selekcij, tridnevno razigravanje za 

republiškega prvaka, pokalno tekmovanje, mednarodna tekma z mladinci Gladbecka - to je 
program, ki je blagajno nogometnega kluba Kamnik popolnoma izpraznil. V hudi finančni stiski se 
je klub obrnil na združeno delo za dodatno pomoč pri nakupu opreme. Odziv je bil skromen. Le dve 
delovni organizaciji, Utok in Alprem, sta imeli razumevanje za mlade nogometaše. Vse ostale 
prošnje so ostale brez odziva. 

V kamniškem nogometnem klubu si na vse načine prizadevajo, da bi mladim nogometašem nudili 
vsaj osnovne pogoje za delo. To pa so med drugim dobra oprema, dobra igrišča, možnost 
nogometnega napredovanja. 

Nogomet kot šport vedno težje vzdržuje konkurenco z drugimi športi, katere gojijo v telovadni
cah, ali z drugimi oblikami zabave. Za mladega človeka so vedno manj privlačni treningi na prostem 
v dežju in blatu, na snegu, v slabi in pomanjkljivi opremi ter z obrabljenimi žogami, katere si delijo 
vse ekipe, od pionirske do članske. 

Kamničani so blesteli Taborniški dan mladosti 
Na tretjem mednarodnem tur 

nirju v sedeči odbojki, ki ga je 
organiziralo ŠDI Beljak je sode
lovalo šest ekip in sicer: ŠDI Ce
lovec, Š D I Beljak, Zagreb I, Za
greb II, Ljubljana in Z U I M Ka
mnik. Ker je Š D I Beljak prvič 
organiziralo tak turnir, jim ne 
smemo zameriti, da organizacija 
ni bila najboljša. Konkurenca je 
bila zelo močna, saj so prve tri 
ekipe imele enako število točk. 

Tokrat so Kamničani zaigrali 
odlično. Posebno pa je treba 
pohvaliti izredno čisto igro, kar 
za večino drugih ekip ni mogoče 
reči. Čeprav so izgubili tekmo 
proti Ljubljani, z rezultatom 2:1, 
so si z zmago nad ekipo Zagreb I 
z 2:0 zagotovili prvo mesto. Pr
vaki turnirja so tokrat zaigrali v 
naslednji postavi: Bamfi, Kova-
čič, Darjan, Vukadin, Jakin, 
Panzi, Lampret in Izlakar. Po
sebno se je odrezal Bamfi, ki je 
zaigral odlično. 

Izidi: 
ŠDI Ljubljana : ŠDI Beljak 

2:0 
ŠDI Beljak : ŠDI Kamnik 0:2 
ŠDI Celovec : ŠDI Zagreb I 

0:2 
ŠDI Zagreb II : ŠDI Ljubljana 

0:2 

ŠDI Zagreb I: ŠDI Beljak 2:0 
ŠDI Zagreb II : ŠDI Beljak 

2:0 
ŠDI Beljak : ŠDI Celovec 0:2 
ŠDI Ljubljana : ŠDI Celovec 

2:0 
ŠDI Kamnik : ŠDI Zagreb I 

2:0 
ŠDI Zagreb I : Ljubljana 2:0 
ŠDI Ljubljana : ŠŠDI Kamnik 

2:1 
ŠDI Zagreb I : ŠDI Zagreb II 

2:1 
ŠŠDI Kamnik : ŠDI Celovec 

2:0 
ŠDI Zagreb II : Celovec 2:0 
ŠŠDI Kamnik : ŠDI Zagreb II 

2:0 
Končni vrstni red: 

1. mesto ŠŠDI Kamnik 
5 4 1 9:2 8 

2. mesto ŠDI Zagreb I 
5 4 1 8:3 8 

3. mesto ŠDI Ljubljana 
5 4 1 8:4 8 

4. mesto Zagreb II 5 2 3 5:6 4 
5. mesto Celovec 5 1 4 2:8 2 
6. mesto ŠDI Beljak 

5 0 5 0:10 0 
Kamničani so dobili izredno 

lep pokal, ki bo trajen spomin na 
to bolj prijetno, kot pa pomemb
no zmago. 

IVICA V U K A D I N 

V počastitev 25. maja, dneva 
mladosti, se slovenski taborniki 
vsako leto udeležijo slovenskega 
taborniškega partizanskega mno
goboja. Letos je to tekmovanje 
potekalo 22., 23. in 24. maja v 
Slovenj Gradcu in Bistriški gamsi 
iz Kamnika so dosegli odlično 
uvrstitev - tabornice so bile dro
ge v konkurenci 23 ekip. 

Slovenski taborniški partizan
ski mnogoboj (STPM) je najza
htevnejše taborniško tekmova
nje v Sloveniji. Mnogoboj je zelo 
naporen in od udeležencev terja 
mnogo znanja. Ekipe morajo na 
približno 30 km dolgi progi z vi
šinsko razliko 400-500 m s po
močjo karte poiskati vse Parti
zanske baze (PB) in na njih opra
viti določene naloge. Tekmovalci 
morajo narisati pet skic: skico 
terena, skico poti, skico minske
ga polja, kroki (zelo natančna 
skica terena) in profil terena. 
Opraviti morajo hitrostno etapo, 
prenesti sporočilo partizanskega 
kurirja, signalizirati, prehoditi 
minsko polje, rešiti teste iz topo
grafije, prve pomoči in zgodovi
ne taborništva, postaviti bivak, 
skuhati topel obrok hrane, posta
viti maketo pionirskega objekta 

v določenem merilu in pod dolo
čenim kotom, priti na PB. 

Ekipe se na to tekmovanje pri
pravljajo skozi vse leto. Na progi 
se pokaže znanje posameznika in 
ekipe kot celote, v kateri je po
membno tovarištvo in medseboj
no dopolnjevanje, zato v večini 
odredov obstajajo stalne ekipe, 
ki se skupaj udeležujejo vseh 
tekmovanj. 

STPM je med slovenskimi ta
borniki avtoriteta in dobra uvr
stitev je nekakšen magičen cilj 
vsakemu taborniku. 

Letos vreme ni bilo najboljše. 
V noči s petka na soboto je 
vztrajno deževalo in tekmoval
cem žrlo živce in delalo skrbi. Ko 
se je tekmovanje ob 4. uri zjutraj 
začelo, pa se je še bolj vsulo iz
pod neba in slabo vplivalo na 

moralo ekip. A kljub vsemu so 
le-te odšle na progo. Okoli 9. ure 
se je zvedrilo in do nedelje po
poldne, ko se je STPM končal, ni 
več deževalo. A tla so bila precej 
razmočena in zato je tudi bivaki
ranje odpadlo in ekipe so preno
čile na seniku. Vse ostalo pa je 
potekalo po pravilih. 

V skrajno neugodnih pogojih 
je ekipa tabornic v sestavi Hele
na Nograšek, Marjana Drobnič, 
Barbara Drnovšek, Polona Za
ložnik in Andreja Drobnič dose
gla drugo mesto v konkurenci 23 
ekip iz vse Slovenije. Tudi fantje 
so bili dobri in so med 32 ekipa
mi zasedli 7. in 15. mesto. Te 
uvrstitve so za odred Bistriških 
gamsov velik uspeh in vzpodbu
da za STPM 1982. 

A . D. 

Kamniški strelci tretji 
Na tradicionalnem nočnem streljanju v počastitev dneva 

mladosti so v Ljubljani sodelovali letos tudi kamniški strelci in 
v konkurenci prek 200 tričlanskih ekip z vojaško puško dosegli 
odlično 3. mesto. V trajno last so prejeli lep pokal. To je 
naivečii uspeh v tako množičnem tekmovanju. 

J J A N E Z TAJČ 

Športno srečanje cicibanov 
^ Športni dvorani v Kamniku so 
imeli cicibani kamniške občine 
23. maja svoj veliki športni dan. 
Med seboj so se pomerili v raznih 
športnih veščinah, gledalcem pa 
so pokazali nekatere sestavine 
telesno vzgojnih dejavnosti iz 
Programa športnih aktivnosti za 
Predšolske otroke, s katerimi 
smo popestrili in obogatili življe-
°Je vse populacije otrok v letu 
Pred vstopom v šolo. 

Program športne značke se 
°dvija v republiškem merilu in v 
tekaterih občinah dosegajo na 
tem področju pomembne dosež
ke. Kamnik je ena izmed tistih 
°bčin, kjer je skupina zavzetežev 
Uspela spremeniti miselnost ljudi 
'n jim dokazati, da je predšolsko 
°bdobje zlata doba v človeko-
vem življenju tudi na telesnokul-
•urnem področju. Cicibani so bili 
tazvrščeni v 25. vrst, ki jih je 
vodilo 25 vaditelejv. Tekmovali 
s ° na športnem poligonu, ki je 

vseboval vaje spretnosti na telo
vadnem orodju, vodenje žoge in 
ciljanje z žogo, vožnjo s kolesom 
med ovirami in čez tehtnico ter 
kotalkanje z lastovko, vijuganje 
med ovirami in vožnjo pod mo-
stičkom. Večina vaj je zahtevala 
trdno in disciplinirano vadbo. Ci 
cibani so pokazali temeljne tele
sne spretnosti in tako stopnjo ra
zvitosti, na kateri bodo lahko 
nadgrajevali telesnovzgojni pro
gram v osnovni šoli in se že odlo
čali za vključevanje v posebno 
vadbo v okviru društev ali dru
god. 

Prikaz je bil le izsek iz dosež
kov na področju telesnovzgojnih 
dejavnosti, saj mnogi cicibani že 
smučajo, plavajo, drsajo in plani-
narijo. 

V program športne značke je 
bilo vključenih več kot 500 otrok 
(vsi otroci v letu pred vstopom v 
šolo), športno značko pa je osvo
jilo več kot 400 otrok, kar je 

izjemen uspeh. V teh dosežkih je 
izraženo tudi delo vaditeljev, 
med katerimi je največ vzgojite
ljic predšolskih otrok, nekaj uči
teljic razrednega pouka in tudi 
nekaj športnikov iz krajevnih 
skupnosti. Tako obsežna naloga 
je bila lahko kvalitetno uresniče
na le s sodelovanjem vseh teh 
kadrov, saj vzgojiteljice vsega ne 
bi mogle opraviti same. 

Vsakemu otroku v letu pred 
vstopom v šolo v občini Kamnik 
je bilo namenjenih najmanj 5 ur 
za vadbo po programu značke. 
Program značke se je uresničeval 
v okviru vsakodnevnega izvaja
nja vzgoje in varstva otrok v 
vzgojnovarstveni organizaciji 
Anton Medved, v okviru skrajša
nih programov priprave otrok na 
šolo in v drugih oblikah. 

V Kamniku so pričeli pri te
meljnih - pri najmlajših, na kate
rih bodo razvijali osnovno zami
sel telesne kulture v Sloveniji: 

vsakemu Slovencu omogočiti 
osnovno telesno vadbo in ga 
usmeriti k izkoriščanju prostega 
časa, ohranjevanje zdravja in 
življenjske vitalnosti. 

Z M A G A G L O G O V A C 
- pedagoška svetovalka 

pri zavodu za šolstvo SRS 

OGLAŠUJTE 

V KAMNIŠKI 
OBČAN 

Gorske cvetke 
- Pridobili smo nekaj novih 

članov GS. Maja so uspešno 
opravili izpite za Gorskega stra
žarja. 

- Cojzova koča na Kokrškem 
sedlu bo odprta predvidoma 15. 
junija. 

- Koča na Kamniškem sedlu 
je že oskrbovana, le da so zmog

ljivosti manjše kot prejšnja leta, 
saj smo staro kočo podrli. 

- 24. 5. je Planinsko društvo 
organiziralo izlet na Vremšico, 
ki se ga je udeležilo kar 30 pla
nincev. 

- Mnogi so že začeli pohajati 
v gore. Če ste tudi vi med njimi, 
ne pozabite na nekatera pravila 
iz GS in odnesite smeti v dolino. 

ETA-ŽIVILSKA INDUSTRIJA 
KAMNIK 

potrebuje več je š tevi lo delavk za opravljanje 
delovne naloge predelava povrtnln in s k l a d i š č n e 
delavce. 

Osebni dohodek je od 6.000-9.000 din glede na 
uč inek dela. 

Vse zainteresirane vabimo, da se zglasijo v 
kadrovski s lužbi delovne organizacije. 



Spet smo bili 
najboljši 

Orientacijski pohodi, orienta
cija v naravi, uporaba kompasa 
in karte, obvladanje prve pomo
či, poznavanje protizračne, pro
tioklepne, protidesantne obram
be so prvine, ki so vedno bolj 
pomembne v okviru S L O in DS. 

Poučeni z delom izpred dveh 
let, ko smo v tej disciplini postali 
na Tjent iš tu državni prvaki, smo 
se tudi letos na osnovni šoli F. 
Albrehta resno lotili te naloge. 
Z a nami je šolsko, obč insko in 
o b m o č n o prvenstvo. Primerjava 
teh prvenstev je prav zanimiva. 
Daleč najtežje in najbolje orga
nizirano je bilo šolsko prvenstvo. 
Ž e prva naloga - hoja po azimu
tu z merjenjem razdalje - je do
kazala, da učenci dobro obvlada
jo kompas. Z a l ga potem na ob
činskem in p o d r o č n e m prvenstvu 
skoraj nismo potrebovali, saj 
smo hodili po opisani poti. Naj
boljši na šolskem prvenstvu so 
b i l i : 

1. 7. č razred 1504,6 točk, 2. 
7. d razred 1484 točk, 3. 7. c ra
zred 1449,2 točk, 4. 7. a razred 
1330,2 točk, 5. 8. a razred 
1306,2 točk 

Šolsko prvenstvo je bilo orga
nizirano tako, da smo dobili tudi 
vrstni red posameznikov: 

fantje: 
1. Uroš Robežn ik 312,7 točk, 

2. Janez Jaklič 272,7, 3. Damjan 
Čibej 271,3, 4. D u š k o Puketa 
263,3, 5. Grega Konci l ja 258,0 

dekleta: 
1. Helena Krt 250, 6, 2. A n 

dreja Osolnik 249,5, 3. Mateja 
Kališnik 244,4, 4. Andre ja V i d 
mar 241,8, 5. Helena Vrhovnik 
240,4 

Na osnovi rezultatov smo se
stavili tri ekipe, ki so nastopile na 
obč inskem prvenstvu. Tekmova
nje je bilo neprimerno lažje -
hodili smo po opisani poti, pa 
tudi teste smo reševali skupno -
tako da je odloča lo predvsem 
streljanje in hitrost prehojene 
proge. 

Rezultati: 
1.-2. O Š F A I. 501 točk, 1.-2. 

O Š F A II. 501 točk, 3. OŠ Stra
nje 493 točk, 4. O Š F A III. 460,5 
točk, 5. O Š T B III. 457,5 točk. 

Prvouvrščeni ekipi ( F A I. in 
II.) sta si tako pridobili pravico 
nastopa na p o d r o č n e m prven
stvu, ki je bilo 27. maja v Ljub
ljani. 

Iz Kamnika smo šli ob 6. uri, 
vsi p remočeni od dežja. K sreči 

se je vreme izboljšalo in temu 
primerno je raslo tudi razpolože
nje v obeh ekipah. Najperj smo 
pisali teste. B i l i so precej lahki, 
tako da smo vedeli, da smo prvo 
nalogo opravili zadovoljivo. Tudi 
streljanje je bilo neprimerno 
boljše kot v Kamniku . Ostala 
nam je samo še proga s prvo 
pomočjo in puško M - 4 8 . Čeprav 
je bila proga opisana in tudi vri
sana v karto, smo imeli na progi 
precej težav, da smo našli 3. K P . 
V opraviči lo naj povem, da je 
bila fotokopija karte izredno sla
ba. Prva ekipa je š tar tala s š tar t 
no številko 7. Obljubi l i smo si 
zavzetost in borbenost, zaželeli 
s rečo in že je sledil start. Druga 
ekipa je š tar tala s številko 23. 
Izhodiščna pozicija je bila celo 
boljša kot pri prvi ekipi , saj so 
nastreljali kar 52 krogov več. 

Limi tn i čas za prehod proge je 
bil 100 minut, toda kasneje se je 
izkazalo, da je bil čas prestrogo 

TV antene 
montiram po 
ugodnih cenah -
300,00 din/kom. 
Matija Zibelnik 
Mengeš, Zavrli 5 
tel. 737-466 

N A T A K A R I C O ali priučeno 
delavko takoj redno zapo
slim. O D po dogovoru. Go
stilna » P O D S K A L C O « Ka
mnik. 

odmerjen, saj ni nobena ekipa 
prispela v tem času, nekaj ekip je 
bilo celo diskvalificiranih, ker so 
prekoračil i dovoljeni čas. Po več 
kot dveh urah je na cilj prispela 
prva ekipa. T o je bila š tar tna š te
vilka 4 (Stična). Rezultat 1810 
točk je dolgo vzdržal na prvem 
mestu. Prehitela ga je številka 7 
(OŠ F A I.) in kasneje še številka 
23 ( O Š F A II.). Tak vrstni red 
najboljših je ostal do konca tek
movanja. Veselje ob dvojni zma
gi je bilo toliko večje, ker smo s 
tem dokazali, da uspehi v orien
taciji niso bili slučajni, ampak* 
plod načr tnega in strokovnega 
dela na šoli. 

Rezultati: 
1. O Š . F A I. 1883 točk, 2. OŠ 

F A II. 1813,5 točk, 3. O Š Stična 
1810 točk, 4. OŠ Valentin V o 
dnik, Ljubljana 1808,5 točk, 5. 
O Š Oskar Kovačič Ljubljana 
1807,5 točk 

Naši ekipi sta nastopali v na
slednjih postavah: 

1. ekipa: Janez Jaklič, Uroš 
Robežnik , Rudi Zaje, Andreja 
Osolnik in Helena K r t ; 

2. ekipa: D u š k o Puketa, D a m 
jan Čibe j , Grega Konci l ja , M i r a 
Plahutnik in Mateja Kališnik. 

O b koncu je treba omeniti še 
učitelje, ki so požr tvovalno in 
strokovno pripravljali tekmoval
ce. T o so: Reba, Veršnik, Š inko
vec, Mackovšek , Mrze l in učitelji 
telesne vzgoje. 

M E N 

»Vsi na kolo za 
zdravo telo« 

V mesecu maju sta bili dve trim vožnji in sicer enkrat v smeri Kamnik-Mengeš— Vodice-Cerkljc-
-Za log-Križ -Kamnik , drugič pa v obratni smeri. 

Tretja trim vožnja bo 13. junija. 
Kamniško kolesarsko društvo bo organiziralo 28. junija peto vožnjo » D R U Ž I N A N A K O 

L E S U « . Proga bo peljala od gostilne » P O D S K A L C O « do znane gostilne pri » K A V S A R J U « . 
Dolžina proge je 15 km. Po prireditvi bo kolesarski piknik. Vljudno vabljeni v čimvečjem številu! 
Odzovite se z množičnstjo! 

Predvidenih je več kategorij in sicer: 
dvojice: 
- mlajši veteran z mlajšim mladincem 
- starejši veteran s starejšim mladincem 
- oče-sin 
- oče-hči 
- isto velja za matere 
- najbolj množična družinska ekipa » D R U Ž I N A N A K O L E S U « , v kateri morajo nastopati vsaj 

trije družinski člani. Ni nujno, da je kolo dirkalno! 
Za prve tri v vsaki skupini so pripravljene medalje. J A N E Z TAJČ 

Kolesarsko društvo Kamnik 
poroča in vabi 

Smo v pravi kolesarski sezoni. 
V počast i tev D N E V A M L A D O 
STI smo organizirali v Kamniku 
občinsko prvenstvo v kolesarje
nju, ki je bilo uspešno zakl jučeno 
23. maja. 

Rezultati: 
Pionirj i : 

1. mesto Ml inar N i k o 
2. mesto Hribar M i h a 
3. mesto Kos Janez - 3 krogi 
povp. hitrost 42,647 km na uro 

Mladinke: 
1. mesto Križnik Damjana 
2. mesto Balant ič E r i k a - 3 krogi 
povpr. hitrost 29,343 km na uro 

Člani do 30 leta: 
1. mesto Prime Janez 

2. mesto U r h Vlado 
3. mesto Ml inar N i k o - 12 kro
gov povpr. hitrost 43.200 km na 
uro 

Veterani A do 35 let: 
1. mesto Jamšek Janko 
2. mesto Čeh A l o j z 
3. mesto Šole Vladimir - 8 kro
gov povpr. hitrost 40,658 km na 
uro 

Veterani B od 35 do 40 let: 
1. mesto Teršek Silvo 
2. mesto Uršič Jože 
3. mesto Novak Franc - 8 krogov 
povpr. hitrost 40,926 km na uro 

Veterani C od 40 do 45 let 
starosti: 
1. mesto Magjar Silvo 

2. mesto Blejc Jože 
3. mesto Klemenšek Karel - 8 
krogov povpr. hitrost 37,701 km 
na uro 

Veterani D od 45 do 50 leta 
starosti: 
1. mesto Urankar N i k o - 8 kro
gov povpr. hitrost 37,931 km na 
uro 

Veterani F od 50 let dalje: 
1. mesto Pertot Dani lo 
2. mesto Adamič Marjan - 8 
krogov povpr. hitrost 37,656 km 
na uro 

Na tekmovanjh je sodelovalo 
82 tekmovalcev, dolžila kroga 
vožnje je bila 2.160 m. Start je 
bil pri tovarni Titan v smeri križi

šče Bevc, Zaprice.Svi lani t in cil, 
Titan. 

Naši kolesarji, udeleženci ms' 
ratona. 

Prvega kolesarskega maraton* 
K O Z J A N S K O 81 se je udeležili 
skupina naših kolesarjev. Prog' 
je bila dolga preko 150 km in vs 
so prispeli na cilj . Prejeli so lep' 
spominske medalje. 

Maratona so se udeležili: 
Konci l ja Dušan, Pertot Dani 

lo, Čeh A l o j z ml. , Uršič Miran 
Cajhen Tomaž , Magyar Silvo 
Šole Stanislav, Pertot Maric' 
(medicinska sestra), Cajhen KaC 
men (spremljevalka) in Tajč in 
nez (vozilo-spremstvo). j f A J ^ 

Občni zbor Teniškega kluba 
Kdor redno prebira naš časo

pis, je lahko ugotovil, da so novi
ce s teniških igrišč izginile z zad
nje strani, ki je namenjena špor
tu. Letos bom skušala bralce re
dno obveščati o dogajanjih na 
igriščih ob Nevljici, saj je tenis 
šport, ki ima v Kamniku iz leta v 
leto več privržencev. 

Sredi aprila je bil redni letni 
občni zbor T K Kamnik . Člani 
kluba so izvolil i nov odbor, ki je 
takoj pričel z delom. Bojan Šlegl, 
ki je dvajset let uspešno vodil 
klub in z zavzetim delom poma
gal k njegovemu napredku, je 
predal p redsedn iško mesto T o 
netu Prešernu , ki tudi že vrsto let 
dela v vodstvu kluba in si je to 
imenovanje tudi zaslužil. Z a 
podpredsednika so člani kluba 
izvolil i Borisa Slaparja, tajnik pa 
bo še naprej Ivo Gri l jc . Bojan 
Šlegl je v svojem poroči lu pouda
r i l , da je T K Kamnik glede na 
množičnost med vodilnimi klubi 
v Kamniku , saj se število članov 
veča iz leta v leto. Posebno na 
področ ju rekreacije je bi l storjen 
velik korak naprej, saj je imel še 
pred nekaj leti veljavo le tekmo

valni šport . V našem mestu jc 
precej ljudi, ki se s tenisom uk
varjajo le za zabavo in tem lju
dem daje klub možnost i za zdra
vo rekreacijo, saj je to šport , k i 
združuje mlade in starejše obča
ne. Tenis je že zdavnaj izgubil 
znak elitnosti, saj so že daleč za 
nami časi, ko so si tenis lahko 
privoščili le izbranci. Danes je to 
šport , ki je dosegljiv vsakomur, 
saj zanj ni treba seči pregloboko 
v žep. Prav zato je vedno več 
mladih, ki se učijo veščin teniške 
igre. 

Bojan Šlegl pravi v svojem po
ročilu: 

»Tudi v vzgoji mladih kadrov 
je delo precej napredovalo. T K 
Kamnik se zaveda, da brez mla
dih igralcev v tekmovalnem špor
tu ni mogoče napredovati. V po
sameznih, a žal redkih primerih, 
je naš klub organiziral tečaje , ki 
pa niso dali pravih rezultatov. 
Glavni vzrok tiči nedvomno v 
pomanjkanju trenerjev. Brez so
delovanja izkušenega trenerja je 
nemogoče vzgojiti tekmovalce, 
ki bi lahko merili moči na kvali
tetnejših turnirjih. Razveseljivo 

pa je dejstvo, da se v klubu sre
čujejo poleg mladine in tekmo
valcev številni občani iz delovnih 
organizacij in ustanov. Nesporen 
dokaz za to so sindikalni turnirji, 
ki so tradicionalni in sodijo v ok
vir sindikalnih športnih iger na 
območju občine . Sindikalna teni
ška prvenstva so bila vedno vzor
no organizirana. 

T K Kamnik je tudi organizator 
vsakoletnega turnirja veteranov-
igralcev, starih nad 35 let. Poh
valo zaslužijo kamniški igralci: 

Bogataj, Lavrič, Vengust Rado, 
Jeras, Prešeren , Gruden, Resnik, 
Ramšak in ostali, ki že vrsto let 
zastopajo barve našega kluba na 
številnih tekmovanjih in turnir
j ih . Prva ekipa uspešno tekmuje 
v republiški l igi , saj sta pred nami 
le Maribor in Kranj , vsa ostala 
mesta pa so uvrščena za Kamni 
kom.« 

Pionirji in mladinci so imeli tu
di v zimskem času treninge v novi 
športni dvorani, ki pa je precej 
zasedena. Poleg vsega že naš te te-

Teniški tečaji za ljubitelje tenisa 
Teniški klub Kamnik vabi vse, ki bi se radi naučili tenisa, v 

tečaje, ki bodo na igriščih T K Kamnik od 22. junija dalje. 
Tečaj za pionirje se bo pričel ob osmih zjutraj in popoldne ob 
treh glede na čas pouka v šoli. Prijavijo se lahko vsi pionirji od 
7 do 10 let. Tečaj bo trajal deset dni. Cena tega tečaja je 
200,00 dinarjev. 

Tudi tečaj za odrasle se bo pričel 22. junija in bo prav tako 
trajal deset dni. Odrasli bodo lahko igrali popoldne od petih do 
sedmih. Cena tega tečaja je 500,00 din. 

Tist i , ki j ih tečaj zanima, lahko dobijo vse informacije pri 
trenerjih prvi dan tečaja. 

ga pa se klub pripravlja tudi na 
gradnjo novih igrišč ob Nevlj ici , 
ki bodo omogoči la vsem članom 
kluba več igranja. Sedanja igrišča 
so sicer lepo urejena, a j ih je že 
zdavnanj premalo. 

Izvršni odbor kluba je na svoji 
tretji seji sprejel tudi pravilnik, 
ki določa red na igriščih. Po tem 
pravilniku je letna članarina za 
vse člane 100,00 dinarjev, za 
igranje pa plačajo pionirji , mla
dinci in š tudent je 400,00 dinar
jev, ostali člani pa 700,00 dinar
jev. Vsak novi član lahko dobi 
izkaznico in položnico za plačilo 
obveznosti kar na igrišču pri de
žu rnem igralcu. Rok plačila za 
nove člane je 25. maj. Na igriščih 
je klub uvedel evidenčno tablo in 
evidenčni list, ki zagotavljata, da 
bodo vsi člani kluba lahko prišli 
na vrsto za igranje. Vsak član 
kluba, ki bo želel igrati, bo moral 
rezervirati uro za igranje že dan 
prej in med igranjem bo morala 
biti njegova članska izkaznica na 
evidenčni tabli. Dnevi tekmovanj 
in treningov tekmovalcev bodo 
določeni za ves teden vnaprej. 

Tako se ne bo več dogajalo, da bi 
igrali tisti, ki č lanarine sploh niso 
plačali, ali pa bi si nekdo rezervi
ral igrišče za več ur skupaj. 

Teniški klub je torej čisto za' 
res začel z delom v novi sezoni 
Bojan Šlegl je za klub nedvomn' 
veliko naredil. K l u b je vodil ta1 

krat, ko si je tenis kot šport Ti 
vsakogar šele utiral pot in pri teft 
naletel na mnoge težave. Član 
kluba se tega zavedajo in so m ( 

za njegov prispevek hvaležni. 

I. H 

Q,\ Kamniški občafi 

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo 
o b č i n s k e konference SZDL 
Kamnik - Kamniški o b č a n 
je aprila 1981 ob 20-letnici 
izhajanja prejel srebrni 
znak OF - Ureja uredniški 
odbor - glavna in odgovor
na urednica Jana Taškar -
tehnični urednik Franc Mi-
hevc - strokovna sodelavka 
Vera Mejač - Izhaja dvakrat 
m e s e č n o - Naslov uredniš 
tva: Kamnik, T o m š i č e v a 2, 
telefon 831 -311 - tekoči ra
čun pri OK SZDL 50140-
678-57039 - Kamniški ob
č a n - Rokopisov in foto
grafij ne v r a č a m o - Tiska 
CGP Delo v Ljubljani. 


